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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’

∆ευτέρα 11 Ιανουαρίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 11 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΗ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αφού πρώτα ευχηθώ σε όλες τις κυρίες και όλους τους
κυρίους συναδέλφους καλή χρονιά, µε υγεία, αρχίζει η συνε-
δρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23-12-2009
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά των συνεδριάσεων, της 19ης, 20ης, 21ης,
22ας και 23ης ∆εκεµβρίου 2009, στις οποίες περιλαµβάνεται η
συζήτηση και η ψήφιση του προϋπολογισµού του οικονοµικού
έτους 2010.)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Καντερέ,
Βουλευτή Αττικής, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Καραµπίνης, εθε-
λοντής µακράς διάρκειας ζητεί την υπηρεσιακή τακτοποίηση των
εθελοντών µακράς διάρκειας που υπηρετούν και στα τρία Σώ-
µατα των Ενόπλων ∆υνάµεων.

2) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λυκόβρυσης Αθηνών
ζητεί την πλήρη απόδοση των θεσµοθετηµένων και παρακρατη-
θέντων πόρων στους ∆ήµους, από την Κεντρική ∆ιοίκηση.

3) Οι Βουλευτές ∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ και κ.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
∆ήµαρχος Κάσου ζητεί τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λει-
τουργία της αεροπορικής συγκοινωνίας της νήσου Κάσου.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Φίλων Ατό-
µωνµεΑναπηρία«∆ΙΚΑΙΩΜΑΣΤΗΖΩΗ»ζητείτην αναπροσαρµογή της
τιµολόγησης των θεραπευτικών πράξεων των παιδιών µε αναπη-
ρία.

5) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ιεύθυνση Τεχνικών
Υπηρεσιών Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Εύβοιας ζητεί τη χρη-

µατοδότηση της αλλαγής των παλαιών και φθαρµένων αγωγών
ύδρευσης της πόλης της Χαλκίδας Εύβοιας.

6) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων του Γε-
νικού Νοσοκοµείου ‘Αµφισσας ζητεί την πλήρωση των κενών
θέσεων του νοσοκοµείου, καθώς και τη λήψη µέτρων συντήρη-
σής του.

7) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Καθηγητών Φυσικής Αγωγής ΤΑ∆-ΕΤΑ∆ ζητεί τη
διατήρηση του µικτού συστήµατος διορισµού των καθηγητών.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητεί να ανατεθεί
στην εταιρεία Εγνατία Οδός ΑΕ, η ολοκλήρωση των µελετών για
την κατασκευή σύνδεσης των Τζουµέρκων µε την Εγνατία Οδό.

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Κρεοπωλών Νοµού
Ιωαννίνων «Ο ΑΓΙΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ» ζητεί την κατά παρέκκλιση εφαρ-
µογή της ΚΥΛ για την απόσυρση των οχηµάτων για τον κλάδο
των κρεοπωλών.

10) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγριάς Μαγνησίας ζητεί τη χρη-
µατοδότηση της αποκατάστασης των ζηµιών που προκάλεσαν οι
πρόσφατες πληµµύρες στην περιοχή του.

11) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πορταριάς Μαγνησίας ζητεί
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών,
που προκάλεσε η κακοκαιρία του ∆εκεµβρίου 2009 στην περιοχή
του.

12) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια ‘Ενωση Εθελοντών Πυ-
ροσβεστικούΣώµατοςζητείτηνυποστήριξηκαιτησυµπαράσταση της
πολιτείας στο έργο τους.

13) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό Τµήµα
Ανατολικής Στερεάς του Οικονοµικού Επιµελητηρίου της Ελλά-
δας ζητεί τη µεταφορά του λιµένα της Χαλκίδας στη θέση όρµου
Βαθύ Εύβοιας.



14) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ανδριάνα Κωνστα-
ντινίδη ζητεί νοµοθετική ρύθµιση για την προσµέτρηση του
χρόνου άδειας µητρότητας στη συνταξιοδότηση των µισθωτών
ασφαλισµένων στο ΙΚΑ-ΕΤΑΜ.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στη ∆η-
µοτική Επιχείρηση ‘Υδρευσης-Αποχέτευσης Ιεράπετρας ζητεί την
άµεση λήψη µέτρων για τη διασφάλιση της εργασίας των µελών
του.

16) Οι Βουλευτές Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Παραλίας Κάτω
Αλισσού Αχαΐας ζητεί τη λήψη µέτρων κατά της µόλυνσης του
Πείρου ποταµού.

17) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδε-
µόνων 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου Καρύστου Εύβοιας ζητεί τη µε-
τεγκατάσταση του Σχολείου σε νέο σύγχρονο κτήριο.

18) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζη-
τείται η άµεση έναρξη εργασιών συντήρησης και επισκευής στο
κτήριο που στεγάζει την Πυροσβεστική Υπηρεσία Καλαµάτας
Μεσσηνίας.

19) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Μεσσηνίας ζητεί
την τροποποίηση της 24208/4.6.2009 ΚΥΑ για να καλυφθούν
επενδυτικά σχέδια σε πυρόπληκτες περιοχές.

20) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια ‘Ενωση Καθηγη-
τών Πληροφορικής ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Κεντρικής
∆υτικής Μακεδονίας ζητεί να δοθεί η δυνατότητα στους έκτα-
κτους καθηγητές να υποβάλουν αιτήσεις για διδασκαλία εξειδι-
κευµένων µαθηµάτων στα ΤΕΙ.

21) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τον άµεσο διορισµό των επι-
τυχόντων στην προκήρυξη 1Κ/2009 (ΦΕΚ 18/27.1.2009) στο
Εθνικό Κέντρο ‘Αµεσης Βοήθειας.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Πολιτών κατά του ρατσι-
σµού και της ξενοφοβίας ζητεί τη διεύρυνση της υπόθεσης
σχετικά µε την αγωγή της ∆ΕΥΑΗ προς τους τσιγγάνους της
Νέας Αλικαρνασσού.

23) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ολύµπου Λάρισας ζητεί
έκτακτη ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών που προ-
κάλεσαν οι πρόσφατες βροχοπτώσεις στην περιοχή του.

24) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Καθηγητών και Γο-
νέων και Κηδεµόνων του Γυµνασίου Θουρίας Μεσσηνίας ζητούν
την άµεση έναρξη έργων συντήρησης και επισκευής του κτηρίου
που στεγάζει το Γυµνάσιο Θουρίας.

25) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την αποκατάσταση των ζη-
µιών που προκάλεσε η κακοκαιρία του ∆εκεµβρίου 2009 στο
Νοµό Μαγνησίας.

26) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Εργαζόµενοι του ΕΚΑΒ Γρεβενών
ζητoύν τη µετεγκατάσταση του ΕΚΑΒ Γρεβενών σε χώρο που να
καλύπτει τις λειτουργικές ανάγκες του.

27) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ-
∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλυζίας Αιτωλο-
ακαρνανίας ζητεί την κατασκευή αλιευτικού καταφυγίου στον
Μύτικα Αιτωλοακαρνανίας.

28) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Υδραίων Σπουδαστών και
Αποφοίτων Πανεπιστηµιακής και Τεχνολογικής Εκπαίδευσης και
ινστιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρτισης ζητεί τη δροµολόγηση
συµβατικών πλοίων από το λιµάνι του Πειραιά πρός το λιµάνι της
‘Υδρας.

1966 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 32/19-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Ψα-

ριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ.69581/13-11-09
έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1967



1968 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1969



2. Στην µε αριθµό 36/20-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Αϊ-
βαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 69507/13-11-

2009έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

1970 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1971

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 56/20-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουσουρούλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
ΤΚΕ/Φ.2/27723/13-11-2009έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερι-

κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:

1972 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 64/20-10-2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου, Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε
το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/27736/13-11-2009 έγγραφο από τον

Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1973



1974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1975



1976 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1977



1978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1979

5. Στην µε αριθµό 266/26-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
∆ρίτσαΘεοδώρουδόθηκεµετουπ’αριθµ.Φ.900α/7451/10485/13-11-

2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη
απάντηση:



1980 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1981



1982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε συ-
νάδελφε.

Κυρίεςκαικύριοισυνάδελφοι,µεεπιστολήτουπροςτονΠρόεδροτης
Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αντώνης Σαµαράς γνωρίζει στο Σώµα ότι σύµφωνα µε το άρθρο 17 του
ΚανονισµούτηςΒουλήςορίζονταιωςKοινοβουλευτικοίΕκπρόσωποιτης
Νέας∆ηµοκρατίας,κατάαλφαβητικήσειρά,οιΒουλευτέςκ.κ.Εµµανουήλ
Κεφαλογιάννης-Βουλευτής Ηρακελίου, Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος-
Βουλευτής Ευβοίας και Κωνσταντίνος Τζαβάρας-Βουλευτής Ηλείας.

Επίσης, η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία ∆αµανάκη µε έγ-
γραφό της προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Πετσάλνικο ζητεί
άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό για το διάστηµα από
12 Ιανουαρίου έως 30 Ιανουαρίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.

Επίσης, η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Αικατερίνη Περλεπέ µε
επιστολή της προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλ-
νικο ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό για το διά-
στηµα από 13 Ιανουαρίου έως 15 Ιανουαρίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη των επερωτήσεων,

θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων
Χαλβατζής µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κάνει
γνωστό στο Σώµα ότι κατά τη συζήτηση της σηµερινής επερώ-
τησης προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ορίζεται ο Βουλευτής κ. Αντώ-
νης Σκυλλάκος.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 1983

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 8/7/8.12.2009 επίκαιρη επερώτηση
των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίων Κωνσταντίνου
Τσιάρα, Χρήστου Ζώη, Σπυρίδωνα Ταλιαδούρου, Σωτήριου Χα-
τζηγάκη, Νικολάου Λέγκα, Αθανασίου Νάκου, Μάξιµου Χαρακό-
πουλου, Ευγενίας Τσουµάνη – Σπέντζα, Θεόδωρου Καράογλου
και Νικολάου Καντερέ προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση των έργων εκτροπής
του Αχελώου.

Το λόγο έχει για δέκα λεπτά ο πρώτος επερωτών, ο Βουλευτής
κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιας και είναι η πρώτη µέρα ερ-
γασιών του Ελληνικού Κοινοβουλίου, επιτρέψτε µου να απευ-
θύνω κι εγώ τις ευχές µου προς όλους σας.

Εύχοµαι, λοιπόν, τη νέα χρονιά υγεία σε όλους και να καταβά-
λουµε κάθε δυνατή προσπάθεια τουλάχιστον από τη δική µας
πλευρά, για να κάνουµε, µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο αυτό για
το οποίο είµαστε ταγµένοι, δηλαδή να υπηρετούµε την κοινωνία
και τους πολίτες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συγκεκριµένη επίκαιρη επε-
ρώτηση είναι στην πραγµατικότητα η συνέχεια µιας προσπά-
θειας, που έκανα, τόσο εγώ όσο και ο συνάδελφος κ. Ζώης,
Βουλευτής Λάρισας, πρόσφατα µέσα από επίκαιρες ερωτήσεις
να ανιχνεύσουµε την πρόθεση της Κυβέρνησης σχετικά µε την
προώθηση ενός έργου, το οποίο αφενός µεν είναι πολύπαθο,
αφετέρου εξαιρετικά σηµαντικό για το µέλλον ενός γεωγραφι-
κού διαµερίσµατος, για το µέλλον ολόκληρης της Θεσσαλίας.

Και για να εξηγούµαι: Η ιστορία της µερικής εκτροπής του άνω
ρου του Αχελώου είναι µια ιστορία, η οποία µας θυµίζει το γε-
φύρι της Άρτας, που «οληµερίς χτιζόταν, το βράδυ γκρεµιζόταν».

Πρώτη αναφορά για την ανάγκη να µεταφερθούν νερά από τον
ποταµό Αχελώο προς τη θεσσαλική πεδιάδα έγινε το 1925 από
τον καθηγητή του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνείου κ. Κουτσο-
κώστα. Η αλήθεια είναι ότι διαχρονικά το συγκεκριµένο έργο
εξηγγέλθη ουκ ολίγες φορές σχεδόν από τους περισσότερους
Πρωθυπουργούς της Ελλάδος µ’ έναν πολύ συγκεκριµένο τρόπο
και µέσα από µια πολύ συγκεκριµένη αναζήτηση.

Θα σας πω χαρακτηριστικά ότι ο πλέον, αν θέλετε, συµπαθών
το έργο -τουλάχιστον σε ό,τι αφορά τις εξαγγελίες- ήταν ο αεί-
µνηστος Ανδρέας Παπανδρέου, ο οποίος ούτε λίγο ούτε πολύ
εξήγγειλε το έργο της εκτροπής του Αχελώου δεκαεπτά φορές.
Βεβαίως, το έργο έχει µια πολύ συγκεκριµένη εξέλιξη, η οποία
µέχρι σήµερα µας δείχνει ότι έχει προχωρήσει σ’ ένα πολύ ση-
µαντικό βαθµό, αλλά φαίνεται ότι δεν είναι καθαρή η πρόθεση
και η θέση της Κυβέρνησης, µε αποτέλεσµα τα ερωτηµατικά που
γεννιούνται να είναι τόσα πολλά, ώστε να δηµιουργούν και αµη-
χανία και αβεβαιότητα και ανασφάλεια για όλους τους κατοίκους
της Θεσσαλίας. Θα σας εξηγήσω αµέσως µετά γιατί µιλώ για
όλους τους κατοίκους της Θεσσαλίας.

Πρέπει να κρατήσουµε στο µυαλό µας τρία πράγµατα: Το
πρώτο είναι ότι για πρώτη φορά έγινε δηµόσιος διεθνής διαγω-
νισµός για τη µελέτη του έργου το 1980 από τον τότε Υπουργό
Συντονισµού κ. Σουφλιά και ήταν ουσιαστικά, αν θέλετε, το
πρώτο λιθαράκι στην εξέλιξη όλης αυτής της ιστορίας. Βεβαίως,
αµέσως µετά ακυρώθηκε ο συγκεκριµένος διαγωνισµός από τον
κ. Παπανδρέου, αλλά τρία χρόνια µετά –το 1984 περίπου- ο κ.
Παπανδρέου νοµίµως πλέον, κατά τη δική του άποψη, συνέχισε
την προώθηση του συγκεκριµένου έργου.

Το δεύτερο που πρέπει να κρατήσουµε στο µυαλό µας είναι
ότι όλες οι κυβερνήσεις από τη Μεταπολίτευση και µετά ήταν
απολύτως θετικές στην προώθηση και την ολοκλήρωση του
έργου.

Και βεβαίως, το τρίτο –και όλα αυτά θα σας τα εξηγήσω αµέ-
σως µετά αναλυτικότερα- είναι ότι όλες οι µελέτες που έχουν

γίνει για τη µεταφορά νερού από την περιοχή του άνω ρου του
Αχελώου είναι όλες, µα όλες, υπέρ της προώθησης και της ολο-
κλήρωσης του έργου.

Κυρία Υπουργέ και αγαπητοί κύριοι Υφυπουργοί, η αλήθεια
είναι πως όταν δεν ζει κανείς σε αυτήν την περιοχή είναι πολύ
δύσκολο να ξέρει ποιες είναι οι ανάγκες, ποια είναι τα προβλή-
µατα και πώς αυτά περιγράφονται στον παρόντα, αλλά και πιθα-
νότατα στο µέλλοντα χρόνο. Θα σας εξηγήσω ακριβώς το γιατί.

Εδώ και πάρα πολλά χρόνια, για λόγους που µάλλον δεν είναι
του παρόντος να συζητήσουµε, ο υδροφόρος ορίζοντας της
Θεσσαλίας έχει πέσει σε πάρα πολύ χαµηλό επίπεδο. Σε πολλές
περιοχές της Θεσσαλίας νερό δεν βρίσκουµε ούτε σε τριακόσια
µέτρα γεώτρησης. Βεβαίως, ο αντίλογος είναι ότι οι υδροβόρες
καλλιέργειες στις οποίες έµαθε ο κόσµος είναι πολύ πιθανόν να
έχουν οδηγήσει σε αυτό το αποτέλεσµα. Αν, όµως, πρέπει να
αναζητήσουµε την αιτία, θα σας πω και εγώ πάρα πολύ απλά ότι
οι προηγούµενες κυβερνήσεις είναι αυτές που ωθούσαν τον
κόσµο να καλλιεργεί για την επιδότηση και όχι για το προϊόν, µε
αποτέλεσµα αυτή τη στιγµή η Θεσσαλία ουσιαστικά να κατακλύ-
ζεται από την καλλιέργεια του βαµβακιού.

Όµως, δεν είναι εκεί η ουσία του θέµατος. Η ουσία του θέµα-
τος είναι ότι για να επιβιώσει η µεγαλύτερη και η πλέον εύφορη
πεδιάδα της χώρας µας, που είναι η θεσσαλική πεδιάδα, πρέπει
νωρίτερα να έχουµε φροντίσει τη διασφάλιση της επάρκειας των
υδάτων. Και φαίνεται ως µοναδική περίπτωση, για να πετύχουµε
πλέον τη συγκεκριµένη διασφάλιση των υδάτινων πόρων, η µε-
ρική εκτροπή του άνω ρου του Αχελώου.

Εδώ, βεβαίως –επαναλαµβάνω- έχουν ειπωθεί και έχουν γρα-
φτεί πολλά. Ξέρετε πολύ καλά ότι από το 2003 συνεστήθη επί
των ηµερών κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, επί των ηµερών κυβερ-
νήσεων του κ. Σηµίτη, µία επιτροπή, η οποία θα µελετούσε την
επάρκεια των υδάτινων πόρων. Μάλιστα, κυρία Υπουργέ, ετύγ-
χανε ένα από τα µέλη της Επιτροπής να είναι ο Γενικός Γραµµα-
τέας σας κ. Ανδρεαδάκης, τον οποίο γνωρίζω και εκτιµώ
ιδιαιτέρως και ο οποίος γνωρίζει πάρα πολύ καλά ότι άλλου εί-
δους υδάτινοι πόροι δεν υπάρχουν.

Γίνεται µεγάλη κουβέντα. Υπάρχει από τη δική σας πλευρά µια
άποψη ότι θα υπάρξουν άλλου είδους υδάτινοι πόροι, τους οποί-
ους θα τους αξιοποιήσουµε, θα τους εκµεταλλευτούµε και δεν θα
χρειαστεί η µερική εκτροπή του άνω ρου του Αχελώου. Φαίνεται,
όµως, ξεκάθαρα ότι άλλου είδους υδάτινοι πόροι δεν υπάρχουν.

Και επειδή η συζήτηση τις περισσότερες φορές σταµατάει στις
διάφορες µη κυβερνητικές-περιβαλλοντικές οργανώσεις, οι
οποίες θεωρούν ότι µε τη µεταφορά αυτή του νερού ενδεχοµέ-
νως, θα έχουµε µια ανατροπή των οικοσυστηµάτων κυρίως στην
πλευρά της Αιτωλοακαρνανίας και βλέπω τον Υφυπουργό κ. Μω-
ραΐτη που γνωρίζω τη θέση του γι’ αυτό το θέµα, θα σας πω πάρα
πολύ απλά ότι ενώ η Θεσσαλία είναι ένα γεωγραφικό διαµέρισµα
µε τη χαµηλότερη επάρκεια υδάτινων πόρων στην Ελλάδα, η δυ-
τική Ελλάδα και ειδικά η Αιτωλοακαρνανία είναι ακριβώς η αντί-
θετα καταγραφόµενη περιοχή. Είναι η περιοχή µε το µεγαλύτερο
πλεόνασµα υδάτινων πόρων.

Είναι γεγονός ότι εάν εκτρέψουµε –αν και ο όρος σηκώνει µε-
γάλη συζήτηση- ή καταφέρουµε να πάρουµε αυτό το περίπου
15% του όγκου του νερού που χρειάζεται, προκειµένου να κα-
τευθυνθεί προς τη θεσσαλική πεδιάδα, είναι σχεδόν βέβαιο ότι
δεν θα αλλάξει σε σηµαντικό βαθµό ούτε τα οικοσυστήµατα ούτε
αυτό το οποίο κάποιοι υποστηρίζουν ότι θα άλλαζε δραµατικά.
Εκτός των άλλων, πρέπει να κρατήσει κανείς και κάτι άλλο στο
µυαλό του. Η πρώτη εκτροπή που έγινε από την περιοχή του άνω
ρου του Αχελώου, ήταν όταν δηµιουργήθηκε η Λίµνη Πλαστήρα.
∆εν ξέρω αν το γνωρίζετε. Ήταν όταν πήραµε τον Ταυρωπό πο-
ταµό και τον οδηγήσαµε σ’ ένα συγκεκριµένο µέρος, που υποτί-
θεται ότι υπήρξε µια αποταµίευση νερού και δόθηκε η
δυνατότητα ούτως ώστε αυτό το έργο να λειτουργεί και για την
άρδευση και για την ύδρευση του Νοµού Καρδίτσας και του
Νοµού Λάρισας σ’ ένα πολύ µεγάλο βαθµό. Τότε δεν έγινε πα-
ρέµβαση στο οικοσύστηµα; Ή να σας πω και κάτι ακόµη; ∆εν δη-
µιουργήθηκε ένα ακόµα οικοσύστηµα, το οποίο έγινε πόλος
έλξης σχεδόν όλης της Ελλάδος και µιλώ για την περιοχή της Λί-
µνης Πλαστήρα;
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Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι η ολοκλήρωση του συγκεκριµένου
έργου µε το φράγµα της Συκιάς στην πραγµατικότητα θα δηµι-
ουργήσει άλλο ένα οικοσύστηµα, το οποίο, κατά τη δική µου του-
λάχιστον εκτίµηση, θα αποτελέσει έναν αντίστοιχο πόλο έλξης
από όλους τους Έλληνες πολίτες, ακόµα και από πολίτες του κό-
σµου προς την εκεί περιοχή, ακριβώς γιατί θα δώσουµε τη δυ-
νατότητα σ’ αυτήν την περιοχή να αναπτυχθεί. Και µην ξεχνάτε
ότι µιλάµε για µια περιοχή, η οποία δυστυχώς, είναι από τις πλέον
εγκαταλελειµµένες, όχι της Ελλάδας, αλλά της Ευρώπης. Είναι
µια περιοχή, η οποία έχει πολύ χαµηλό ρυθµό ανάπτυξης και
είναι µία περιοχή, η οποία εκτιµούµε ότι µε την ολοκλήρωση
αυτού του έργου θα µπορέσει να βλέπει το µέλλον µε µεγαλύ-
τερη αισιοδοξία.

Πρέπει να κρατήσουµε στο µυαλό µας ορισµένα πράγµατα.
Ξέρετε ότι µέχρι αυτή τη στιγµή έχουν ξοδευτεί περισσότερα από
600.000.000 ευρώ για να προχωρήσει το συγκεκριµένο έργο. Ξέ-
ρετε επίσης, ότι η σήραγγα εκτροπής ουσιαστικά έχει ολοκλη-
ρωθεί. Το έργο χρειάζεται περίπου 120.000.000 ακόµη,
προκειµένου να ολοκληρωθεί στην πρώτη του φάση, ούτως ώστε
να γίνει αποδοτικό προς την θεσσαλική πεδιάδα, προς τις τοπι-
κές κοινωνίες και προς το γενικότερο σχεδιασµό διασφάλισης
και αξιοποίησης των υδάτινων πόρων.

Εάν αυτό το έργο, κυρία Υπουργέ, εγκαταλειφθεί –θα σας πω
ένα πολύ απλό παράδειγµα- και δεν φροντίσουµε να αξιοποιή-
σουµε µε τις γνωστές παρεµβάσεις τη συγκεκριµένη σήραγγα
εκτροπής, να είστε βέβαιη ότι σε µερικά χρόνια το έργο θα κα-
ταστεί άχρηστο. Τα χρήµατα που θα έχουν ξοδευτεί µέχρι σή-
µερα, στην πραγµατικότητα δεν θα έχουν ωφελήσει σε τίποτε
απολύτως.

Βεβαίως, δεν είµαι της λογικής, εάν τυχόν αυτό το χαρακτηρί-
ζουµε ως λάθος, ότι πρέπει να το συνεχίσουµε επειδή το φτά-
σαµε στο 80% ή στο 90% της ολοκλήρωσής του. Είµαι, όµως,
υπέρ της λογικής ότι για να µπορέσει η Θεσσαλία να έχει µία εύ-
φορη πεδιάδα, να είναι ένας εύφορος τόπος, για να µπορέσουµε
να αντιµετωπίσουµε όλα αυτά τα προβλήµατα, που η υφαλµύ-
ρωση φαίνεται ότι θα δηµιουργήσει και θα ανατρέψει το οικοσύ-
στηµα γενικότερα της θεσσαλικής πεδιάδος, για να µπορέσουµε
να πούµε ότι στο µέλλον δεν θα έχουµε προβλήµατα σε ό,τι
αφορά την ύδρευση των περιοχών της θεσσαλικής πεδιάδος, η
προώθηση και η ολοκλήρωση του συγκεκριµένου έργου είναι πε-
ρισσότερο από αναγκαία.

Επειδή εσείς, απ’ όσο ξέρω, είστε οπαδός της λεγόµενης
«πράσινης» ανάπτυξης και πράσινης ενέργειας, ξέρετε πάρα
πολύ καλά ότι µε το συγκεκριµένο έργο θα µπορέσουµε, κυρίως
µέσω κάποιων υδροηλεκτρικών σταθµών, να διασφαλίσουµε σε
σηµαντικό βαθµό «πράσινη» ενέργεια.

Είναι ένα έργο, λοιπόν, το οποίο είναι αρδευτικό, είναι ένα έργο
το οποίο είναι υδρευτικό, είναι ένα έργο το οποίο διασφαλίζει σ’
έναν πολύ µεγάλο βαθµό όλες αυτές τις πολιτικές της Κυβέρνη-
σης για την επάρκεια της «πράσινης» ενέργειας και είναι ένα
έργο, επαναλαµβάνω, που θα δώσει απάντηση και λύση σε πάρα
πολλά ζητήµατα, που εδώ και χρόνια ταλαιπωρούν το θεσσαλικό
κάµπο και φαίνεται ότι τις επόµενες δεκαετίες θα καταστήσουν
και την αγροτική εκµετάλλευση, αλλά και τη ζωή, εξαιρετικά δύ-
σκολη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε επιστολή του προς τον κύριο
Πρόεδρο της Βουλής Φίλιππο Πετσάλνικο, ο Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλέξης Τσίπρας, γνωρίζει ότι κατά τη συζήτηση της
επερώτησης προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας,
Κλιµατικής Αλλαγής και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την ολοκλήρωση των έργων εκτροπής του Αχελώου,
ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τη Βουλευτή κα Ηρώ
∆ιώτη.

Επίσης, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω ∆υτικά Θεω-
ρεία της Βουλής παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της

Βουλής των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και
πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Σχολείο ∆εύτερη Ευκαιρίας
Παλλήνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρή-
στος Ζώης για πέντε λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου κι εµένα, πριν απ’ όλα, να απευθύνω τις πιο θερ-

µές ευχές στο Προεδρείο, στα µέλη της Κυβέρνησης και στους
συναδέλφους του Κοινοβουλίου για µια γόνιµη, εποικοδοµητική
κοινοβουλευτική χρονιά.

Κύριε Πρόεδρε, ακούσατε από τον πρώτο αγορητή µας να ενη-
µερώνει το Σώµα πώς οδηγηθήκαµε στην κατάθεση αυτής της
επίκαιρης επερώτησης προς τα δυο συναρµόδια Υπουργεία. Σε
συνέχεια αυτής της τοποθέτησης υπενθυµίζω ότι η επίκαιρη ερώ-
τηση που είχε κατατεθεί, τόσο από τον κ. Τσιάρα, όσο κι από
εµένα, ήταν η συνέπεια µιας δηµόσιας «αντιπαράθεσης» του κ.
Ρέππα και της κ. Μπιρµπίλη, συναρµόδιων Υπουργών, για ένα
θέµα το οποίο µας απασχολεί και σήµερα, αυτό της µερικής
εκτροπής του άνω ρου του Αχελώου. Βεβαίως αυτή η αντιπαρά-
θεση δεν έλαβε χώρα µόνο σ’ αυτήν την Αίθουσα. Έλαβε χώρα
και σ’ αυτήν την Αίθουσα και έξω απ’ αυτή την Αίθουσα.

Ο κ. Ρέππας απαντώντας σε σχετική ερώτηση του Κοινοβου-
λευτικού Εκπροσώπου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος και Λαρι-
σαίου Βουλευτή του κ. Σκυλλάκου, διαβεβαίωσε το Σώµα ότι θα
συνεχίσουν τις εργασίες ως Κυβέρνηση στο µεγάλο έργο για τη
Θεσσαλία, του Αχελώου, ταυτόχρονα µε όλες τις άλλες ενέρ-
γειες που χρειάζονται και που προβλέπονται από την ευρωπαϊκή
νοµοθεσία, προκειµένου να µην ανασταλεί η πρόοδος του έργου
αυτού.

Η Υπουργός κ. Μπιρµπίλη µε δηµόσια παρέµβασή της στο
Συµβούλιο της Επικρατείας εξήγησε ότι θα επανεξεταστεί το
έργο και έθεσε την ολοκλήρωσή του υπό την αίρεση ότι θα πα-
ραδοθούν εγκαίρως οι σχετικές διαχειριστικές µελέτες για τα
ΙΒΕΤ.

Αυτή η αντιπαράθεση µας οδήγησε να ζητήσουµε την άρση
της παρεξήγησης από τον κύριο Πρωθυπουργό που εποπτεύει το
έργο των Υπουργών του. Και τότε σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα επε-
λέγη από τον κύριο Πρωθυπουργό προφανώς να σταλεί η αρµό-
διαΥπουργόςηκ.Μπιρµπίληγιαναδώσειεξηγήσεις,επιβεβαιώνοντας,
όµως, τόσο µε την παρουσία της κυρίας Υπουργού, όσο και µε το
περιεχόµενο των απαντήσεών της σε µένα και στον κ. Τσιάρα,
ότι τελικώς οι µόνοι που παρεξήγησαν τη θέση της Κυβέρνησης
γι’ αυτήν την υπόθεση ήταν οι ψηφοφόροι της στη Θεσσαλία, στη
Λάρισα, στην Καρδίτσα, στα Τρίκαλα, στη Μαγνησία και οι πολί-
τες, γενικότερα, όταν κατά την προεκλογική περίοδο και παρά
το γεγονός ότι υπήρχε µια σχετική φηµολογία που µας έκανε
όλους να ανησυχούµε για αναστολή και ακύρωση τελικώς αυτού
του µεγάλου έργου, ο κ. Παπανδρέου από το προεκλογικό µπαλ-
κόνι έσπευσε να διευκρινίσει ότι το νερό θα διασφαλιστεί και ότι
τα έργα θα συνεχίσουν.

∆εν πέρασαν δύο µήνες, για να διαπιστωθεί και σ’ αυτό το
θέµα η παλινωδία της Κυβέρνησης, η αδυναµία της να ανταπο-
κριθεί στα υπεσχηµένα. ∆υστυχώς αυτό ήρθε στο προσκήνιο µε
τον πιο δραµατικό τρόπο, αν θέλετε, καθώς αυτή η εξήγηση χρει-
άστηκε να δοθεί κατά τη διάρκεια της συζήτησης στο αρµόδιο
τµήµα του Συµβουλίου της Επικρατείας, γεγονός που δεσµεύει
και την Κυβέρνηση και την αρµόδια Υπουργό και χρονικά και σε
ό,τι αφορά το συγκεκριµένο θέµα.

Μετά από τόσα χρόνια -δεκαεπτά εξαγγελίες µέτρησε ο κ.
Τσάρας από τον αείµνηστο Ανδρέα Παπανδρέου- έχουν περάσει
τριάντα χρόνια και συζητάµε γι’ αυτό το έργο, ένα έργο που
σφραγίζει µια διακοµµατική συναίνεση διαχρονικά.

Εδώ σε αυτήν την Αίθουσα ευχαριστούσαν τους συναδέλφους
µας Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ για τη στήριξη στη νοµοθετική πρω-
τοβουλία που είχε αναλάβει η Κυβέρνηση, για να φέρει σε πέρας
αυτό το έργο. Είχαµε διαπιστώσει ότι είναι από αυτά που µας
ενώνουν, από αυτά που συγκεντρώνουν τη συναίνεση, από αυτά
τα έργα τα οποία µπορούν να φέρουν τη σφραγίδα όλων των Κυ-
βερνήσεων.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆υστυχώς και σε αυτό το θέµα η Κυβέρνηση επιλέγει το δρόµο
της ρήξης, το δρόµο της ασυνεννοησίας, ένα δρόµο όµως που
είναι µοναχικός, καθώς της στερεί τις κοινωνικές συµµαχίες που
έχει ανάγκη στη Θεσσαλία, καθώς τη βάζει στο περιθώριο των
εξελίξεων στη Θεσσαλία, καθώς τονίζει στη Θεσσαλία µ’ έναν
δραµατικό, όπως είπα, τρόπο, µόλις δύο µήνες µετά τις εκλογές
-σήµερα πλέον εκατό ηµέρες µετά τις εκλογές- ότι όλα όσα
άκουγε από τα πιο επίσηµα χείλη προεκλογικά δεν ήταν παρά
ποµφόλυγες ριγµένες δυστυχώς στο µύλο της προεκλογικής
αντιπαράθεσης.

Κύριε Υπουργέ, δεν είµαστε εδώ για να αντιδικούµε. Μας εγκα-
λέσατε κατά τη συνεδρίαση εκείνη ότι δηµαγωγούµε και είχαµε
αδυναµία να σας απαντήσουµε σε αυτήν την προσβλητική επί-
θεση που µας κάνατε. ∆εν έχουµε ανάγκη να δηµαγωγήσουµε
για ένα τέτοιο θέµα. Είναι ένα θέµα το οποίο, όπως σας είπα, συ-
γκεντρώνει τη συναίνεση όλων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Εσείς δυστυχώς πρέπει να αναθεωρήσετε
τις θέσεις σας. Και πρέπει σήµερα σε αυτήν τη δεύτερη ευκαιρία
που σας δίνουµε σε µια πιο πλατιά συζήτηση, να εξηγήσετε, όχι
απλά τη θέση σας, αλλά και να δεσµευτείτε ότι θα εργαστείτε
για να αρθούν οι αδυναµίες, τα προσκόµµατα που έχετε ρίξει
µπροστά στο έργο αυτό από κοινού µε το συναρµόδιο συνά-
δελφο Υπουργό στην Κυβέρνησή σας, για να ολοκληρωθεί και
να παραδοθεί αυτό το κρίσιµο για την ενέργεια, για την οικονο-
µία, για την ανάπτυξη, για το ίδιο το περιβάλλον της Θεσσαλίας
έργο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρος έχει το λόγο για πέντε
λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως επισηµάν-
θηκε και από τους συναδέλφους µου, το έργο της µερικής µε-
ταφοράς του νερού στη Θεσσαλία από τον άνω ρου του Αχελώου
είναι έργο πολλαπλής χρησιµότητας, είναι έργο αρδευτικό, είναι
έργο υδρευτικό, ενεργειακό και πρωτίστως, κυρία Υπουργέ, είναι
έργο περιβαλλοντικό.

Εδώ θα ήθελα να σταθώ. Είναι έργο περιβαλλοντικό, γιατί βρί-
σκεται σε πλήρη συµβατότητα µε τις αρχές της αειφορίας,
καθώς συµβάλλει ισόρροπα στους τρεις πυλώνες της. Πρώτον,
στην αγροτική ανάπτυξη κάτω από το πρίσµα της νέας ΚΑΠ. ∆εύ-
τερον, στην ανάγκη της αποκατάστασης της περιβαλλοντικής
του υδατικού περιβάλλοντος της Θεσσαλίας, αφού η υφαλµύ-
ρωση των υδάτων και η νιτρορύπανση αποτελεί πρόβληµα περι-
βαλλοντικό και συµβάλλει στην κοινωνική συνοχή, γιατί
συµβάλλει στην περιφερειακή ανάπτυξη και εµποδίζει την απε-
ρήµωση της ελληνικής υπαίθρου του µεγάλου θεσσαλικού κά-
µπου.

Αλλά είναι σηµαντικό και ότι µεγάλο µέρος του έργου αυτού
έχει ήδη εκτελεστεί και συνεπώς οι οικονοµικοί πόροι που έχουν
επενδυθεί δεν θα αξιοποιηθούν, αν αυτό δεν προχωρήσει.

Συνολικά, έχει ολοκληρωθεί πάνω από το 80% των εργασιών
και οι Έλληνες πολίτες έχουν πληρώσει γι’ αυτές τις εργασίες. Το
σταµάτηµα ενός έργου που έχει υπερβεί το 80% είναι εναντίον
και προσκρούει στην κοινή λογική, αφού µε ελάχιστα ακόµα χρή-
µατα µπορούµε να έχουµε µία υποδοµή που µπορεί να χρησιµο-
ποιηθεί κατά το δοκούν ανάλογα µε τις ανάγκες του χρόνου.
Άλλωστε, σε περίπτωση διακοπής των εργασιών οι ανάδοχοι θα
απαιτήσουν τις νόµιµες αποζηµιώσεις που ξεπερνούν τα
50.000.000 ευρώ.

Οι όποιες µελέτες διαχείρισης του νερού µπορούν να ολοκλη-
ρωθούν στο διάστηµα της κατασκευής του υπόλοιπου έργου.

Ειδικότερα, θα ήθελα να αναφερθώ στο Φράγµα της Συκιάς,
γιατί αυτό εντάσσεται στο πλαίσιο ενός εγχειρήµατος που συνι-
στά το έργο ενός εξαιρετικού δηµόσιου συµφέροντος. Και αυτό
όχι µόνο γιατί θα προσφέρει νερό για την ύδρευση και άρδευση
της Θεσσαλίας, αλλά γιατί θα προσφέρει νερό για την οικολο-

γική παροχή στον ποταµό Πηνειό, γιατί θα µειώσει την καθίζηση
του εδάφους στο Θεσσαλικό κάµπο µε την ανύψωση και ανα-
πλήρωση του υδροφόρου ορίζοντα και θα διασώσει έτσι τη χλω-
ρίδα και την πανίδα, γιατί θα συµβάλει, όπως είπα πριν, στη
µείωση της υφαλµύρωσης του υπόγειου υδροφόρου ορίζοντα
και θα συντελέσει στην καλύτερη αξιοποίηση της πεδιάδας της
Θεσσαλίας που είναι πολύτιµη για ολόκληρη τη χώρα. Θα ενι-
σχύσει το υδάτινο δυναµικό της υπό επανασύστασης λίµνης Κάρ-
λας. Επιπλέον, θα µειώσει και την αναλισκόµενη πετρελαϊκή και
ηλεκτρική ενέργεια για την άντληση νερού από βάθος τριακο-
σίων µέτρων και θα συµβάλει στην παραγωγή πράσινης ενέρ-
γειας που πολλές φορές έχετε επισηµάνει.

Θα επιτρέψει, έτσι, τη λειτουργία σηµαντικής, για την κάλυψη
του ενεργειακού ισοζυγίου της χώρας, Μονάδας Ηλεκτρικής
Ενέργειας της ∆ΕΗ.

∆εν πρέπει να ξεχνάµε ότι το φράγµα το είχε προγραµµατίσει
η ∆ΕΗ και πριν από το θέµα της µερικής εκτροπής του άνω ρου
του Αχελώου.

Άρα, ανεξάρτητα από την εκτροπή, µπορεί να λειτουργήσει ως
υδροηλεκτρικό έργο και θα παράγει πράσινη ενέργεια. Και είναι
κρίµα, θα είναι καταστροφή εάν το έργο αυτό σταµατήσει.

Πρέπει, λοιπόν, για όλους αυτούς τους λόγους το έργο να
προχωρήσει. Όλοι οι φορείς της Θεσσαλίας είναι σύµφωνοι.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά ψήφισµα του Νοµαρχιακού Συµ-
βουλίου της Καρδίτσας, το οποίο ζητά την άµεση συνέχιση και
ολοκλήρωση του έργου του Φράγµατος της Συκιάς, τη χρηµα-
τοδότηση του έργου, την εξασφάλιση νοµικής υποστήριξης του
έργου από την Κυβέρνηση και ενώπιον του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας και ενώπιον του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινο-
τήτων.

Η τυχόν απόφαση της Κυβέρνησης για διακοπή των εργασιών
του, θα οδηγήσει στην ερηµοποίηση του πιο παραγωγικού τµή-
µατος της χώρας. Οι ευθύνες της Κυβέρνησης απέναντι στη
χώρα και στις µελλοντικές γενιές της πατρίδας µας θα είναι τε-
ράστιες.

Γι’ αυτό το έργο πρέπει να προχωρήσει και να µην σταµατήσει.
Το µόνο που θα πρέπει να σταµατήσει είναι η κυβερνητική δι-
γλωσσία που άλλα λέει ο ένας Υπουργός, άλλα λέει ο άλλος και
άλλα ο σηµερινός Πρωθυπουργός εξήγγειλε από την Λάρισα
στην προεκλογική του οµιλία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρος
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν ψήφισµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάξιµος

Χαρακόπουλος για πέντε λεπτά.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ερώτηση που καταθέσαµε οι

Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας από την Θεσσαλία και όχι
µόνο, είναι ενδεικτική της ανησυχίας που υπάρχει στους πολίτες
της Κεντρικής Ελλάδας, για την πορεία ολοκλήρωσης των έργων
της εκτροπής του Αχελώου, ένα έργο µεγάλης περιβαλλοντικής
σηµασίας για την Θεσσαλία.

Η ανησυχία αυτή προκλήθηκε από τις αµφίσηµες δηλώσεις
του Πρωθυπουργού, κατά την διάρκεια της προεκλογικής πε-
ριόδου, που έθεταν σοβαρά ερωτηµατικά για το αν το ΠΑΣΟΚ,
για το αν η σηµερινή Κυβέρνηση, έχει πραγµατικά την βούληση
να ολοκληρώσει αυτό το έργο, που όπως ειπώθηκε, εξαγγέλθηκε
αλλεπάλληλες φορές από τον ιδρυτή του κυβερνώντος κόµµα-
τος.

Την αγωνία αυτή εκφράζουνε συλλογικοί φορείς µε ψηφίσµατα
τους. Θα καταθέσω οµόφωνο ψήφισµα του Νοµαρχιακού Συµ-
βουλίου Λάρισας.

Επίσης, η αγωνία αυτή καταγράφεται στα αιτήµατα που δια-
τυπώνουν οι αγρότες, που αυτές τις ηµέρες βρίσκονται στους
δρόµους.

Το κλίµα της ανησυχίας και ανασφάλειας, κύριε Πρόεδρε, επι-
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δεινώθηκε από την ασαφή θέση, την θολή στάση της παριστά-
µενης Υπουργού Περιβάλλοντος για το θέµα.

Η εκτροπή του Αχελώου, βεβαίως, από την αρχή της δεκαε-
τίας του ’80 έως σήµερα, πέρασε από σαράντα κύµατα. ∆απα-
νήθηκαν εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ. Και τώρα, µόλις τρία ή
και λιγότερα χρόνια από την ολοκλήρωση του, τίθεται εν αµφί-
βολω και κινδυνεύει να µείνει µία τρύπα στο νερό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το έργο της εκτροπής του Αχε-
λώου, στην προώθηση του οποίου συνέβαλε καθοριστικά η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας την προηγούµενη πενταετία,
συνάντησε αντιδράσεις από φορείς της Αιτωλοακαρνανίας, κύριε
Μωραΐτη, και βεβαίως από ακραίες περιβαλλοντικές φωνές. Επ’
ουδενί, όµως, δεν θίγεται η οικολογική ισορροπία, ούτε απειλεί-
ται η Αιτωλοακαρνανία από τη µερική εκτροπή του άνω ρου του
Αχελώου, διότι πολύ απλά µιλούµε για µόλις το 20% των υδάτων
του ποταµού που καταλήγουν αναξιοποίητα στη θάλασσα.

Έχω ξαναπεί σ’ αυτήν την Αίθουσα, κυρία Υπουργέ, ότι όπως
ο αιµοδότης που δίνει µία φιάλη αίµα δεν επιβαρύνει την υγεία
του, αλλά αντιθέτως µπορεί να είναι σωτήρια αυτή η πράξη για
τη ζωή συνανθρώπων µας, έτσι και η εκτροπή του Αχελώου,
χωρίς να θίγει σε τίποτα την Αιτωλοακαρνανία ή την οικολογική
ισορροπία, µπορεί να είναι σωτήρια και θα είναι για τη Θεσσαλία,
γιατί θα αποτρέψει τον κίνδυνο ερηµοποίησης και περιβαλλοντι-
κής καταστροφής.

Το καλοκαίρι, όπως γνωρίζετε, ο Πηνειός µετατρέπεται σε ξη-
ροπόταµο. Παύει να υφίσταται ουσιαστικά η υδάτινη φλέβα στο
θεσσαλικό κάµπο, ενώ µε την εκτροπή θα ενισχυθεί ο υδροφόρος
ορίζοντας που έχει πέσει σε δυσθεώρητα βάθη. Σε λίγο µε γεω-
τρήσεις των τριακοσίων και των τετρακοσίων µέτρων, αντί για
νερό, θα βρίσκουµε πετρέλαιο. Η εκτροπή θα συµβάλει στην επί-
λυση του προβλήµατος ύδρευσης αστικών κέντρων της Θεσσα-
λίας, όπως η Λάρισα, αλλά και στη Μαγνησία, που αντιµετωπίζουν
πρόβληµα µε την ποιότητα του πόσιµου νερού από τη νιτρορύ-
πανση, θα αµβλυνθεί το πρόβληµα υφαλµύρωσης του υδροφό-
ρου ορίζοντα στην ευρύτερη περιοχή και θα αντιµετωπιστεί το
πρόβληµα µε τις καθιζήσεις, πρόβληµα που είναι έντονο σε
πολλά χωριά, όπως στη Νίκη στο Νοµό Λάρισας ή στο Ριζόµυλο
στο Νοµό Μαγνησίας, όπου κυριολεκτικά έχουν σχιστεί σπίτια
στα δύο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εδώ, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να τονίσω προς την Κυβέρνηση
την ανάγκη αναπροσαρµογής των χρηµάτων που δίνονται ως
κρατική αρωγή ή ως άτοκο δάνειο για τη µετεγκατάσταση αυτών
των ανθρώπων που έχουν πληγεί από αυτά τα φαινόµενα, γιατί το
ύψος της αρωγής ή του άτοκου δανείου δεν αρκεί για την ανέ-
γερση ή την αγορά νέας κατοικίας.

Επιπλέον, τα νερά του Αχελώου θα αξιοποιηθούν στην παρα-
γωγή πράσινης ενέργειας, φιλικής προς το περιβάλλον και φυ-
σικά θα αρδευτεί και ο θεσσαλικός κάµπος.

Εδώ υπάρχει µία ψευδαίσθηση, ότι εάν έχουµε ορθολογική
χρήση των υδάτων του Θεσσαλικού κάµπου, η Θεσσαλία µπορεί
να είναι αυτάρκης. Αυτό είναι πράγµατι µία ψευδαίσθηση. Ακόµη
και αν αλλάξουµε τις καλλιέργειες και δεν έχουµε υδροβόρες
καλλιέργειες, όπως χαρακτηρίζεται το βαµβάκι, και πάλι τα νερά
του θεσσαλικού κάµπου δεν αρκούν, γιατί υπάρχει έλλειµµα στο
υδατικό ισοζύγιο της Θεσσαλίας, σε αναντιστοιχία µε το πλεό-
νασµα που υπάρχει στη δυτική Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι το έργο του Αχελώου,
όπως και η ανασύσταση της λίµνης Κάρλα, εντάσσονται σε ένα
συνολικότερο σχεδιασµό, µε παράλληλα έργα για την κάλυψη
των αναγκών της Θεσσαλίας σε υδατικούς πόρους και την αλ-
λαγή του µικροκλίµατος στην περιοχή.

Κυρία Υπουργέ και κύριοι Υφυπουργοί, θέλω να πιστεύω ότι
δεν θα συνδέσετε το όνοµά σας µε τη διακοπή των έργων ολο-
κλήρωσης της µερικής εκτροπής του άνω ρου του Αχελώου.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο

βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανά-

σιος Νάκος για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απο-

λύτως απαραίτητο σήµερα η Κυβέρνηση να ξεκαθαρίσει τη θέση
της. ∆εν είναι δυνατόν µετά από τόσα χρόνια να αµφισβητείται η
σκοπιµότητα αυτού του έργου. Βεβαίως, αυτήν την κατάσταση τη
δηµιούργησε πρώτος απ’ όλους ο κύριος Πρωθυπουργός, ο
οποίος στην προεκλογική του οµιλία στη Λάρισα διαβεβαίωνε
πως δεν θα επιτρέψει να γίνει Σαχάρα η Θεσσαλία, ενώ σε άλλη
τηλεοπτική του παρουσία, επίσης προεκλογική, αναφέρονταν
στην επανεξέταση του όλου θέµατος.

Το ίδιο συµβαίνει και µε τους Υπουργούς. Ο µεν κ. Ρέππας έχει
ταχθεί υπέρ του έργου, µια που το Υπουργείο στηρίζει στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας τη θέση της ολοκλήρωσης των έργων
που προβλέπονται για τον Αχελώο, ενώ η παριστάµενη κυρία
Υπουργός Περιβάλλοντος αµφισβητεί τη σκοπιµότητα του
έργου, δηλώνοντας ότι η εκτροπή θα επανεξεταστεί και θα προ-
χωρήσει µόνο αν προηγουµένως εξαντληθούν όλες οι εναλλα-
κτικές λύσεις για την κάλυψη των αναγκών της Θεσσαλίας από
ίδιους υδατικούς πόρους. ∆ηλαδή, προφανώς η κυρία Υπουρ-
γός, κατά την άποψή µας, αστειεύεται. Εκτός εάν δηλώνει ότι µε
κάποιο µαγικό τρόπο µπορεί να βρει µία τεχνική λύση που τριά-
ντα χρόνια ειδικοί επιστήµονες, υδρογεωλόγοι, Υπουργοί µε τα
επιτελεία τους δεν βρήκαν.

Παρ’ όλα αυτά, κυρία Υπουργέ, πρέπει να µας απαντήσετε στα
εξής: Υπάρχει ή όχι έλλειµµα εξακοσίων εκατοµµυρίων κυβικών
µέτρων νερού στη Θεσσαλία; Το δέχεστε αυτό; Παραµένει ή όχι
αρνητικά σταθερό το υδατικό ισοζύγιο στη Θεσσαλία; Είναι ή όχι
η Θεσσαλία αυτόνοµη υδρολογική λεκάνη, όπως χωρίστηκαν οι
υδρολογικές περιφέρειες της χώρας, πράγµα που σηµαίνει ότι
είναι αδύνατη η ενίσχυσή της χωρίς εισροές από άλλες υδρολο-
γικές λεκάνες;

Σας παρακαλώ πολύ, κυρία Υπουργέ, να επισκεφθείτε τα
χωριά του Νοµού Μαγνησίας, το Ριζόµυλο, το Στεφανοβίκειο, τα
χωριά του ∆ήµου Φερών Βελεστίνου, για να διαπιστώσετε αυτά
που ή δεν ρωτήσατε ή δεν σας είπαν ότι συµβαίνουν. Να δείτε
πριν απ’ όλα τα ρήγµατα στο έδαφος, τις ρωγµές σε σπίτια που
δηµιουργήθηκαν από τις καθιζήσεις λόγω της υπεράντλησης. Να
δείτε ακόµα το βάθος των αρδευτικών γεωτρήσεων που αγγίζει
σε πολλές περιπτώσεις τα τετρακόσια µέτρα. Να ρωτήσετε τους
γεωργούς του θεσσαλικού κάµπου για το κόστος της συντήρη-
σης των γεωτρήσεων, κόστος που επιβαρύνει ευθέως ανάλογα
τα αγροτικά τους προϊόντα. Να ρωτήσετε τους ειδικούς επιστή-
µονες για τον άµεσο κίνδυνο υφαλµύρωσης των υπογείων υδά-
των. Να ρωτήσετε για τις πιέσεις που ασκούνται εξωτερικά στα
αδιαπέραστα τοιχώµατα που υπάρχουν. Να ρωτήσετε για τον πό-
λεµο του νερού, που είναι σε εξέλιξη στην περιοχή µου, µια που
γεωτρήσεις πρόκειται να υδρεύσουν το πολεοδοµικό συγκρό-
τηµα του Βόλου. Να ρωτήσετε για το πόσα χρόνια απαιτούνται
να γεµίσει ξανά η επανασυσταθείσα λίµνη Κάρλα.

Σε αυτές τις ερωτήσεις, κυρία Υπουργέ, δεν ζητήσατε απα-
ντήσεις, ούτε κάνατε τις απαραίτητες επισκέψεις πριν από τις
δηλώσεις σας. Έστω και τώρα ρωτήστε. Λειτουργήστε υπεύθυνα
και πάρτε τη σωστή απόφαση, την απόφαση για την κατασκευή
των έργων που άλλωστε στήριξε µε απανωτές εξαγγελίες και
εγκαίνια ο ιδρυτής του κόµµατός σας Ανδρέας Παπανδρέου. Σε-
βαστείτε τουλάχιστον τη µνήµη του.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Ο κ. Νικόλαος Λέγκας, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οφείλω να οµολογήσω ότι η σύνθεση των επερωτώντων Βου-

λευτών- όλοι σχεδόν καταγόµαστε από τη Θεσσαλία- αδικεί τη
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συζητούµενη επερώτηση.
Θυµίζω ότι η µερική εκτροπή των νερών του Αχελώου απετέ-

λεσε στρατηγική επιλογή αναπτυξιακού σχεδιασµού, µία υπερ-
τοπική παρέµβαση, µια παρέµβαση εθνικού χαρακτήρα.

Θυµίζω ότι το συγκεκριµένο έργο στηρίχθηκε διαχρονικά από
το σύνολο σχεδόν του πολιτικού κόσµου. Η επιχειρηµατολογία
για τη σκοπιµότητα ολοκλήρωσης του έργου βασίζεται όχι σε κά-
ποιες παρωχηµένες τοπικιστικές αντιλήψεις, όχι σε κάποια πα-
ρωχηµένα αναπτυξιακά πρότυπα. Βασίζεται σε µεγάλες
αλήθειες, αλήθειες που σήµερα για πρώτη φορά, µετά από τριά-
ντα χρόνια, αµφισβητούνται και µάλιστα µε αυτόν τον τρόπο.

Γιατί είναι αλήθεια, κύριε Πρόεδρε, ότι το 25% των νερών του
Αχελώου, καταλήγουν στη θάλασσα. Γιατί είναι αλήθεια ότι για να
µειωθεί η περαιτέρω υποβάθµιση του υπόγειου υδροφορέα, ο
οποίος σηµειωτέον σήµερα φθάνει τα διακόσια πενήντα µέτρα
σύµφωνα µε τις µελέτες, θα πρέπει να σταµατήσουν να καλ-
λιεργούνται οκτακόσιες χιλιάδες στρέµµατα. Γιατί είναι αλήθεια
ότι και στην περίπτωση που γίνουν όλα τα προβλεπόµενα έργα,
θα πρέπει να περικοπούν άλλα τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες
στρέµµατα για να αποκατασταθεί το ισοζύγιο. Γιατί είναι, επίσης,
αλήθεια ότι η περιβαλλοντική κατάσταση του Πηνειού ποταµού
χρειάζεται άµεση ανάταξη. Θα πρέπει να µας υποδείξετε τον
τρόπο µε τον οποίο σχεδιάζετε την ανάταξη του οικοσυστήµα-
τος του Πηνειού ποταµού. Και όλα αυτά δεν τα λέµε εµείς, τα
λένε οι µελέτες. ∆εν τα λένε κάποιοι ασυνείδητοι αγρότες, τα
λένε συγκεκριµένα στοιχεία. Γιατί κανένας αγρότης, κυρία
Υπουργέ, δεν τρελάθηκε να ξοδεύει νερό στις καλλιέργειές του,
όταν για το νερό αυτό δαπανά το κέρδος του, αντλώντας το από
τα διακόσια πενήντα µέτρα. Γι’ αυτό και προκαλούν οι δηλώσεις
σας, κυρία Υπουργέ, καθώς υποδηλώνουν υπαναχώρηση υπο-
δηλώνουν διγλωσσία.

Οι απόψεις που προσφάτως διατυπώσατε σύµφωνα µε τις
οποίες οι µελέτες θα µας δώσουν τη λύση για τη Θεσσαλία ή το
ότι αντικαταστήσατε το δίληµµα, «εκτροπή ή όχι εκτροπή», µε το
αυτονόητο, επιτρέψτε µου, ερώτηµα «νερό ή όχι νερό», το οποίο
ούτε στις περιβαλλοντικές εκθέσεις της Α’ ∆ηµοτικού δεν συνα-
ντούµε, αν µη τι άλλο, δείχνει την υπαναχώρησή σας. Γι’ αυτό
και θέλουµε συγκεκριµένες απαντήσεις σε συγκεκριµένα ερω-
τήµατα: Ποια τελικά είναι η θέση της Κυβέρνησης για τη συνέ-
χιση του έργου της µερικής εκτροπής του Αχελώου; Γιατί µέχρι
σήµερα εσείς προσωπικά δεν έχετε κάνει ούτε µία δηµόσια δή-
λωση υπέρ της εκτροπής; Και επίσης, ποιες είναι οι πιστώσεις
που έχουν εγγραφεί στον προϋπολογισµό του 2010 για το συ-
γκεκριµένο έργο.

Και ένα τρίτο ερώτηµα και µ’ αυτό κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, εάν οι µελέτες σας δείξουν ότι το υδατικό έλ-

λειµµα µπορεί να καλυφθεί µε άλλους τρόπους, θα εγκαταλει-
φθούν τα έργα, τα οποία µέχρι σήµερα έχουν ολοκληρωθεί σε
ποσοστό 80%;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Ο κ. Νικόλαος Καντερές, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συνάδελφοί µου κι εγώ, κα-

ταθέσαµε επίκαιρη επερώτηση µε θέµα την ολοκλήρωση των
έργων εκτροπής του Αχελώου. Αφορµή στάθηκαν οι αντιφατικές
δηλώσεις της πολιτικής που θέλει να ακολουθήσει η κυρία
Υπουργός Περιβάλλοντος. Σε ανακοίνωση του Υπουργείου ανα-
φέρεται ότι η εκτροπή θα επανεξεταστεί και θα προχωρήσει µόνο
εάν προηγουµένως εξαντληθούν όλες οι εναλλακτικές προτάσεις
για την κάλυψη των αναγκών της Θεσσαλίας από ίδιους υδατι-
κούς πόρους.

Κυρία Μπιρµπίλη, έρχεστε µε αυτόν τον τρόπο σε πλήρη αντί-
θεση τόσο µε την πολιτική όλων των κυβερνήσεων των τελευ-
ταίων είκοσι ετών, όσο και µε τη γραµµή της δικής σας
Κυβέρνησης.

Να θυµίσω στους πολίτες τις δηλώσεις του Υπουργού κ.
Ρέππα. Είπε πρόσφατα ότι το έργο θα ολοκληρωθεί µε χρονικό
ορίζοντα την ερχόµενη τριετία.

Επίσης, τα λόγια του ίδιου του Πρωθυπουργού, κ. Παπαν-
δρέου, που ανέφερε ότι το έργο της εκτροπής θα µεταφέρει τις
αναγκαίες ποσότητες νερού από τον Αχελώο στη Θεσσαλία.
Αυτά εσείς δεν τα ακούσατε ή απλά τα περιφρονήσατε; Οφεί-
λετε να γνωρίζετε ότι ο Πρωθυπουργός τα είπε αυτά στη Λάρισα
προεκλογικά. Ας προσπεράσουµε, όµως, αυτό. Εµένα δεν µε
απασχολεί εάν συµφωνεί ή όχι η Υπουργός µε τον Πρωθυ-
πουργό. Αυτό είναι θέµα εσωτερικό της Κυβέρνησης.

Οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, ασκώντας υπεύθυνη
αντιπολίτευση, οφείλουµε να επικεντρωθούµε στην ουσία του
προβλήµατος. Θα αναφερθώ στην περιβαλλοντική διάσταση του
ζητήµατος διότι θεωρώ ότι εκεί βρίσκεται η πιο ουσιαστική πηγή
που πρόκειται να µας απασχολήσει.

Ξεκινώ µε δύο διαπιστώσεις. Πρώτη διαπίστωση: Η ∆υτική Ελ-
λάδα έχει σαφώς περισσότερες βροχοπτώσεις από την υπόλοιπη
χώρα. Συγκεκριµένα, το µέσο ετήσιο ύψος της βροχής στο Αγρί-
νιο είναι εννιακόσια τριάντα χιλιοστά, ενώ αντίστοιχα στη Λάρισα
τετρακόσια είκοσι τρία χιλιοστά, σύµφωνα µε τα βροχοµετρικά
στοιχεία της Εθνικής Μετεωρολογικής Υπηρεσίας. ∆ηλαδή, το
ύψος της βροχής στο Αγρίνιο είναι υπερδιπλάσιο εκείνου της Λά-
ρισας. Θα σας καταθέσω τους σχετικούς πίνακες.

Ακόµη, και ο αριθµός των καταιγίδων που παρατηρείται στην
Αιτωλοακαρνανία είναι πολύ περισσότερος από εκείνον της Λά-
ρισας.

Επίσης, και µια άλλη λεπτοµέρεια, το µέγιστο ύψος εικοσιτε-
τραώρου που σηµειώθηκε στο Αγρίνιο ήταν 170 χιλιοστά, δηλαδή
το µισό από εκείνο που πέφτει στη διάρκεια όλου του χρόνου
στη Λάρισα.

∆εύτερη διαπίστωση, σηµαντικό µέρος του νερού του Αχε-
λώου ποταµού καταλήγει στη θάλασσα και χάνεται ανεκµετάλ-
λευτο.

∆ιαφωνεί κανείς µε αυτές τις δύο διαπιστώσεις; Φαντάζοµαι
πώς όχι. Άρα, το ερώτηµα που πρέπει να µας απασχολεί είναι αν
αποτελεί κοµµάτι της λύσης η εκτροπή του Αχελώου για να µη
καταστραφεί η Θεσσαλία και η απάντηση είναι ναι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναµφίβολα το πρόβληµα υπάρ-
χει και στο νερό της Θεσσαλίας και χρειάζεται συνδυασµό πα-
ρεµβάσεων. ∆εν αρκεί το έργο της εκτροπής µόνο. Αυτό το
γνωρίζουµε όλοι. Συµφωνούµε όµως, ότι χρειάζεται και αλλαγή
στον τρόπο της αγροτικής παραγωγής για να περιοριστεί η σπα-
τάλη υδατικών πόρων. Επίσης, χρειάζονται να γίνουν έργα, όπως
ταµιευτήρες και µικρά φράγµατα για να ανακοπεί η επικείµενη
πτώση του υδροφόρου ορίζοντα.

Όσο, όµως, είναι αναγκαία τα υπόλοιπα µέτρα, άλλο τόσο ανα-
γκαία είναι και η εκτροπή του Αχελώου, το νερό του οποίου θυ-
µίζω ότι χάνεται στη θάλασσα. Να θυµίσω και κάτι άλλο, ότι ο
Έλληνας φορολογούµενος, του οποίου έχετε υποσχεθεί να µην
πηγαίνουν χαµένα τα χρήµατά του έχει ήδη πληρώσει κοµµάτι
αυτού του έργου.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τον Ιούνιο του 2000 ψή-
φισε δύο τροπολογίες οι οποίες άνοιξαν το δρόµο για την ολο-
κλήρωση των έργων που είχαν µείνει στάσιµα εδώ και χρόνια.
Εξασφαλίσαµε τη χρηµατοδότηση για να προχωρήσουµε µε γορ-
γούς ρυθµούς στην υλοποίηση των έργων. Ξοδεύτηκαν για το
σκοπό αυτό περίπου 600.000.000 ευρώ. Αυτά τα χρήµατα θα
πάνε χαµένα, κυρία Μπιρµπίλη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Καντερές
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα , τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής κ. Τίνα Μπιρµπίλη έχει το λόγο για είκοσι λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε, θα είµαι πολύ πιο σύντοµη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατ’ αρχάς και εγώ να ευχηθώ
µε τη σειρά µου καλή χρονιά σε όλους και µια δηµιουργική κοι-
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νοβουλευτική περίοδο όπως την ονοµάζετε και βέβαια θα ήθελα
πολύ τη συνεργασία όλων ιδιαίτερα στην αντιµετώπιση πολύ κρί-
σιµων προβληµάτων. Το θέµα του νερού και της διαχείρισης των
υδατικών πόρων είναι ίσως από τα πιο κρίσιµα που έχουµε να
αντιµετωπίσουµε και προφανώς στις διαπιστώσεις που κάνατε -
και σας άκουσα µε πολλή προσοχή- κανένας δεν µπορεί να δια-
φωνήσει. Άρα, λοιπόν, στις διαπιστώσεις συµφωνούµε.

Σταθερός προσανατολισµός του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής είναι σαφέστατα η προστα-
σία των συµφερόντων και της ποιότητας ζωής του πολίτη και του
αγρότη. Αντιµετωπίζουµε µε υπευθυνότητα τα απαραίτητα για
το σκοπό αυτό αναπτυξιακά έργα και τα περιβαλλοντικά µέτρα.
Και αυτή είναι η πολιτική µας ιδιαίτερα για το οξύ πρόβληµα της
ικανοποίησης των υδατικών αναγκών της Θεσσαλίας και µέσω
αυτής της πολιτικής επιδιώκουµε τη στήριξη µιας βιώσιµης αγρο-
τικής παραγωγής.

Παρά την κρισιµότητα του θέµατος µέχρι σήµερα δεν έχει
δοθεί λύση στο κρίσιµο αυτό πρόβληµα για τους κατοίκους της
Θεσσαλίας. Είναι µεγάλη ευθύνη της προηγούµενης Κυβέρνη-
σης τα τελευταία πέντε χρόνια που δεν κατάφερε να αντιµετω-
πίσει το θέµα αυτό αποτελεσµατικά. Κατά τη διακυβέρνησή της
είχε την τύχη να έχει στη διάθεσή της ένα σύγχρονο θεσµικό
πλαίσιο για τις στρατηγικές διαχείρισης των υδατικών πόρων
µέσω του ν. 3199/2003 και της Οδηγίας- πλαίσιο για τα νερά της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Επέλεξε να το αγνοήσει επιδεικτικά αντί
να ενδιαφερθεί πραγµατικά να λύσει το πρόβληµα. Αυτή η πολι-
τική επιλογή µάς οδήγησε σήµερα σε αυτό το αδιέξοδο που
ζούµε. Σε πείσµα των καιρών των σύγχρονων αντιλήψεων για τις
αρχές της βιώσιµης ανάπτυξης και των αντίστοιχων θεσµοθετη-
µένων αρχών διαχείρισης επέµενε να αντιµετωπίζει το θέµα µε
παρωχηµένες και µη αποδεκτές πλέον προσεγγίσεις χωρίς θέ-
ληση για πραγµατική επίλυση του προβλήµατος.

Τα αποτελέσµατα είναι σήµερα σε όλους γνωστά: έλλειψη συ-
ναίνεσης και σοβαρή δικαστική εµπλοκή. Και αντί υπό το βάρος
των ευθυνών της να απολογείται, εµφανίζεται ως τιµητής κατη-
γορώντας την Κυβέρνηση ότι δήθεν προσπαθεί να παραπέµψει
την επίλυση του προβλήµατος στις καλένδες.

Η ίδια η πραγµατικότητα όµως σας διαψεύδει. Το ότι δεν θα
επιτρέψουµε να γίνει Σαχάρα η Θεσσαλία, το οποίο είπε ο Πρω-
θυπουργός στη Λάρισα, σαφέστατα και ισχύει. Το θέµα είναι να
δούµε το πώς. Όπως είπατε και εσείς, τριάντα χρόνια συζητάµε
γι’ αυτό το έργο.

Ο ένας χρόνος που επικαλούµαστε ότι θα ολοκληρώσουµε τις
µελέτες διαχείρισης των υδατικών πόρων της Θεσσαλίας είναι
αυτός ο οποίος τελικά θα µετατρέψει τη Θεσσαλία σε Σαχάρα;

Αυτό που δεν θέλετε να αντιληφθείτε, ότι δηλαδή η επίλυση
του προβλήµατος περνά µέσα από µια ολοκληρωµένη προσέγ-
γιση σε συµφωνία µε το εθνικό και κοινοτικό δίκαιο, µια προσέγ-
γιση που αντιµετωπίζει τόσο τη διαχείριση της προσφοράς όσο
και της ζήτησης, η Κυβέρνηση το είχε εξαγγείλει προεκλογικά
και το υλοποιεί σήµερα µε την άµεση προώθηση των αναγκαίων
σχεδίων διαχείρισης.

Όλα τα προηγούµενα που σας είπα όµως -και επέλεξα να σας
τα πω πολύ συνοπτικά, γιατί θεωρώ ότι έχουν απαντηθεί- τα
έχουµε πει και τα έχουµε ξαναπεί. Για το λόγο αυτό λοιπόν θα
σας πω τι κάνουµε εµείς αυτές τις µέρες στο Υπουργείο µας. Με
εντατικό ρυθµό γίνονται οι προετοιµασίες για την προκήρυξη εκ-
πόνησης των σχεδίων για όλα τα υδατικά διαµερίσµατα µε την
αναγκαία διακριτοποίηση σε επίπεδο λεκάνης απορροής ποτα-
µού. Προτεραιότητα έχει δοθεί στα σχέδια των υδατικών διαµε-
ρισµάτων που σχετίζονται µε το θέµα του υδατικού δυναµικού
της Θεσσαλίας και το έργο του Αχελώου –Θεσσαλία, ∆υτική Στε-
ρεά και Ήπειρο- η προκήρυξη των οποίων θα γίνει εντός του Ια-
νουαρίου.

Η Κυβέρνηση έχει λοιπόν κάνει όλη την προεργασία που απαι-
τείται και είναι έτοιµη, σεβόµενη τη νοµιµότητα, αµέσως µετά την
έκδοση της απόφασης του Συµβουλίου της Επικρατείας να προ-
ωθήσει εντός των ορίων του πλαισίου που θα διαµορφωθεί όλα
τα αναγκαία µέτρα. Είναι ο µόνος τρόπος για µια άµεση, οριστική
και σύµφωνη µε τις σύγχρονες αντιλήψεις επίλυση του προβλή-
µατος και ικανοποίηση του δίκαιου αιτήµατος πράγµατι της Θεσ-

σαλίας, να µη λείψει το νερό που χρειάζεται ο κάµπος, µε κα-
τάλληλο όµως σχεδιασµό και ολοκληρωµένα έργα.

Κλείνοντας, τονίζω και πάλι ότι προτεραιότητα της Κυβέρνη-
σης και του Υπουργείου είναι ο αγρότης, τόσο της Θεσσαλίας
όσο και της υπόλοιπης Ελλάδας, να έχει νερό το οποίο να µπο-
ρεί να ικανοποιεί την αγροτική του παραγωγή. Σταθερός µας λοι-
πόν στόχος είναι η ικανοποίηση των αναγκών του σε νερό µέσω
της ορθολογικής διαχείρισής του.

Βέβαια κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει το προφανές γε-
γονός ότι αν οι παραγωγοί διαχειριστούν τα διαθέσιµα αποθέ-
µατα νερού µε ορθολογικό τρόπο, εκτός από τα πλεονεκτήµατα
µιας βιώσιµης και φιλικής προς το περιβάλλον ανάπτυξης, θα
έχουν και πολύ µεγαλύτερα εισοδήµατα, διότι έτσι θα µπορούν
χωρίς διακινδύνευση να πάρουν και τις επιδοτήσεις από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µέσα σε τριάντα χρόνια πολλά
πράγµατα αλλάζουν και πρέπει κάθε φορά να τα βλέπουµε µε
βάση το νέο πλαίσιο το οποίο διαµορφώνεται. Οι προθέσεις µας
όµως δεν έχουν αλλάξει, προφανώς είναι να καλύψουµε τις ανά-
γκες της Θεσσαλίας σε νερό. Ο κάµπος θα έχει νερό και αυτό
είναι εγγύηση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Είναι αυτονόητο, όχι
µόνο για την περιοχή της Θεσσαλίας, αλλά και για όλες τις πε-
ριοχές της Ελλάδας. Σ’ αυτό το σηµείο, όπως είχα πει και την
προηγούµενη φορά, υπάρχει πολιτική συµφωνία από όλα τα κόµ-
µατα της Βουλής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστούµε,
κυρία Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

Πόσο χρόνο θα χρειαστείτε, κύριε Υφυπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα είστε πολύ σύντο-

µος…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και εσείς θα είστε σύντοµος, κύριε Υφυ-

πουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Τα σωστά λόγια λέγονται γρήγορα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: ∆εν µας λέτε τίποτα, αυτό µας λέτε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆έκα λεπτά λοιπόν,

κύριε Μαγκριώτη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Πολλά λόγια, αγαπητέ συνάδελφε, λέγονται
όταν θέλουµε να κρύψουµε την πραγµατικότητα και την ουσία.
Το ξέρετε πάρα πολύ καλά αυτό.

Και εγώ µε τη σειρά µου, λοιπόν, να ευχηθώ «καλή και δηµι-
ουργική χρονιά και υγεία πάνω απ’ όλα για όλους». Το 2010 είναι
µια δύσκολη χρονιά γιατί πρέπει να αποκτήσει και πάλι ο Έλλη-
νας πολίτης αυτοπεποίθηση, να πιστέψει στις δυνάµεις του, να
προχωρήσουµε όλοι µαζί υλοποιώντας το σχέδιο της Κυβέρνη-
σης για να βγει η οικονοµία από το τέλµα, η χώρα από τα αδιέ-
ξοδα και ο πολίτης από την ανασφάλεια και τις αµφιβολίες και
πάνω απ’ όλα ο πολίτης της ελληνικής περιφέρειας, της «καρ-
διάς» της περιφέρειας, της Θεσσαλίας που τόσο αδικήθηκε και
δοκιµάστηκε τα προηγούµενα χρόνια. Αυτή την αδικία και την
αγανάκτηση αποτύπωσε στα εκλογικά ποσοστά της 4ης του
Οκτώβρη. Ταυτόχρονα αποτύπωσε την ελπίδα της και την προο-
πτική της.

Αυτή την ελπίδα και την προοπτική εµείς θα την κάνουµε
πράξη, θα την υλοποιήσουµε. Άλλοι την διέψευσαν, όταν σ’ αυ-
τούς είχαν εναποθέσει το 2004 και το 2007 τις ελπίδες τους, και
γι’ αυτό ακριβώς κατακρίθηκαν, επικρίθηκαν και καταψηφίστη-
καν στις τελευταίες εκλογές. Ήταν η απελθούσα κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία ήταν πληθωριστική σε λόγους και
υποσχέσεις αλλά περιορισµένη σε έργα, πολύ περισσότερο, θα
έλεγα, γεµάτη λάθη και υπαναχωρήσεις. Γι’ αυτό και η χώρα µας
και ιδιαίτερα η ελληνική περιφέρεια γνώρισε µεγάλη οικονοµική
και κοινωνική υποχώρηση. «Αφυδατώθηκαν» τα αναπτυξιακά και
κοινωνικά αποθέµατά της, χάθηκε κάθε αναπτυξιακή προοπτική
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και ήρθε η διεθνής οικονοµική κρίση τα τελευταία χρόνια και της
έδωσε τα πιο αποφασιστικά χτυπήµατα, για να την οδηγήσει στο
αδιέξοδο του τελευταίου χρόνου.

Απ’ αυτό το αδιέξοδο και το τέλµα, λοιπόν, θέλουµε να βγά-
λουµε τη χώρα και την οικονοµία και ιδιαίτερα θέλουµε να στη-
ρίξουµε την ελληνική περιφέρεια, που δοκιµάστηκε και
δοκιµάζεται περισσότερο από κάθε άλλη περιοχή της χώρας,
ώστε να ξαναποκτήσει τη σύνδεσή της µε την αναπτυξιακή πνοή
της χώρας, να πάµε µπροστά.

Το έργο της µερικής εκτροπής του άνω ρου του Αχελώου είναι
έργο που συζητείται από τις αρχές του προηγούµενου αιώνα και
το ξέρετε πάρα πολύ καλά, ιδιαίτερα οι συνάδελφοι όλων των
κοµµάτων από τη Θεσσαλία. Έλαβε όµως «σάρκα και οστά» το
1983, όταν ο Ανδρέας Παπανδρέου, ο ιδρυτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και
Πρωθυπουργός της χώρας, για πρώτη φορά επισήµως εκ µέ-
ρους της Ελληνικής Πολιτείας έθεσε το θέµα, συγκρότησε τις
πρώτες διυπουργικές επιτροπές και έδωσε εντολή για ολοκλη-
ρωµένες µελέτες και φυσικά για την έναρξη των έργων, για τη
διασφάλιση της χρηµατοδότησής τους.

Είναι όµως προσχηµατικό, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, να αναφέρεστε σήµερα στον ιστορικό ηγέτη Ανδρέα
Παπανδρέου για να τεκµηριώσετε τη θέση σας γύρω από τα θέ-
µατα της µερικής εκτροπής των υδάτων του άνω ρου του Αχε-
λώου, γιατί «κακοποιήσατε» τον Ανδρέα Παπανδρέου µε τον πιο
καταθλιπτικό τρόπο τα χρόνια που κυβερνούσατε τη χώρα κι
έπαιρνε αυτές τις ιστορικές και σηµαντικές αποφάσεις και όχι
µόνο αυτήν. Με αυτήν, λοιπόν, την έννοια παρακαλώ αφήστε τον
Ανδρέα Παπανδρέου ήσυχο! Το έργο του έχει καταγραφεί, έχει
αναγνωριστεί, είναι έργο πλέον της πατρίδας και των Ελλήνων.
Αν θέλετε ως τέτοιο να το αναγνωρίσετε να το συνοδεύσετε και
µε µια στοιχειώδη αυτοκριτική για την αντιµετώπιση που είχατε
ως παράταξη απέναντί του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Τι αντιµετώπιση;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Για πείτε µας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Το Ειδικό ∆ικαστήριο πάνω απ’ όλα, αγαπητέ
συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Νόµιζα ότι µιλάτε για το έργο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Βεβαίως. Για το Ειδικό ∆ικαστήριο µιλώ, που
θέλατε να αξιολογήσετε συνολικά το έργο και τη στάση και την
πρακτική του Ανδρέα Παπανδρέου. Και τώρα δεν θα απαλύνετε
τις ευθύνες και τις ενοχές σας µε προσχηµατικούς ύµνους στο
έργο και στο πρόσωπό του!

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εκαεπτά εξαγγελίες έγιναν…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ! Ας µην ανα-

πτύξουµε διάλογο!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Άλλωστε και πρόσφατα, µετά τις εκλογές,
στην παρουσίαση του Προϋπολογισµού εσείς µιλάγατε από εδώ
ως παράταξη και λέγατε ότι στην οκταετία του Ανδρέα Παπαν-
δρέου βούλιαξε η χώρα κι ότι ακόµη τα βερεσέδια του Παπαν-
δρέου πληρώνουµε. Ο κ. Κεφαλογιάννης, ο εισηγητής σας, ήταν
αυτός που µάλιστα τα τεκµηρίωσε, κατά τη γνώµη του. Γι’ αυτό
λοιπόν αφήστε τώρα τις προσχηµατικές υµνολογίες στον Ανδρέα
Παπανδρέου!

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: «Υµνολογία» είναι η αναφορά
ότι δεκαεπτά φορές εξήγγειλε το έργο;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Εφόσον διακόπτετε, θα σας απαντήσω. Κύριε
Χαρακόπουλε, συγκεκριµένα ο κ. Νάκος είπε: «Σεβασµός στη
µνήµη του Ανδρέα Παπανδρέου…». Σεβαστείτε, λοιπόν, τη µνήµη
του Ανδρέα Παπανδρέου! Για µας είναι πολύ ευαίσθητη η µνήµη
του Ανδρέα Παπανδρέου και δεν σας επιτρέπεται να την χρησι-
µοποιείτε προσχηµατικά.

Το 1983 λοιπόν ήταν η πρώτη µεγάλη απόφαση και επιλογή. Το
1994 όµως έρχεται η πρώτη ακυρωτική απόφαση του Ε’ Τµήµα-
τος του ΣτΕ. Είναι «καµπανάκι».

Το 1995, αφού το τότε ΥΠΕΧΩ∆Ε κάνει προσπάθειες, κάνει µε-
λέτες, θεωρεί και πιστεύει ότι έχει ξεπεράσει τα προβλήµατα,
προχωρά στη δηµοπράτηση του φράγµατος της Συκιάς και της
σήραγγας εκτροπής.

Το 2000 έρχεται η δεύτερη ακύρωση από το Συµβούλιο της
Επικρατείας. Νέα προσπάθεια. Και φθάνουµε στο 2005 -προ-
σπάθεια την οποία συνεχίζει και η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας- που έχουµε νέα ακύρωση από το Συµβούλιο της
Επικρατείας.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Γιατί;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Και ο κ. Σουφλιάς φέρνει σχέδιο νόµου, τρο-
πολογία, µε την οποία πιστεύει -και το ψηφίζουν όλες σχεδόν οι
πτέρυγες της Βουλής- ότι ξεπερνιούνται τα προβλήµατα. Να
όµως που η πραγµατικότητα και η ζωή δείχνουν ότι δεν είχαν
γίνει όλα τα αναγκαία και τα απαραίτητα, όπως είπε και η κ. Μπιρ-
µπίλη προηγουµένως. Πάλι βρισκόµαστε µπροστά σε πιθανά δι-
καστικά αδιέξοδα. Ελπίζουµε να µην υπάρξει δικαστικό αδιέξοδο.
Το τονίζω και το δηλώνω µε καθαρότητα.

Πρέπει, λοιπόν, να αφήσουµε τους λαϊκισµούς και τα µεγάλα
λόγια όλοι µας. Το τονίζω αυτό. Η Κυβέρνηση το έχει κάνει και το
κάνει πράξη.

Ας την ακολουθήσουν και όλα τα κόµµατα είτε τοποθετούνται
υπέρ της συνέχισης του έργου, είτε είναι κατά. Το τονίζω και το
διευκρινίζω αυτό. Τώρα είναι η τελευταία ευκαιρία, µε τις πρω-
τοβουλίες της Κυβέρνησης και του Υπουργείου Περιβάλλοντος
και του Υπουργείου Υποδοµών, να υπάρξει ένας σωστός σχε-
διασµός και µια σωστή διαχείριση για να ξεπεράσουµε τα προ-
βλήµατα. Και όπως τόνισε η κυρία Υπουργός περιµένοντας την
απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας –όποια και αν είναι
αυτή- µε βάση τα νοµικά δεδοµένα που θα διαµορφώσει αυτή και
τη νέα πραγµατικότητα, η Κυβέρνηση θα δει και θα πάρει τις ανα-
γκαίες πρωτοβουλίες, βεβαίως µέσα από ανοικτή διαβούλευση,
σε συνεργασία µε το Κοινοβούλιο, όλα τα κόµµατα, όλες τις πα-
ραγωγικές τάξεις για να δώσει διέξοδο. Θα το τονίσω για µια
ακόµα φορά, όπως το είπε και ο Πρωθυπουργός παραµονές των
εκλογών στη συγκέντρωση της Λάρισας, όπως το τόνισε και ο κ.
Ρέππας απαντώντας στην πρώτη επίκαιρη ερώτηση του κυρίου
Σκυλλάκου στην Ολοµέλεια της Βουλής. Η Θεσσαλία θα έχει
νερό, γιατί θέλουµε να αναβαθµιστεί και περιβαλλοντολογικά, γι’
αυτό δίνουµε µεγάλη προτεραιότητα και στον Πηνειό και στα
έργα της επανάκτησης της Κάρλας. Από την άλλη πλευρά πρέ-
πει όλα αυτά να γίνουν στο πλαίσιο πλέον, ενός νέου κοινοτικού
θεσµικού πλαισίου, του δικού µας συνταγµατικού πλαισίου, των
αρχών της αειφορίας και της ορθολογικής διαχείρισης των υδά-
των.

Τώρα, λοιπόν, δουλεύουµε για να δώσουµε την οριστική λύση
στο πρόβληµα και σ’ αυτή την προσπάθεια σας θέλουµε συµπα-
ραστάτες, σας θέλουµε συµµάχους και όχι προσχηµατικούς επι-
κριτές.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, στο
σηµείο αυτό θα λάβει το λόγο ο τέως Πρόεδρος της Βουλής κ.
∆ηµήτριος Σιούφας.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο, για δέκα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω

να ευχηθώ από καρδιάς µε την έναρξη του νέου χρόνου να είναι
η χρονιά αυτή µια χρονιά ειρηνική, µια χρονιά δηµιουργίας και
ξεπεράσµατος των προβληµάτων που έχει η χώρα και ο ελληνι-
κός λαός. Αυτό µπορεί να γίνει όχι µόνο µε ευχές, µπορεί να γίνει
µε εθνική συνεννόηση, µε κοινές προσπάθειες και κυρίως µε γνώ-
µονα το µακροπρόθεσµο συµφέρον της χώρας. «Καλή και δηµι-
ουργική χρονιά και στο Κοινοβούλιο».

Σε ό,τι αφορά το περιστατικό που συνέβη στον ιερό χώρο του
Άγνωστου Στρατιώτη προσωπικά µε καλύπτει απόλυτα η δήλωση
την οποία έκανε ο Πρόεδρος της Βουλής κ. Φίλιππος Πετσάλνι-
κος.

Έρχοµαι τώρα στη συζήτηση η οποία γίνεται µε αφορµή την
επερώτηση των συναδέλφων Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας
που παρακολουθώντας την εξέλιξη και τις τοποθετήσεις της,
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ήταν περισσότερο η ανάδειξη του προβλήµατος και λιγότερο κρι-
τική για την Κυβέρνηση και γι’ αυτό δεν µπορώ να αντιληφθώ τον
εκνευρισµό του συναδέλφου του κ. Μαγκριώτη από την πρώτη
µέρα της λειτουργίας της Βουλής µε τον καινούριο χρόνο. Τα
έχει βέβαια αυτά η κοινοβουλευτική αντιπαράθεση, αλλά εδώ συ-
ζητούµε ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα και η συζήτηση δεν έγινε
τυχαία.

Θεωρούσα και εξακολουθώ να θεωρώ, παρά τις τοποθετήσεις
που έγιναν και από την κυρία Υπουργό και από τον Υφυπουργό
τον κ. Μαγκριώτη ότι η σηµερινή συζήτηση είναι µια πολύ καλή
ευκαιρία για την Κυβέρνηση να αποσαφηνίσει και πλήρως τις θέ-
σεις της γύρω απ’ αυτό το µεγάλο θέµα, γιατί χρησιµοποιούµε
την έκφραση για «µερική εκτροπή». Ως Υπουργός Ανάπτυξης,
κατά τη συζήτηση της τροπολογίας που φέραµε στη Βουλή το
2006 ο Γιώργος Σιουφλιάς ως Υπουργός ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και ο ίδιος
ως Υπουργός Ανάπτυξης, χαρακτήρισα το έργο όχι ως εκτροπή,
αλλά ως µερική αξιοποίηση των νερών του Αχελώου. Η τροπο-
λογία αυτή ψηφίστηκε από µεγάλο αριθµό Βουλευτών, εκτός από
ένα κόµµα από την Ελάσσονα Αντιπολίτευση που έχει µια στα-
θερή θέση –δεν συµφωνώ µαζί του, εννοώ το ΣΥΡΙΖΑ, σέβοµαι
όµως τη θέση του- και από τους Βουλευτές της Αιτωλοακαρνα-
νίας.

∆εν είµαστε µεγάλη χώρα για να συγκρούονται δύο διαµερί-
σµατα της πατρίδος µας για ένα θέµα -νερό- που, αν σήµερα
µπορεί να περισσεύει, µετά από ορισµένα χρόνια δε θα περισ-
σεύει, κύρια για τη Θεσσαλία. Και δεν το λέω ως Θεσσαλός πο-
λιτικός, αλλά το λέω µε έγνοια και µε την άποψη και την αντίληψη
την οποία έχω, αλλά και τη γνώση σχεδόν επί τέσσερα χρόνια ως
Υπουργού Ανάπτυξης. Αυτή η τροπολογία που ψηφίστηκε τότε
έδωσε τη δυνατότητα για να ολοκληρωθεί το έργο του Αχελώου.

Θα µου επιτρέψετε να σταθώ στα εξής σηµεία, πρώτον γιατί
είναι ένα από τα σηµαντικότερα περιφερειακά έργα που γίνονται
στην Ελλάδα -θα το έλεγα, ίσως, το σηµαντικότερο έργο µετά
την Εγνατία- η µερική αξιοποίηση των νερών του Αχελώου, όχι
γιατί έχουν δαπανηθεί µέχρι σήµερα 600.000.000 ευρώ, κύριοι
Υπουργοί…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Εξακόσια πενήντα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Εξακόσια πενήντα. Χαίροµαι που προ-
σθέτετε ακόµα αυτό το νούµερο. Εξακόσια πενήντα εκατοµµύρια
ευρώ έχουν µέχρι σήµερα δαπανηθεί από το υστέρηµα του ελ-
ληνικού λαού. Και αυτό δε θα πρέπει κανείς να το ξεχνάει.

Και επίσης, επισηµάνατε όλοι σας ότι είναι ένα έργο το οποίο
συµπληρώνει τριάντα χρόνια από την αρχική µελέτη που έγινε
το 1979-1980 από τον τότε Υφυπουργό Συντονισµού, τον Γιώργο
Σουφλιά.

Τριάντα χρόνια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Κάτι πρέπει να
φταίει διαχρονικά για να χρειάζεται ένα έργο και δεν είναι το
µόνο που πρέπει να περάσουν τόσο πολλά χρόνια για να ολο-
κληρωθεί.

Θα σας θυµίσω ότι τη δεκαετία του 1950, µε τα τότε οικονο-
µικά µέσα της χώρας, µε τις τότε τεχνικές δυνατότητες των εται-
ρειών της χώρας, η ΠΑΘΕ ολοκληρώθηκε σε τέσσερα χρόνια,
για να έχουµε και ένα µέτρο σύγκρισης, ένα έργο το οποίο το
«αγκάλιασαν» όλες οι κυβερνήσεις, η κυβέρνηση του Κωνστα-
ντίνου Καραµανλή, η κυβέρνηση του Ανδρέα Παπανδρέου, η κυ-
βέρνηση του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, η κυβέρνηση του Κώστα
Σηµίτη, η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή, αλλά και µε τις οµι-
λίες που έκανε στη Λάρισα ο σηµερινός Πρωθυπουργός, ο Γιώρ-
γος Παπανδρέου.

Είναι κατ’ εξοχήν αναπτυξιακό έργο και όχι µόνο περιφερειακό
αυτό το έργο. Είναι ενεργειακό. Αναφέρω τα δύο εργοστάσια πα-
ραγωγής ηλεκτρικού ρεύµατος τόσο στη Συκιά όσο και στο Πευ-
κόφυτο, σε συνδυασµό µε το έργο της Μεσοχώρας, έργο της
προηγούµενης κυβέρνησης, ένα έργο που επί δέκα χρόνια λί-
µναζε εξαιτίας των αντιπαραθέσεων που υπήρχαν στην περιοχή.
Πήρα µέρος σε αλλεπάλληλες συσκέψεις µέχρι να φθάσουµε σε
µία συµφωνία µε όλους τους φορείς και τους κατοίκους της πε-
ριοχής, για να είναι έτοιµο να ξεκινήσει ένα έργο που δίνει εκα-
τόν εξήντα µε εκατόν ογδόντα MW ηλεκτρικό ρεύµα στη
Μεσοχώρα.

Και πιστεύω να το προχωρήσετε ταχύτατα, κυρία Υπουργέ,
αυτό το έργο, διότι χρειάζεται µόνο ένας χρόνος για να τεθεί σε
λειτουργία. Και δίνει το σύνολο αυτών των έργων Μεσοχώρα-
Πευκόφυτο-Συκιά περισσότερο από 500 MW ηλεκτρικό ρεύµα
για τη χώρα και µάλιστα, από την «πράσινη» ενέργεια. Οικολο-
γική παραγωγή ηλεκτρικού ρεύµατος.

Επίσης, είναι έργο το οποίο αφορά όχι µόνο την άρδευση.
∆ιότι γίνεται πολύς λόγος γιατί να καλλιεργούµε βαµβάκι και γιατί
να µην κάνουµε οτιδήποτε άλλο. Μόνο από το βαµβάκι παίρνουµε
800.000.000 ευρώ επιδότηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Μόνο
από το βαµβάκι 800.000.000 ευρώ!

Όµως, σας λέω ότι χρειάζεται ένας χρόνος για να γίνει ανα-
διάρθρωση των καλλιεργειών και µακάρι να το καταφέρετε εσείς.

Θέλω, επίσης, να σηµειώσω ακόµα, πέρα από το γεγονός της
άρδευσης, την ύδρευση όλης αυτής της περιοχής µε καθαρό
νερό από τον Αχελώο, εξίσου σηµαντικό. Ελάτε να πιείτε νερό
όσοι λέτε ότι τα νερά δεν πρέπει να πάνε από τον Αχελώο στη
Θεσσαλία, νερό το οποίο βγαίνει από γεωτρήσεις και από επι-
βαρηµένο περιβάλλον από τη νιτρορύπανση, από τα λιπάσµατα,
από τα φυτοφάρµακα, για να δείτε η «καρδιά» της χώρας στη
Θεσσαλία, η µεγαλύτερη πεδιάδα τι προβλήµατα έχει.

Περιβαλλοντικό. Αν δεν γίνει αυτό το έργο, αντιλαµβάνεσθε τι
έχει να γίνει στη Θεσσαλία. Εγώ δεν θα σας πω ότι αυτό το
πράγµα θα γίνει σ’ ένα χρόνο που είπε η κυρία Υπουργός. Σκε-
φθείτε µόνο τούτο. Η σήραγγα έχει ολοκληρωθεί. Εάν δεν γίνουν
οι επιβαλλόµενες ενέργειες για τη στήριξη των εσωτερικών τοι-
χωµάτων, έχουν µελετήσει οι υπηρεσίες σας τι συνέπειες θα έχει
στην αντοχή της σήραγγας, αν θα είναι ένας ή ενάµισης χρόνος
µέχρι να τελειώσετε τις µελέτες; Και να περιµένουµε την από-
φαση του Συµβουλίου της Επικρατείας.

Θα σας θυµίσω ένα πράγµα. Ανέφερε πριν, ο κ. Μαγκριώτης
µια σειρά χρονολογιών. Θα του θυµίσω ότι, όταν ανέτρεψε ο κ.
Λαλιώτης τα έργα εκτροπής του Αχελώου το 1994, διότι υπήρχε
η παρέµβαση του Συµβουλίου της Επικρατείας από ένα δισεκα-
τοµµύριο κυβικά µέτρα νερό να κατέβουµε στα εξακόσια εκα-
τοµµύρια, αναθέσατε δύο µεγάλες εργολαβίες. Μία εργολαβία
η οποία θα τελείωνε το φράγµα Συκιάς µέχρι το 2000 και µία δεύ-
τερη εργολαβία το 2001. Κάνατε συµφωνία µε ξένη χώρα και
ξένες εταιρείες και αναθέσατε και την κατασκευή των υδροηλε-
κτρικών εργοστασίων. Και εκεί υπάρχει πρόβληµα, διότι ανατέ-
θησαν αυτά τα έργα. ∆εν τελείωσαν ούτε το 2000 ούτε το 2001,
γιατί υπήρχε, κατά την άποψή µου, µία υποχρηµατοδότηση που
συνεχίστηκε και αργότερα.

Είµαστε µπροστά σ’ αυτήν την πραγµατικότητα. Και η πραγ-
µατικότητα είναι ότι δεν είναι µόνο το οικοσύστηµα του Πηνειού,
είναι το οικοσύστηµα του Παµίσου και των άλλων παραποταµίων
περιοχών, που αυτό θα έχει τροµακτικές οικονοµικές επιπτώσεις
για το µέλλον της χώρας.

Κυρία Υπουργέ και κύριε Υπουργέ, µελετήστε το καλύτερα και
φανείτε συνεπείς. ∆εν είναι κακό που οι συνάδελφοί µου θύµι-
σαν τον Ανδρέα Παπανδρέου, διότι µετά τις µελέτες του 1980,
αυτός που ανήγγειλε το έργο και επέµενε χρόνια και το έβαλε
σε δρόµο ήταν πράγµατι ο Ανδρέας Παπανδρέου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Αλλά σεβαστείτε και τη δέσµευση που έκανε ο σηµερινός Πρω-

θυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου, στη Λάρισα –αν δεν κάνω
λάθος ήταν ή 27 ή 28 Σεπτεµβρίου- που µίλησε για όλα αυτά τα
θέµατα και για την ανάγκη νερού από τον Αχελώο. ∆εν έχω τί-
ποτα µε τους συναδέλφους µου από την Αιτωλοακαρνανία, αλλά,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νερό που θα πηγαίνει στη Θεσ-
σαλία είναι το 20% των ποσοτήτων του νερού που χύνονται στη
θάλασσα.

Αν πάρουµε παράδειγµα την Κύπρο –το έχω πει και άλλη φορά
σε αυτήν την Αίθουσα- ή το Ισραήλ που δεν αφήνει ούτε µία στα-
γόνα νερό να πηγαίνει χαµένη, έχουµε την πολυτέλεια εµείς στην
υπ’ αριθµόν µία ελλειµµατική σε νερό περιφέρεια της χώρας, που
είναι η Θεσσαλία, να χάνουµε χρόνο;

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε µια προτροπή. Να προχωρήσετε
χωρίς να ταλαντεύεστε και χωρίς να διστάζετε, γιατί αλλιώς θα
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το βρείτε µπροστά και εσείς και η χώρα. Τέτοιες µεγάλες απο-
φάσεις περιµένει ο ελληνικός λαός από όλες τις κυβερνήσεις και
πολύ περισσότερο και από τη δικιά σας Κυβέρνηση µπροστά στα
µεγάλα ζητήµατα. Και αυτό είναι ένα από τα µεγάλα ζητήµατα
της πατρίδος µας.

∆είτε το θέµα. Μην επηρεάζεστε, θα έλεγε κανείς, από δαιµο-
νολογία γύρω από αυτά τα ζητήµατα. ∆εν είναι δαιµονολογικά
τα φαινόµενα! Τα κάνουν ορισµένοι δαιµονολογικά και ιδιαίτερα
ορισµένες από τις περιβαλλοντικές οργανώσεις. Τις σέβοµαι, συ-
νεργάστηκα µαζί τους, αλλά από ένα ορισµένο σηµείο και πέρα,
πρέπει να βλέπουµε και τη ζωή των ανθρώπων που ζουν, τις συ-
νέπειες που υφίστανται ή θα υποστούν οι µελλοντικές γενιές, αν
δεν πάρουµε την κατάλληλη ώρα την κατάλληλη απόφαση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Έχει ζητήσει το λόγο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ
Κεφαλογιάννης.

Έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκ-
πρόσωπε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Μετά τις ολιγόλεπτες τοποθετήσεις των κυρίων Υπουργών, εί-
µαστε πραγµατικά ανήσυχοι. Η ερώτηση αυτή κατετέθη για να
ξεκαθαρίσει η Κυβέρνηση τη θέση της. Οι Υπουργοί δεν µας
είπαν τίποτε. Μετά από εκατό µέρες διακυβέρνησης της χώρας,
φαίνεται ότι η Κυβέρνηση δεν έχει προσανατολισµό για τον Αχε-
λώο. Η Κυβέρνηση δεν έχει θέση. Ταξιδεύει χωρίς πυξίδα.

Θα παρακαλέσω τον αγαπητό συνάδελφο, τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ., τον κ. Παπουτσή –µιας και µι-
λούµε για πυξίδα- να δώσει και πάλι «γραµµή» στην Κυβέρνηση,
όπως έκανε µε το «πάγωµα» των µισθών των δηµοσίων υπαλλή-
λων –για τις 2.000 ευρώ τότε- µήπως και η Κυβέρνηση «πάρει
γραµµή».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Κύριοι της Κυβέρνησης, το ερώτηµα είναι απλό. Είστε υπέρ
του έργου, ναι ή όχι; Είστε υπέρ της εκτροπής του Αχελώου; Θα
κάνετε δηµόσια δήλωση στη Βουλή σήµερα γι’ αυτό το έργο, ναι
ή όχι; Ας µιλήσουµε ξεκάθαρα! Η τοποθέτησή σας πρέπει να είναι
µε καθαρά λόγια! Η Σήραγγα της Συκιάς και το Φράγµα θα προ-
χωρήσουν, ναι ή όχι; Αυτό πρέπει να µας πείτε σήµερα!

Αγαπητοί συνάδελφοι, αν υπάρχουν θέµατα για τα οποία ο πο-
λιτικός κόσµος της χώρας δεν πρέπει να νιώθει υπερήφανος,
είναι έργα όπως αυτά του Αχελώου. Αν υπάρχουν θέµατα τα
οποία πρέπει να µας προβληµατίζουν για να κάνουµε ριζικές αλ-
λαγές στο πολιτικό µας σύστηµα και οδηγούν κάποιους από µας
να µιλούν ακόµα και για την ενεργοποίηση του άρθρου 44 του
Συντάγµατος και να αναφέρουν τη φράση «Συντακτική Βουλή»,
είναι τέτοια θέµατα.

Κύριοι της Κυβέρνησης που παρίστασθε σήµερα, όταν ξεκί-
νησε αυτό το έργο το 1958, όπως είπε ο αγαπητός συνάδελφος
κ. Τσιάρας, οι περισσότεροι από τους επερωτώντες Βουλευτές
και εσείς ήσασταν αγέννητοι και οι υπόλοιποι που βλέπω µέσα
στην Αίθουσα –κάποιοι από αυτούς είναι διακεκριµένοι αγωνι-
στές της αντίστασης κατά της δικτατορίας και στο Πολυτεχνείο-
φορούσαν κοντά παντελόνια! Το 1958 –ρωτήστε τους συναδέλ-
φους- οι περισσότεροι δεν είχαν γεννηθεί.

Είναι κράτος αυτό; Πιστεύετε, δηλαδή, ότι αν η χώρα µας δεν
δηµιουργήσει νέο πλούτο, έχει καµµιά τύχη; Μπορείτε εσείς να
πειραµατίζεστε θεωρητικά γι’ αυτά τα θέµατα;

Εγώ, βεβαίως, κατανοώ γιατί οι Υπουργοί της σηµερινής Κυ-
βέρνησης, όσοι είχαν εµπειρία όταν ορκίστηκαν, ήταν λίγο προ-
βληµατισµένοι. Ήξεραν τις παθογένειες του πολιτικού
συστήµατος και της διοίκησης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ξέραµε τι παίρναµε από εσάς!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κατάλαβα γιατί κάποιοι
άλλοι, ενδεχοµένως εξωκοινοβουλευτικοί Υπουργοί και νέοι

Υπουργοί που ανέλαβαν, ήταν µέσα στην καλή χαρά. ∆εν κατα-
λάβαιναν τα προβλήµατα που έχουν να αντιµετωπίσουν και τις
παθογένειες του συστήµατος. Όµως, όταν αναφέρθηκαν όλες
αυτές οι ηµεροµηνίες, εσάς δεν σας προβληµατίζει ότι δεν µπο-
ρείτε να κωλυσιεργείτε άλλο αυτό το έργο;

Εγώ έχω µερικές ηµεροµηνίες εδώ που τις πήρα από τον ει-
σηγητή µας κ. Τσιάρα, τον πρώτο οµιλητή της επερώτησης.
Ήξερα ότι το 1964 ξεκίνησε αυτή η συζήτηση, αλλά µας έδωσε
στοιχεία ότι η διατύπωση ως ιδέα της εκτροπής του Αχελώου
ήταν του 1925! Ούτε ο πατέρας µας δεν είχε γεννηθεί τότε, το
1925! Το 1958 που εµφανίστηκε η πρόταση δεν ήµασταν ούτε
εµείς γεννηµένοι! Το 1964 µας άλλαζαν τις πάνες –πάµπερς δεν
υπήρχαν τότε- οι µανάδες µας!

Ο Γεώργιος Παπανδρέου, προεκλογικά, για πρώτη φορά ανα-
φέρθηκε στη Λάρισα γι’ αυτό το θέµα. Ο Γεώργιος Ράλλης, ο
Γιώργος Σουφλιάς, όπως είπε ο αγαπητός τέως Πρόεδρος της
Βουλής κ. Σιούφας, ως Υφυπουργός τότε, καθώς και ο Κωνστα-
ντίνος Μητσοτάκης ως Υπουργός Συντονισµού –έτσι ονοµαζό-
ταν τότε το Υπουργείο- έδωσαν τα πρώτα 200.000.000 για να
γίνει µελέτη. Και προγραµµατίστηκε ο πρώτος διεθνής διαγωνι-
σµός το 1981.

Μετρήστε χρόνια! Τριάντα χρόνια! Παιδιά ήµασταν, ασπρί-
σαµε, θα γεράσουµε και ακόµα για την εκτροπή του Αχελώου θα
συζητούµε!

Ο αείµνηστος Ανδρέας Παπανδρέου για πρώτη φορά –το θυ-
µάµαι και εγώ, είχαµε τελειώσει το Πανεπιστήµιο τότε, αλλά µι-
λάµε για τα πρώτα χρόνια που είχαµε τελειώσει- το εξήγγειλε
στο Κιλελέρ το 1983. Τις πρώτες Ευρωεκλογές, µεγάλο θέµα, το
1984, πάλι στη Λάρισα, το ενέταξε –θυµάστε αυτά τα περίφηµα
πενταετή αναπτυξιακά προγράµµατα, πού πήγαν και αυτά- για
πρώτη φορά υποτίθεται στα αναπτυξιακά προγράµµατα!

Το έργο τελικά άρχισε επί κυβερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας,
το 1990. Τότε δόθηκαν τα πρώτα λεφτά, τα πρώτα χρήµατα και
τριάντα χρόνια µετά έχουν δοθεί 720.000.000. Θα σταµατήσετε
αυτό το έργο; Θα αφήσετε µε τις «πληγές» τα βουνά της περιο-
χής της Θεσσαλίας να περιµένουν πότε θα ολοκληρωθούν οι µε-
λέτες, ποιες θα είναι οι νέες κοινοτικές οδηγίες και πότε θα
γίνουν αυτά τα έργα και της Ηπείρου και της Στερεάς Ελλάδας,
όπως λέει ο κύριος Πρόεδρος;

Πολύ περισσότερο σ’ αυτή τη χώρα έχουµε κάνει και βήµατα.
Συµφωνήσαµε για θέµατα εξωτερικής πολιτικής, συµφωνήσαµε
για θέµατα δηµοκρατίας, συµφωνούµε τώρα για θέµατα διαφά-
νειας µετά το 1974 και την έλευση του Κωνσταντίνου Καραµανλή.
Ε, δεν είναι και πάρα πολλά τα θέµατα στα οποία συµφωνού-
σαµε. Στην εκτροπή του Αχελώου συµφωνούµε διαχρονικά και
διακοµµατικά για δεκαετίες. Ε, τώρα θα το αλλάξουµε και αυτό
επί Κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ;

Πήρα µερικά στοιχεία από τον αγαπητό συνάδελφο κ. Τσιάρα
για το Φράγµα της Συκιάς. Ξεκίνησε, λέει, το έργο το 1996, δια-
κόπηκε από το Συµβούλιο της Επικρατείας το 2000. Επαναπρο-
κηρύχθηκε το 2003. Τρεις αναβολές, λοιπόν, στο διαγωνισµό. Το
ίδιο θα πάθει, κυρία Μπιρµπίλη, κυρία Υπουργέ του Περιβάλλο-
ντος και µε τις δικές σας τις µελέτες. Ανατέθηκε το έργο το Φε-
βρουάριο, ξεκίνησε το Μάρτιο, έχει γίνει το 30% µε 35% του
έργου και θα ολοκληρωθεί το 2011. Εσείς διακινδυνεύετε να µη
γίνει αυτό το έργο; ∆εν είπε κανείς να µην ασχοληθείτε –και
ορθώς κάνετε- µε τις πηγές και τα νερά και τη διαχείριση των
υδάτων σε όλη την Ελλάδα.

Και εγώ θα σας κάνω και µία πρόταση: Χρησιµοποιείστε αυτό
που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία και πριν από το 1981 και µετά το
1990 µε την ίδρυση αυτών των δύο οργανισµών στην Κρήτη, του
Οργανισµού Ανάπτυξης ∆υτικής Κρήτης και του Οργανισµού
Ανάπτυξης Ανατολικής Κρήτης, που η δική σας η Κυβέρνηση, η
παλαιότερη κυβέρνηση του Κώστα Σηµίτη, στο πλαίσιο της πε-
ριφερειακής πολιτικής τα έδωσε στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
και στο τέλος κατάντησαν να µην µπορούν να πληρώσουν ούτε
τους µισθούς των υπαλλήλων και µε τη δική σας την ανοχή λίγο
πριν «πέσει» η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µπήκε ξανά
πάλι κάτω από την «οµπρέλα» του τότε Υπουργείου Οικονοµίας.
Χρησιµοποιείστε τέτοιους ευέλικτους και µε εµπειρία µηχανι-
σµούς για την διαχείριση των υδάτων.
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Βλέπω εδώ και το υδροηλεκτρικό έργο Μεσοχώρας, το οποίο
ξεκίνησε το 1985, από τη ∆ΕΗ βέβαια και ολοκληρώθηκε το 1996,
όπως και ο υδροηλεκτρικός σταθµός της Γλίστρας, ο οποίος
ολοκληρώθηκε το 2002 και δεν λειτουργούν! Μα, είναι κράτος
αυτό; Από το 1996 µέχρι σήµερα –και φέρουµε και εµείς ευθύνη,
δεν βγάζω και τις ευθύνες της δικής µας κυβέρνησης ας πιέζαµε
και εµείς τη ∆ΕΗ- αφήνουµε όλα αυτά τα εργαλεία αναξιοποί-
ητα;

Σας διαβάζω τι είπε ο κύριος Πρωθυπουργός -και γι’ αυτό σας
κάναµε την ερώτηση- στη Λάρισα προεκλογικά: «Η Κυβέρνηση
δεν θα αφήσει τη Θεσσαλία να µετατραπεί σε Σαχάρα». Και πα-
ρακάτω λέει: «Θα µεταφέρει τις αναγκαίες ποσότητες νερού από
τον Αχελώο για την παραγωγική ανασυγκρότηση του αγροτικού
τοµέα, την εξοικονόµηση νερού, την προστασία του περιβάλλο-
ντος».

Ο κ. Ρέππας, ο οποίος σήµερα δεν ήρθε, αλλά έστειλε την αρ-
µόδια Υφυπουργό, γιατί απάντησε στον κ. Σκυλλάκο σε ερώτηση
και στους συναδέλφους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, είπε
ότι η δικιά του η θέση κινείται στο πλαίσιο που έχει χαράξει προ-
εκλογικά ο κ. Παπανδρέου.

Εσείς, όµως, κυρία Υπουργέ, κυρία Μπιρµπίλη, τι είπατε; Εί-
πατε και δεσµευτήκατε ότι θα υιοθετήσει τη λύση της εκτροπής
µόνο στο βαθµό που προκύψει η αδήριτη ανάγκη για τις απολύ-
τως αναγκαίες ποσότητες. Μα, γι’ αυτό σας κάναµε την επερώ-
τηση.

Θα σταµατήσετε, κυρία Μπιρµπίλη, το έργο, ναι ή όχι; Θα στέλ-
νετε στο Συµβούλιο της Επικρατείας, στη συζήτηση που έγινε
στο προδικαστικό ερώτηµα, τους δικούς σας νοµικούς συµβού-
λους να λένε να σταµατήσει το έργο, ενώ ο άλλος Υπουργός, ο
κ. Ρέππας, προτρέπει µε τους δικούς του συµβούλους να συνε-
χιστεί το έργο; Ναι ή όχι; Αυτό θέλουν να ξέρουν οι Έλληνες πο-
λίτες ή άλλες περιοχές για άλλα έργα τα οποία πρέπει να γίνουν
για την αξιοποίηση των υδάτινων πόρων και βεβαίως οι κάτοικοι
της Θεσσαλίας για το µεγάλο αυτό έργο.

Εµείς θα θέλαµε µία σαφή απάντηση. Αν θέλετε να κάνετε κάτι
παραπάνω, προχωρήστε σ’ αυτό που σας δίνει και η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Και έχουµε υποχρέωση από την Ευρωπαϊκή Ένωση
µέχρι το 2013 αυτό το πολύ σύνθετο έργο σε συνδυασµό µε την
ανάπτυξη µεγάλων αιολικών πάρκων να δώσουν νέες πηγές
ενέργειας στην Ελλάδα, φιλικές προς το περιβάλλον. Έτσι θα
δώσετε υπόσταση και στο νέο Υπουργείο και εσείς θα βάλετε την
πινελιά σας µε θετικό τρόπο στην πορεία του τόπου.

Αφήστε αυτά τα έργα να ολοκληρωθούν και βοηθήστε και
εσείς προς αυτήν την κατεύθυνση, ώστε µέχρι το 2011-2012,
όταν όλα τα χρήµατα θα είναι εξασφαλισµένα και µε 120.000.000
ευρώ να ολοκληρωθεί ένα έργο, το οποίο συζητούµε εδώ και σα-
ράντα χρόνια και του οποίου η ιδέα πρωτοξεκίνησε πριν από
εβδοµήντα και ογδόντα χρόνια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Πριν δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα µε
τη σειρά µου να ευχηθώ σε όλους «χρόνια πολλά» και «καλή χρο-
νιά», µε υγεία.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και

εγώ µε τη σειρά µου να ευχηθώ Καλή χρονιά, πολλές προσωπι-
κές επιτυχίες, υγεία και δύναµη σε όλους µας και πάνω απ’ όλα
έµπνευση, για να υπηρετούµε το λειτούργηµά µας στο ναό της
δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζητούµε την επερώ-
τηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά στην πραγµατικότητα οι συ-
νάδελφοι ζητούν από την Κυβέρνηση να αποσαφηνίσει τις
προθέσεις της σχετικά µε το έργο. Ουσιαστικά, δηλαδή, επερω-
τάται η Κυβέρνηση από την Αντιπολίτευση για ένα έργο στο
οποίο συµφωνεί.

Οι προθέσεις της Κυβέρνησης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
οι προθέσεις του ΠΑΣΟΚ είναι σαφείς και συγκεκριµένες, όπως
ήταν σαφής ο Πρωθυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου, όπως

ήταν σαφής σήµερα η Υπουργός κ. Μπιρµπίλη, όπως ήταν
σαφής ο Υπουργός κ. Ρέππας, όπως ήταν σαφής ο Υφυπουργός
κ. Μαγκριώτης, όπως ήταν σαφής ο Υφυπουργός κ. Μωραΐτης
στις αλλεπάλληλες ευκαιρίες που είχαν, για να πάρουν το λόγο
στην Αίθουσα και για να αποσαφηνίσουν τη θέση της Κυβέρνη-
σης.

Ωστόσο, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την αίσθηση
ότι επιλέγετε ένα θέµα, το οποίο πράγµατι από επικοινωνιακής
απόψεως είναι σωστή επιλογή. Πρόκειται για ένα θέµα, το οποίο
ενδιαφέρει όλο τον ελληνικό λαό –όχι µόνο το λαό της Θεσσα-
λίας- γιατί είναι ένα µεγάλο αναπτυξιακό έργο. Όµως, το επιλέ-
γετε, σύµφωνα µε την πάγια τακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας,
µέσα από τη σύγχυση να δηµιουργήσουµε αµφιβολίες και αµφι-
σβητήσεις όσον αφορά µια καθαρή πολιτική της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ

Βεβαίως, θέλω να σας ευχαριστήσω. Και θέλω να σας ευχαρι-
στήσω εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ για
το γεγονός ότι µας υπενθυµίσατε –υπενθυµίσατε στην Εθνική
Αντιπροσωπεία- ότι αυτό το έργο ταυτίστηκε µε την πολιτική πα-
ρουσία του ΠΑΣΟΚ στα ελληνικά πράγµατα της χώρας και κυ-
ρίως µε τη διαχείριση της εξουσίας. Ταυτίστηκε µε το Γιώργο
Παπανδρέου, ταυτίστηκε µε τον Κώστα Σηµίτη, ταυτίστηκε µε
τον Ανδρέα Παπανδρέου.

Ακόµα και οι καθυστερήσεις και τα εµπόδια, µπροστά στα
οποία βρέθηκε αυτό το έργο, βρέθηκαν στις περιόδους τις δικές
µας, όταν κάποιοι -µεταξύ των οποίων και ορισµένοι από εσάς-
προσπάθησαν µε κάθε τρόπο να σταµατήσουν αυτό το έργο µε
αλλεπάλληλες προσφυγές προς στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Όµως, το έργο προχωρά, το έργο συνεχίζεται και σε κάθε πε-
ρίπτωση, εφόσον είµαστε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα και συζη-
τούµε τα πεπραγµένα, ας δούµε τα πρόσφατα πεπραγµένα. Ας
αναλογιστούµε εξάλλου ποια ήταν η πολιτική της δικής σας κυ-
βέρνησης, ποια ήταν η πολιτική η οποία οδήγησε στα έξι χρόνια
καθυστέρησης –γιατί περί αυτού πρόκειται- και στις παραλείψεις,
οι οποίες σήµερα οδήγησαν το θέµα αυτό σε νέες δικαστικές αµ-
φισβητήσεις.

Ένα έχει αξία απ’ όλη αυτήν τη συζήτηση: Τουλάχιστον να εκ-
µεταλλευθούµε αυτήν την ευκαιρία, για να ξεκαθαρίσουµε ποια
είναι η διαφορά ανάµεσα σε εσάς και σε εµάς που υποστηρί-
ζουµε το έργο, ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ.

Αυτό, λοιπόν, που µας διαχωρίζει, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι ότι εµείς δεν αγωνιούµε για την πρόσκαιρη κάλυψη των
αναγκών. Εµείς θέλουµε να εφαρµόσουµε το Κοινοτικό και
Εθνικό ∆ίκαιο, γιατί εµείς δεν θέλουµε ευκαιριακές και συγκυ-
ριακές ρυθµίσεις. Θέλουµε το έργο να προχωρήσει, αλλά το
έργο να υπακούει στους όρους της βιώσιµης ανάπτυξης, να δια-
σφαλίζει τις σύγχρονες, αλλά και τις µελλοντικές ανάγκες και φυ-
σικά να µην επιβαρύνει το περιβάλλον. Αυτή είναι η διαφορά µας.
Αυτή είναι η αγωνία µας. Αυτή την αγωνία εκφράζουν µε κάθε
τόνο και µε κάθε τρόπο τόσο η Υπουργός Περιβάλλοντος όσο
και ο Υπουργός Υποδοµών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα σύγχρονα προβλήµατα απαι-
τούν και σύγχρονες λύσεις. Για να αποφευχθεί η ερηµοποίηση
της Θεσσαλίας απαιτείται µία σύγχρονη πολιτική διαχείριση των
υδάτινων πόρων και της αγροτικής ανάπτυξης. Σε καµµία περί-
πτωση ένα έργο που ξεκίνησε πριν από τριάντα χρόνια και θα
ολοκληρωθεί στο µέλλον, δεν µπορεί να ολοκληρωθεί µε τους
όρους του παρελθόντος, της τριακονταετίας. Θα ολοκληρωθεί
το έργο, θα προχωρήσει το έργο, αλλά µε τους όρους του σή-
µερα και τους όρους του µέλλοντος, µε τις απαιτήσεις της κοι-
νωνίας µας για το παρόν και για το µέλλον.

Οι µονόπλευρες, λοιπόν, προσεγγίσεις θα αποφέρουν µόνο
προσωρινές λύσεις. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Γι’ αυτό και ο
στόχος του ΠΑΣΟΚ και της Kυβέρνησής του είναι να πετύχουµε
ένα ισορροπηµένο και βιώσιµο υδατικό ισοζύγιο σε κάθε περιοχή
της χώρας.

Ο στόχος του ΠΑΣΟΚ και της Kυβέρνησής του είναι να σχε-
διάσουν µία βιώσιµη αγροτική και τουριστική ανάπτυξη σε κάθε
µέρος της Ελλάδας και σε αυτήν την κατεύθυνση επιδιώκουµε
να αξιοποιηθούν οι υδάτινοι πόροι κάθε περιοχής µε έργα υπο-
δοµής, µε σύγχρονα δίκτυα διανοµής.
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Αυτήν την επιδίωξη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπο-
ρούσαµε να την φανταστούµε ούτε εµείς ούτε εσείς ούτε οι πιο
φιλόδοξοι –αν θέλετε- και οι πιο ευαίσθητοι από περιβαλλοντι-
κής απόψεως πολιτικοί της χώρας πριν από τριάντα χρόνια.

Σήµερα, µετά από την ανάπτυξη που εµείς οδηγήσαµε τη
χώρα, µπορούµε να την υλοποιήσουµε, µπορούµε να τη σχεδιά-
σουµε και για την ακρίβεια είµαστε υποχρεωµένοι προς τις µελ-
λοντικές γενεές να την αποδεχθούµε και να κινηθούµε προς
αυτήν την κατεύθυνση.

Όπως επίσης πρέπει να λειτουργήσουµε και τους σύγχρονους
φορείς διαχείρισης του νερού. Αλήθεια, πού είναι οι φορείς δια-
χείρισης των υδάτινων πόρων, τις οποίες η χώρα µας είχε υπο-
χρέωση να δηµιουργήσει τα τελευταία χρόνια από την περίοδο
της Νέας ∆ηµοκρατίας και όπου είναι ένα από τα σηµεία της αµ-
φισβήτησης όλων εκείνων οι οποίοι επιδιώκουν ξανά εκ νέου να
σταµατήσει το έργο αυτό; Ποιος ανέλαβε την ευθύνη γι’ αυτό;
Το ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η νέα Κυβέρνηση των δύο
µηνών, ή η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία γνώριζε
την οδηγία την οποία έπρεπε να προχωρήσει µπροστά;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, χρειάζοµαι δύο-τρία λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, προσπα-

θήστε να είστε σύντοµος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Στο σχεδιασµό µας ήταν και παρα-

µένει πάντοτε η ορθολογική αξιοποίηση στο φράγµα του Σµοκό-
βου και στα δίκτυα διανοµής του νερού της λίµνης Πλαστήρα. Η
ορθολογική αξιοποίηση του ταµιευτήρα της Κάρλας, το φράγµα
της Γυρτώνης, τα φράγµατα στο Πηνειό και στον Ενιπέα, τα
οποία πρέπει να είναι συµπληρωµένα µε τις αναγκαίες ποσότη-
τες νερού από τον Αχελώο.

Γι’ αυτό σας µιλούµε η Κυβέρνηση, το ΠΑΣΟΚ, οι συνάδελφοι
παντού για µια ολοκληρωµένη νέα προσέγγιση, έτσι ώστε να κα-
ταφέρουµε να γίνουν και να εκτελεστούν όλα τα αναγκαία µέτρα
για την παραγωγική ανασυγκρότηση του αγροτικού τοµέα, αλλά
ταυτόχρονα και για την εξοικονόµηση του νερού, την ορθολο-
γική δηλαδή διαχείριση των υδάτινων πόρων, αλλά ταυτόχρονα
και την προστασία του περιβάλλοντος της Θεσσαλίας, την προ-
ώθηση της οικολογικής ανάπτυξης, της πράσινης ανάπτυξης και
ταυτόχρονα την ενίσχυση του ενεργειακού ισοζυγίου της χώρας.

Ναι, είναι αλήθεια, το λεξιλόγιό µας είναι καινούργιο, αλλά
είναι καινούργιο γιατί είναι νέα η πολιτική µας. Γιατί, όπως σας
είπα προηγουµένως, θα ήταν λάθος -και πιστεύω όλοι οι άνθρω-
ποι, οι πάντες, όλοι οι πολιτικοί όλων των κοµµάτων αναγνωρί-
ζουν ότι τις πολιτικές του µέλλοντος δεν µπορείς να τις
οργανώσεις µε τους όρους του παρελθόντος, τι να κάνουµε- να
περιορίσει κανείς την αξία του έργου για την εκτροπή του Αχε-
λώου. Είναι ένα έργο πολυσύνθετο, ένα έργο πολυδιάστατο, ένα
έργο που έχει πολλαπλή αξία, είναι υδροδοτικό, αρδευτικό, πε-
ριβαλλοντικό και βεβαίως ενεργειακό.

Λέµε, λοιπόν, ότι αυτά τα έργα που βρίσκονται σε εξέλιξη προ-
φανώς θα συνεχιστούν -όπως επανειληµµένα έχει δεσµευτεί
αυτή η Κυβέρνηση- και προφανώς θα ολοκληρωθούν, γιατί όχι
µόνο είναι µια επένδυση του ελληνικού λαού, αλλά ταυτόχρονα
γιατί η συνέχιση των έργων λειτουργεί και ως αυτοπροστασία
των ιδίων των έργων. Αν δεν προχωρήσουν, θα καταρρεύσουν.

Και δεν µπορούµε να ακούσουµε ανεύθυνες φωνές, οι οποίες
µας λένε ότι θα δηµιουργηθούν και νέες θέσεις απασχόλησης αν
γκρεµίσουµε τα έργα. Όχι. Η ανάπτυξη θα προχωρήσει και θα
προχωρήσει µε βήµατα γοργά, µε βήµατα σταθερά µε βάση την
ορθολογική διαχείριση των υδάτινων πόρων, γιατί αυτό απαιτεί η
σύγχρονη προσέγγιση µας όσον αφορά τις πολιτικές προστα-
σίας του περιβάλλοντος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ωστόσο, σε εκείνο στο οποίο θα ήθελα να σταθούµε είναι η

δέσµευση της Κυβέρνησης. Και σήµερα η Υπουργός, όπως και
στις προηγούµενες φορές που είχα την ευκαιρία να την ακούσω
στην Αίθουσα όπως κι εσείς, αναφέρθηκε στη δέσµευσή µας για
τις διαχειριστικές µελέτες.

Εµείς θέλουµε εξοικονόµηση του νερού.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Θέλουµε ανάπτυξη των υδατικών πόρων της Θεσσαλίας. Θέ-

λουµε να µελετήσουµε όλες τις ενδεχόµενες µεταφορές του
νερού από άλλα υδατικά διαµερίσµατα. Θέλουµε το βέλτιστο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Παπουτσή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: …και περιβαλλοντικά και κοινωνικά
ταυτόχρονα αποδεκτό σύνολο µέτρων και έργων.

Σε αυτή την κατεύθυνση εµείς θα προχωρήσουµε. Και θα προ-
χωρήσουµε, γιατί αυτό το έργο είναι έργο ζωής για µία από τις
µεγαλύτερες περιφέρειες της χώρας µας, είναι εθνικό έργο, είναι
έργο περιβαλλοντικό και πάνω απ’ όλα ένα µεγάλο αναπτυξιακό
έργο.

Σε αυτήν την κατεύθυνση υποστηρίζουµε τις πρωτοβουλίες
της Κυβέρνησης. Σε αυτήν την κατεύθυνση περιµένουµε και την
υλοποίηση των έργων.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνης Σκυλλάκος.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: ∆εν έχουµε συµφωνήσει όλα τα

κόµµατα για τον Αχελώο. Έχουµε δεκαετίες που φωνάζουµε και
παλεύουµε και το έργο έχει προχωρήσει –για να µην πω ότι δεν
προχώρησε καθόλου- ελάχιστα. ∆ιότι δεν είναι µόνο το να έρθει
το νερό στη Θεσσαλία, αλλά πώς θα αξιοποιηθεί, πού θα γίνουν
τα αυλάκια για να πάρουν οι αγρότες νερό, να πάρουν οι πόλεις
και τα χωριά νερό για να υδρεύονται. Και είναι κάµποσα εκατοµ-
µύρια. Και χρειάζεται πολύ χρόνος.

Ο βασικός λόγος που δεν προχωρούσε επί δεκαετίες το έργο
είναι γιατί υπάρχει διαφορετική αντίληψη από τα κόµµατα εξου-
σίας στο τι θα γίνει µε τους µικροµεσαίους αγρότες. Πριν προ-
κύψουν περιβαλλοντικά προβλήµατα στη Θεσσαλία και
δυνατότητα υδροηλεκτρικής εκµετάλλευσης, το θέµα της εκτρο-
πής αφορούσε κυρίως –αν όχι αποκλειστικά- την άρδευση. Ούτε,
όµως, η Νέα ∆ηµοκρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ –για να µην πάω στα
κόµµατα πριν την ίδρυση αυτών των κοµµάτων- δεν ήθελαν ενί-
σχυση της Θεσσαλίας µε νερό, διότι αυτό θα έδινε εισόδηµα στο
µικροµεσαίο αγρότη. Και δεν είναι µε το µικροµεσαίο αγρότη
ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ.

Όταν προέκυψε θέµα εκµετάλλευσης υδροηλεκτρικής, προ-
χωρούσαν τα έργα, επί κ. Σουφλιά, Μεσοχώρας, Συκιάς ίσως και
Πευκόφυτου, που µπορούν να σταµατήσουν εκεί, ώστε τα όποια
έργα να έχουν µόνο υδροηλεκτρική διάσταση.

Βεβαίως, υπήρχαν πιέσεις, υπήρχαν διαµαρτυρίες. Υπήρχε
πίεση της κοινής γνώµης. Υπήρχε καθίζηση του υπόγειου ορίζο-
ντα. Και αυτά οδήγησαν στο να γίνουν κάποια βήµατα.

∆εν είµαστε, λοιπόν, όλοι το ίδιο. ∆ιότι εµείς λέµε καθαρά ότι
τα θέλουµε και για λόγους περιβαλλοντικούς και για λόγους
ενεργειακούς, αλλά καθαρά για να µπορεί να βάζει ο κόσµος δυ-
ναµικές καλλιέργειες, για να µπορεί να έχει εισόδηµα.

Και οι δύο ευθυγραµµίζεστε και περικόπτετε τα όποια έργα
στη λογική της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής.

Είχε δίκιο η κ. Μπιρµπίλη όταν έλεγε να µη βάλουµε βαµβάκι.
∆εν το υποστηρίζω. Εµείς λέµε να βάλουµε και να παραβάλουµε
όλες τις δυναµικές και υδροβόρες καλλιέργειες. Η Κοινή Αγρο-
τική Πολιτική, όµως, που θέλει µείωση των επιδοτήσεων, δεν εν-
θαρρύνει, απαγορεύει, να το πω έτσι, εµποδίζει την ανάπτυξη
καλλιεργειών που θα πρέπει να τις χρηµατοδοτήσει, να δίνει ενι-
σχύσεις, αλλιώς θα υπάρχει γενικότερη κατακραυγή.

Αυτοί είναι οι λόγοι, λοιπόν, που φτάσαµε εδώ που φτάσαµε.
Τώρα, έρχοµαι στο συγκεκριµένο. Σήµερα από τις απαντήσεις

εµείς ανησυχούµε ακόµη περισσότερο. Να µην πω ότι είµαστε
βέβαιοι ότι έχουν παρθεί οι αποφάσεις. Ο Πρωθυπουργός στην
προεκλογική περίοδο είπε αυτά στη Λάρισα, αλλά σε άλλες το-
ποθετήσεις έλεγε ακριβώς τα αντίθετα ή προσπαθούσε µε τη
σιωπή του να αποφύγει τις απαντήσεις.

Η κ. Μπιρµπίλη ήταν σαφής. Όσο νερό χρειαζόµαστε. Το επα-
νεξετάζουµε από την αρχή. Και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΠΑΣΟΚ λέει ότι είναι νέα προσέγγιση, σύγχρονη
διαχείριση.
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∆ηλαδή, ό,τι έκανε ο κ. Λαλιώτης πριν από δέκα χρόνια, που
είπε εξακόσιες χιλιάδες -έκοψε από το ένα εκατοµµύριο και
υπήρχαν και υπάρχουν ακόµα µελέτες σκοπιµότητας- τις πετάτε
στον κάδο των αχρήστων µε ένα διαχειριστικό σχέδιο, που είναι
σχέδιο απλής διαχείρισης των όσων αποφασίστηκαν επί Λαλιώτη;
Μη χρησιµοποιείτε ένα διαχειριστικό σχέδιο για να ανατρέψετε
τις αποφάσεις των εξακοσίων χιλιάδων κυβικών που θα πρέπει
να έρχονται στη Θεσσαλία. ∆εν σας το επιτρέπει κανείς αυτό το
πράγµα. Ούτε καµµία οδηγία ούτε τίποτα άλλο.

Πηγαίνετε, όµως, µέσω του διαχειριστικού σχεδίου να ανα-
τρέψετε και να επανεξετάσετε το όλο ζήτηµα. Και γι’ αυτό µας
αναφέρετε τα επί µέρους έργα. Ξέρετε ότι τα περισσότερα από
τα επί µέρους έργα, τα οποία βρίσκονται σε εξέλιξη ή στο σχε-
διασµό, δεν θα λειτουργήσουν αποδοτικά ή δεν θα λειτουργή-
σουν καθόλου αν δεν υπάρχει η εκτροπή του Αχελώου;

Και το άλλο το οποίο θέλω να σηµειώσω: Γίνεται κουβέντα και
σε αυτή την Αίθουσα ότι άλλα λέει ο κ. Ρέππας και άλλα λέει η κ.
Μπιρµπίλη. Τα ίδια λέει ο κ. Ρέππας στη δική µου την ερώτηση.
Σας διαβάζω: «Θα µου επιτρέψετε να πω σύµφωνα µε τη γνωστή
oδηγία να εξετάσουν τις µελέτες σκοπιµότητας, όλες τις δυνα-
τότητες, όλα τα περιθώρια που υπάρχουν για την εξοικονόµηση
υδατικών πόρων στη Θεσσαλία και αφού τα µελετήσουµε να
δούµε τότε ποιες πραγµατικά είναι οι ποσότητες που πρέπει να
µεταφερθούν από τον Αχελώο». ∆εν έχει ακούσει ο κ. Ρέππας τί-
ποτα για το τι έγινε επί Λαλιώτη µε τα εξακόσια εκατοµµύρια κυ-
βικά που θα έπρεπε να µεταφερθούν.

Επίσης, όταν κάναµε επίκαιρη ερώτηση στη Βουλή, στην κ.
Μπατζελή, για τα αγροτικά προβλήµατα, υπήρχε επίµονη πίεση
από τη δική µας πλευρά να µας πει ποια ήταν η γνώµη της για την
εκτροπή του Αχελώου: σιωπή! Όπως και σήµερα, οι ολιγόλεπτες
τοποθετήσεις είχαν συγκεκριµένη σκοπιµότητα και µε γενικές
κουβέντες ότι θέλουµε να δώσουµε νερό στη Θεσσαλία, είναι εύ-
κολη υπεκφυγή.

Επιπλέον, από όλα αυτά ανησυχούµε διότι επανειληµµένα
µέχρι χθες στις τοποθετήσεις και της κ. Μπιρµπίλη και του κ.
Ρέππα έµπαινε το εξής ζήτηµα: Θα εφαρµόσουµε όµως, τις
όποιες δικαστικές αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας,
που υπονόµευσε την υπεράσπιση του δηµοσίου η κ. Μπιρµπίλη
µε τις προτάσεις που κατέθεσε στο Υπουργείο και όποιες απο-
φάσεις των ευρωπαϊκών δικαστηρίων που µας προκαταλάµβανε
το Υπουργείο Περιβάλλοντος ότι θα βγουν αρνητικές αποφάσεις
από τα ευρωπαϊκά όργανα. Και υπάρχει το εξής ερώτηµα: Εγώ
λέω ότι βγαίνουν οι δικαστικές αποφάσεις αρνητικές είτε από την
Ευρώπη από τα ευρωπαϊκά όργανα είτε από το Συµβούλιο Επι-
κρατείας. Θα σταµατούσαµε τους Ολυµπιακούς Αγώνες επειδή
προέκυπταν περιβαλλοντικά προβλήµατα ή θα προχωρούσαµε
στα έργα γιατί ήταν έργα κατά τη γνώµη σας υψίστου δηµοσίου
συµφέροντος; Και εδώ πρόκειται περί υψίστου δηµοσίου συµ-
φέροντος. Κανένα δικαστήριο, είτε ελληνικό είτε ευρωπαϊκό, δεν
πρέπει και δεν µπορεί να σταµατήσει αυτό το έργο. Τα υπόλοιπα
όλα είναι εκ του πονηρού.

Επειδή, λοιπόν, είναι σαφές πού πηγαίνει η υπόθεση -τουλάχι-
στον για µας- θα κάνουµε ότι µπορούµε για να αλλάξουµε την
κατάσταση. Και επειδή δεν εισακουγόµαστε εύκολα µέσα στη
Βουλή, το λόγο έχουν οι αγρότες οι οποίοι κατεβαίνουν σε όλη
τη Θεσσαλία και σε όλη την Ελλάδα. Ένα από τα βασικότερα αι-
τήµατα είναι η εκτροπή του Αχελώου, η µερική εκτροπή του άνω
ρου του Αχελώου. Θα τα βρείτε µπροστά σας και γρήγορα οι
σφυγµοµετρήσεις, έτσι όπως πάτε, µε τέτοια πολιτική, όχι µόνο
σε αυτό το ζήτηµα σε όλα τα ζητήµατα θα αλλάξουν. Και ευχό-
µαστε και γι’ αυτό κάνουµε προσπάθεια να µη µετατοπίζονται
στον άλλο πόλο του δικοµµατισµού αλλά να πηγαίνει η ψήφος
και η πρόθεση ψήφου προς τη σωστή κατεύθυνση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.

Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Χρόνια πολλά, κατ’αρχάς, σε όλους!
Η σηµειολογία, αγαπητοί συνάδελφοι, δείχνει πράγµατα δεν

χρειάζεται να λες. Με τη συµπεριφορά που µεταχειρίζεσαι κά-

ποιος καταλαβαίνει τι θέλεις να κάνεις. Τι είδαµε λοιπόν σήµερα;
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Παπουτσής,
ενώ δικαιούνταν να µιλήσει έξι λεπτά, µίλησε δέκα. Η υπεύθυνη
Υπουργός ενώ δικαιούνταν να µιλήσει είκοσι λεπτά, µίλησε πέντε.
Χαίροµαι, κύριε Παπουτσή, που δεν είστε Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ,
που δεν είστε Υπουργός Περιβάλλοντος του ΠΑΣΟΚ, διότι θα εί-
χαµε πρόβληµα τα υπόλοιπα κόµµατα µε τη στάση σας. Χαίροµαι
πραγµατικά γιατί τώρα µε τη συµπεριφορά τη δική σας, που δια-
φοροποιηθήκατε και καλά κάνατε –δυστυχώς όµως δεν εκλέγε-
στε στη Λάρισα- και µε τη συµπεριφορά της κυρίας Υπουργού
θα γεµίσει η Θεσσαλία «κοψοχέρηδες».

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ε, όχι!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αν σας ενοχλεί, να σηκωθείτε να

πείτε τα δικά σας.
Θα γεµίσει η Θεσσαλία «κοψοχέρηδες» και θα είναι αυτοί οι

Θεσσαλοί που θα λένε να µας κοβόταν το χέρι που ψηφίσαµε
ΠΑΣΟΚ.

Και θα το δείτε αυτό εσείς οι αντιδρώντες, όταν θα έρθει η
ώρα των εκλογών για την Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου και δεύ-
τερου βαθµού, που πλησιάζει το Νοέµβριο. Θα λάβετε τα επί-
χειρα της συµπεριφοράς σας. ∆εν θα σας διασώσει το σωσίβιο
που εναγωνίως προσπαθεί να ρίξει ο κ. Παπουτσής, δυστυχώς
για το ΠΑΣΟΚ και τον κ. Παπουτσή.

Ακούστε τι είδαµε στην Αίθουσα. Μια που µιλάµε για νερά, εί-
δαµε µια «αφυδάτωση» του κοινοβουλευτικού διαλόγου. Η αξιό-
τιµη Υπουργός Περιβάλλοντος κατά τα λοιπά απαξίωσε πλήρως
µε τη συµπεριφορά της τη Βουλή. Και πώς αντέδρασε η Μείζων
Αντιπολίτευση; Αντί να απαξιώσει µε τη δική της συµπεριφορά
την Υπουργό, που απαξιώνει τη Βουλή, κατέβαλε επί τόση ώρα
φιλότιµες προσπάθειες, οµολογουµένως, να πείσει την Υπουργό.
Μα, δεν βλέπετε ότι µιλάτε εις ώτα µη ακουόντων; ∆εν θέλουν να
πειστούν οι άνθρωποι. Φυσικά, λέγεται ότι «έχουµε πολιτική για
τον Αχελώο, είναι σαφέστατη, είναι ξεκάθαρη». Ναι, βεβαίως, σα-
φέστατη και ξεκάθαρη. ∆εν θέλουν να συνεχιστεί το έργο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Από πού προκύπτει αυτό;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μη βιάζεστε, κύριε Παπουτσή. Τις

φιλότιµες προσπάθειές σας τις είδαµε. Θα τα δούµε στο τέλος
όλα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είναι άδικο αυτό που λέτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μη διακόπτετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο χρόνος, ξέρετε, είναι αδιάψευ-

στος στην τελική κρίση. Θα δούµε, λοιπόν. Επιτρέψτε, όµως, να
έχουµε και εµείς τη δική µας οπτική των πραγµάτων, όπως εµείς
επιτρέπουµε να έχετε τη δική σας. Είµαστε υποχρεωµένοι να σας
το επιτρέπουµε.

Βεβαίως, πλην της «αφυδατώσεως» του κοινοβουλευτικού δια-
λόγου, πρέπει να σας πω ότι οι Θεσσαλοί που παρακολουθούν
αυτήν τη στιγµή –όσοι, τέλος πάντων, µας παρακολουθούν- κα-
τάλαβαν ξεκάθαρα τι έργο παίζεται. Το έργο που παίζεται είναι η
συρρίκνωση του αγροτικού και βιοµηχανικού δυναµικού της Θεσ-
σαλίας. ∆ιότι πίσω από την αγροτιά υπάρχουν και κάποιες ενα-
ποµείνασες βιοµηχανίες -όσες υπάρχουν- που συγκρατούν τον
οικονοµικό και κοινωνικό ιστό της Θεσσαλίας. Άρα, λοιπόν, το
ΠΑΣΟΚ έχει την πολιτική της συρρικνώσεως του αγροτικού πλη-
θυσµού της χώρας. Και το πρώτο χτύπηµα γίνεται στον κατ’ εξο-
χήν αγροτικό χώρο, στη Θεσσαλία, µέσω του Αχελώου.

Τώρα –και αυτήν τη στιγµή δεν µιλώ ως Βουλευτής του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού ή ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του κόµµατος αυτού, ως Θεσσαλός θέλω να µιλήσω-
κατάλαβα και κατάλαβε και ο Θεσσαλός πολίτης γιατί χρειαζόταν
ο κ. Παπανδρέου έναν εξωκοινοβουλευτικό Υπουργό. ∆ιότι ο
εκλεγµένος από τη βάση κοινοβουλευτικός ποτέ δεν θα ακολου-
θούσε τα βήµατα της αξιότιµης Υπουργού Περιβάλλοντος. Άρα,
λοιπόν, για να γίνει το προµελετηµένο έγκληµα κατά του αγρο-
τικού πληθυσµού της Θεσσαλίας, χρειαζόταν ένας εκτελεστής, ο
οποίος να είναι ψυχρός εκτελεστής. Και για να είναι ψυχρός ο
εκτελεστής, έπρεπε να είναι εξωκοινοβουλευτικός. Άρα, λοιπόν,
µου λύθηκε και άλλη απορία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ έχω έξι λεπτά, κύριε Παπουτσή, για να µιλήσω. ∆εν θα δα-
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πανήσω περισσότερο χρόνο, γιατί το σενάριο και το έργο το εί-
δαµε. Όλα τα άλλα τα αφήνω στην πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, εναγωνίως να προσπαθήσουν να σας πείσουν περί του
αυτονοήτου. ∆εν θα το κάνω, γιατί θα υποτιµήσω και το κόµµα
µου κατ’ αυτόν τον τρόπο και τη λογική των Θεσσαλών, αλλά και
το ίδιο το Κοινοβούλιο, µετά την απαράδεκτη στάση της κ. Μπιρ-
µπίλη. Θα πω µόνο τούτο, τελειώνοντας. Αλίµονο στους αγέννη-
τους Θεσσαλούς! Και ο νοών νοείτω!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Ηρώ ∆ιώτη.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν σε κάτι θα συµφωνήσω µε

τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας, αυτό είναι στο εξής:
Πράγµατι, όπως λέτε και στο κείµενο της επερώτησής σας, η κα-
τάσταση διαγράφεται ιδιαίτερα κρίσιµη, µε ορατό πλέον τον κίν-
δυνο να βρεθούµε µπροστά σε εκρηκτικές και µη αναστρέψιµες
εξελίξεις σε ό,τι αφορά στο θέµα της λειψυδρίας και της διαχεί-
ρισης των υδάτων. Όντως, προβάλει επιτακτική η ανάγκη να λη-
φθούν έγκαιρα τα αναγκαία µέτρα.

Βέβαια, κύριε Χαρακόπουλε, θα σας κάνω µία διόρθωση εδώ.
Η απόφαση του Νοµαρχιακού Συµβουλίου της Λάρισας δεν ήταν
οµόφωνη υπέρ της εκτροπής.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Οµόφωνη ήταν.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: ∆εν ήταν οµόφωνη, υπήρχε λευκό. Και δεν είναι

διακοµµατική, εάν θέλετε, επιθυµία όλων η εκτροπή του Αχε-
λώου. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καταθέσει τις προτάσεις του.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο ΣΥΡΙΖΑ…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ όχι διά-

λογος.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Θα συνεχίσουµε µετά.
Εκεί όµως που ο ΣΥΡΙΖΑ διαφωνεί και σαφώς διαφωνώ και εγώ

τόσο ως Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, όσο και ως Θεσσαλή και δη Λα-
ρισαία, είναι ότι η λύση βρίσκεται στην πλήρη ή τη µερική
εκτροπή των νερών του Αχελώου. Το οξύ πρόβληµα της λειψυ-
δρίας έπρεπε να αντιµετωπιστεί χθες.

Αυτός ο χώρος που βρισκόµαστε σήµερα έγινε ουκ ολίγες
φορές θέατρο εξελίξεων γύρω από την εκτροπή του Αχελώου. Ο
Αχελώος «δρόσισε» τις προγραµµατικές δηλώσεις πολλών νέων
κυβερνήσεων. Άλλοτε γέννησε εφιάλτες στον ύπνο των Υπουρ-
γών που έπρεπε να απαντήσουν σε επερωτήσεις και να εξηγή-
σουν γιατί δεν προχωρούν ή γιατί προχωρούν τα έργα και άλλοτε
φούντωσε τις φλόγες των εσωκοµµατικών διαφορών, όπως συ-
νέβη και πρόσφατα µε τον Υπουργό Υποδοµών να στηρίζει το
έργο και την ίδια στιγµή η Υπουργός Περιβάλλοντος κ. Μπιρ-
µπίλη, µε δηλώσεις της, έπαιρνε αποστάσεις από τις προεκλογι-
κές εξαγγελίες του ΠΑΣΟΚ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Αχελώος δεν είναι λύση για
ιστορικούς, περιβαλλοντικούς, οικονοµικούς, νοµικούς και πολι-
τικούς λόγους. Ο σχεδιασµός και η εκτέλεση µεγάλων έργων που
επηρεάζουν το περιβάλλον, αλλά και τη ζωή πολλών ανθρώπων,
πρέπει να έχουν και την πλήρη κοινωνική νοµιµοποίηση. Αυτή η
βασική αρχή δεν τηρήθηκε όσον αφορά τα έργα της εκτροπής
του Αχελώου.

Η Μεσοχώρα –και το γνωρίζετε πολύ καλά- αντέδρασε από την
πρώτη στιγµή και συνεχίζει να αντιδρά, και όχι αδίκως, καθώς το
χωριό θα αφανιστεί από το χάρτη. ∆εν έγινε καµµία ουσιαστική
διαβούλευση. Ακόµη και σήµερα προκρίνεται η λεγόµενη πολι-
τική λύση, δηλαδή, η επιβολή της απόφασης άνωθεν. Αυτό είναι
το «µαζί µε τον πολίτη» που αποτέλεσε και προεκλογικό σας σύν-
θηµα, κύριοι της Συµπολίτευσης;

Είναι γνωστό στους πάντες το πρόβληµα του νερού που στο
µέλλον θα είναι όλο και πιο οξύ, ιδιαίτερα στις Μεσογειακές πε-
ριοχές. Το θέµα είναι να ξεκαθαρίσουµε τι θέλουµε. Θέλουµε ένα
πλαίσιο που στηρίζει ένα σύνολο από τεχνικά έργα και παρεµ-
βάσεις, για να στηρίξει την ανάπτυξη που τα οικονοµικά και επι-
χειρηµατικά συµφέροντα θέλουν; Ή χρειάζεται ένα πλαίσιο που
θα κωδικοποιεί µία νέα προσέγγιση της προστασίας των υδατι-
κών πόρων της χώρας; Το νερό µας χρειάζεται για να στηρίξει
τους αναπτυξιακούς µας σχεδιασµούς ή οι σχεδιασµοί µας θα
πρέπει να στηριχτούν στην ποσοτική επάρκεια και την ποιοτική

προστασία των υδατικών πόρων;
Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ έχουµε κάνει τη δεύτερη επιλογή. Πρότασή

µας είναι ότι η αναπτυξιακή αντίληψη πρέπει να έχει κατεύθυνση
την αειφορική διαχείριση των υδατικών πόρων. Με αυτόν τον
τρόπο µπορούν να παραχθούν άλλες πολιτικές. Στην Ελλάδα ένα
µεγάλο µέρος του νερού που κάθε χρόνο ξοδεύεται σε διάφορες
χρήσεις δεν πρόκειται να αναπληρωθεί ποτέ.

Οι κυβερνήσεις των τελευταίων δεκαετιών προσπάθησαν να
ικανοποιήσουν την ακόρεστη ζήτηση νερού, επεκτείνοντας διαρ-
κώς την εκµετάλλευση περασµένων αποθεµάτων. Έδειξαν µη-
χανισµούς διαχείρισης του νερού που δεν είναι άλλο παρά
τοπικοί µηχανισµοί εξουσίας και πολιτικής εκµετάλλευσης. Η «κα-
ραµέλα» του Αχελώου έχει περάσει από χείλη σε χείλη και επα-
νέρχεται.

Ο ΣΥΡΙΖΑ απορρίπτει απερίφραστα την εκτροπή του Αχελώου
που ακόµη προωθείται ουσιαστικά. Ζητάµε την ακύρωση όλων
των σχετικών έργων και στροφή σε ήπια υδραυλικά έργα και
άλλα διαχειριστικά µέτρα για τη γεωργία και την ύδρευση της
Θεσσαλίας.

Η εκτροπή του Αχελώου, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι λύση.
Είναι παρεκτροπή σε βάρος του οικοσυστήµατος, του ποταµού
και των τοπικών κοινωνιών.

Ο ΣΥΡΙΖΑ τάχθηκε από την αρχή κατά του µεγαλεπήβολου,
σχεδόν φαραωνικού, αυτού έργου και θα συνεχίσει αψηφώντας,
όπως βλέπετε, το πολιτικό κόστος να απαιτεί να σταµατήσουν τα
καταστροφικά έργα.

Συνολικά στο θέµα τόσο του Αχελώου όσο και στη διαχείριση
των υδάτων οι θέσεις µας είναι σαφείς και καθορισµένες. Ζητάµε
να παρθούν οι αναγκαίες γενναίες αποφάσεις και να ακυρωθεί
άµεσα ο συνολικός σχεδιασµός της εκτροπής.

Η ορθολογική διαχείριση των υδάτων στη Θεσσαλία µπορεί
να προχωρήσει µε την κατασκευή µικρών φραγµάτων ανάσχε-
σης και λιµνοδεξαµενών που θα σέβονται τη φύση και θα αντι-
µετωπίζουν αποτελεσµατικά τη λειψυδρία. Τα φράγµατα –και
πρέπει να το γνωρίζετε καλά οι συνάδελφοί µου στη Θεσσαλία-
είναι αυτά που προτείνονται και στην εναλλακτική πρόταση του
ΣΥΡΙΖΑ για το αρδευτικό πρόβληµα στη Θεσσαλία, είναι τα φράγ-
µατα που αξιοποιούν τα τοπικά ύδατα, όπως αυτά του Σµοκό-
βου, της Γυρτώνης, της Κάρλας, του Ενιπέα, της Πύλης, του
Μουζακίου, του Νεοχωρίτη Τρικάλων, του Αγιονερίου, η επανα-
σύσταση της Λίµνης της Καλλιπεύκης, τα µικρά ορεινά φράγµατα
της Ελασσόνας, της Αγιάς, της Μελιβοίας, που είναι ίσα µε αυτά
της εκτροπής του Αχελώου.

Τα εν λόγω έργα πρώτον, κοστίζουν το 1/3 του πραγµατικού
κόστους του Αχελώου. ∆εύτερον, δίνουν τον ίδιο όγκο νερού µε
αυτόν. Τρίτον, χρειάζονται λιγότερο χρόνο για να κατασκευα-
στούν, αφού είναι µικρότερα έργα, µε λιγότερα δίκτυα διανοµής
νερού και µπορούν να γίνονται παράλληλα και τέταρτον, συγκε-
ντρώνουν χειµερινά νερά και δεν έχουν οικολογικές αµφισβητή-
σεις.

Ζητάµε το σχεδιασµό υδατικής πολιτικής µε κεντρικό στόχο τη
διευθέτηση των ισοζυγίων προσφοράς και ζήτησης του νερού σε
επίπεδο λεκάνης υδατικού διαµερίσµατος, ώστε να διασφαλίζε-
ται διαχρονικά η κοινωνική και οικονοµική ζωή, η ικανοποίηση των
αναγκών στο νερό και η περιβαλλοντική προστασία. Θέλουµε την
εξοικονόµηση υδατικών πόρων µε ήπιες παρεµβάσεις διαχείρι-
σης της ζήτησης του νερού σε όλους τους τοµείς. Πρέπει να γίνει
καταγραφή του υδάτινου ισοζυγίου και χρήσεων και διαφορετική
τιµολόγηση. Θα πρέπει να υπάρξει βιώσιµη αξιοποίηση των απο-
θεµάτων, αύξηση της αποδοτικότητας των υδραυλικών έργων,
συµβατά έργα µικρής κλίµακας σε επιλεγµένες περιοχές στην
ορεινή κυρίως ζώνη.

Έργα σταδιακής επιδιόρθωσης της περιβαλλοντικής ζηµιάς
που έχει υποστεί το υδατικό σύστηµα, ιδιαίτερα σε περιοχές
εντατικής γεωργίας, αφού έγινε πολύ µεγάλος λόγος γι’ αυτό ή
και σε περιοχές όπου έχει διαπιστωθεί υψηλή ρύπανση, επιφα-
νειακών και υπόγειων υδάτων, όπως η περιοχή του Ασωπού, των
Οινοφύτων, Κορωπίου Αττικής κ.λπ.. Το νερό θα πρέπει να συ-
νεχίσει να αποτελεί δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό. Κι εκεί δεν
χωρά κανένας ιδιώτης.

Το κλίµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί να περι-
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µένει. Και κλείνω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε. Όπως έχει επαναλά-
βει ο Ακαδηµαϊκός και Πρόεδρος του Εθνικού Αστεροσκοπείου
Αθηνών, Χρήστος Ζερεφός, οι ζώνες βροχής αλλάζουν και πε-
ριοχές µε προβλήµατα ερηµοποίησης ή εµφάνισης καυσώνων
είναι οι πιο ευπαθείς. Μεταξύ αυτών και η Ελλάδα και ειδικότερα
επειδή βρίσκεται πραγµατικά στο σταυροδρόµι όλων των αλλα-
γών, στο µάτι του κυκλώνα δηλαδή. ∆εν έχουµε περιθώρια αν
δεν κάνουµε κάτι σήµερα, για να αποφύγουµε την εξέλιξη, η Θεσ-
σαλία να γίνει Σαχάρα, όπως λέχθηκε και από τον κύριο Πρωθυ-
πουργό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει τώρα ο πρώτος επερωτών κ. Κωνσταντίνος Τσιά-

ρας.
Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
∆εν σας το κρύβω, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, ότι ήλπιζα

πως η θέση τόσο της κυρίας Υπουργού όσο και του κυρίου Υφυ-
πουργού, θα ήταν εντελώς διαφορετική σ’ αυτή τη συζήτηση.
∆εν πίστευα ότι θα ήταν µία επανάληψη της προηγούµενης απά-
ντησης στην επίκαιρη ερώτηση που έκανα εγώ µε τον συνάδελφο
κ. Ζώη, η οποία στην πραγµατικότητα σηµατοδότησε αν θέλετε
και την πρόθεση από την πλευρά της Κοινοβουλευτικής Οµάδος
της Νέας ∆ηµοκρατίας να προχωρήσει στην επίκαιρη επερώ-
τηση. Και για να µην παρεξηγηθώ, θα σας πω ότι προφανώς δεν
έχω λόγο να µην σας εκτιµώ ως πρόσωπα. Σαφέστατα σέβοµαι
το θεσµικό σας ρόλο.

Αλλά θα µου επιτρέψετε να σας πω, κυρία Υπουργέ, ότι οφεί-
λετε να µελετάτε καλύτερα αυτά που παραλαµβάνετε. Η µεγα-
λύτερη δραστηριότητα στα έργα της µερικής εκτροπής του άνω
ρου του Αχελώου υπήρξε επί των ηµερών της Κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Και όσο και αν περίµενα τη σαφή θέση για
την οποία µιλήσατε, αγαπητέ Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, κύριε
Παπουτσή, από την πλευρά της κυρίας Υπουργού και του κυρίου
Υφυπουργού, µόνο σαφή θέση δεν µπορεί κανείς να καταγράψει
σ’ αυτήν την Αίθουσα, µέσα από τις πραγµατικά ολιγόλεπτες,
βραχυχρόνιες τοποθετήσεις τους. Αντίθετα, αυτό το οποίο προ-
εικάζεται είναι ότι µάλλον το έργο παραπέµπεται στις καλένδες.
Και λυπάµαι πάρα πολύ γι’ αυτήν την εξέλιξη. Βλέπετε πόσο ση-
µαντικό είναι, όταν σε µία επίκαιρη επερώτηση όλοι οι Βουλευτές
της Νέας ∆ηµοκρατίας της Θεσσαλίας προστρέχουν να προσυ-
πογράψουν. Είµαι βέβαιος ότι τη συγκεκριµένη επερώτηση,
κυρία Πρόεδρε, θα προσυπέγραφαν µε πολύ µεγάλη ευχαρί-
στηση και όλοι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ της Θεσσαλίας. Γι’ αυτό
και η αγωνιώδης προσπάθειά τους σε κάποιες εκφράσεις του κ.
Παπουτσή, που άφηνε ελπίδα για τη συνέχεια του έργου, να προ-
στρέξουν να χειροκροτήσουν για να δείξουν και αυτοί ότι είναι
ένθερµοι σ’ αυτήν την προσπάθεια συνέχειας του έργου.

Όµως, όλα αυτά τα οποία κουβεντιάζουµε αυτή τη στιγµή,
προφανώς θα έπρεπε να τα είχαµε κάνει ξεκάθαρα νωρίτερα
προς τους Έλληνες πολίτες και τις τοπικές κοινωνίες της Θεσ-
σαλίας. Γιατί πρέπει κανείς να είναι περισσότερο σοβαρός µέσα
από το ρόλο του στην πολιτική. Η πολιτική βούληση δεν µπορεί
να κρύβεται πίσω από τις οποιεσδήποτε δικαστικές αποφάσεις
όποτε και αν αυτές τελεσιδικήσουν. Η πολιτική βούληση εκφρά-
ζεται δι’ ηµών µέσα σ’ αυτόν τον χώρο και πρώτα από όλα διά
της Κυβερνήσεως. Το λέω αυτό γιατί η ευθύνη είναι πάντα των
κυβερνήσεων του παρόντος, κύριε Παπουτσή. ∆εν είναι των κυ-
βερνήσεων του παρελθόντος. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αν
θέλουµε, ωστόσο, να µιλάµε για το ποιος πραγµατικά υπεστή-
ριξε το έργο, για να βάλουµε τα πράγµατα σε µια δίκαια σειρά
αποδίδοντας αν θέλετε την πραγµατικότητα, η αλήθεια είναι ότι
πρώτη φορά διεθνής δηµόσιος διαγωνισµός έγινε το 1980 από
τον τότε Υφυπουργό Συντονισµού, κύριο Σουφλιά. Ο ίδιος είναι
ο οποίος επέµενε σταθερά στην προώθηση και την εξέλιξη του
συγκεκριµένου έργου. Αν θέλετε να σας πω την αλήθεια -είµαι
στη γενιά αυτών που ανέφερε ο κ. Κεφαλογιάννης- που µεγά-
λωσα µε το άκουσµα της ολοκλήρωσης αυτού του συγκεκριµέ-
νου έργου. Και δεν σας το κρύβω ότι ο µόνος άνθρωπος που
είδα να το υποστηρίζει διαχρονικά, τουλάχιστον τα τελευταία
τριάντα χρόνια, δεν είναι άλλος από τον προκάτοχό σας, µε δια-

φορετική βέβαια µορφή για το Υπουργείο τότε, τον κ. Σουφλιά.
Κανείς άλλος, παρά τις συνεχόµενες εξαγγελίες και παρά τις θε-
τικές θέσεις των εκάστοτε πρωθυπουργών και των εκάστοτε κυ-
βερνήσεων, δεν έδειξε τέτοια θέρµη για την προώθηση και την
ολοκλήρωση του έργου.

Εγώ εκτιµώ ότι για να γίνει ένα έργο και να προχωρήσει, δεν
φτάνει απλά και µόνο η διάθεση από κάποιους πολιτικούς που
µπορεί ενδεχοµένως να κινούνται από ένα τοπικό συµφέρον ή
από µία τοπική πίεση. Χρειάζεται πρώτα από όλα, σταθερή πολι-
τική βούληση από την εκάστοτε κυβέρνηση. Και αυτή την πολι-
τική βούληση, δυστυχώς µέσα από όλα όσα είπαµε, µέσα από
όλα όσα καταγράψαµε δεν φαίνεται να υπάρχει στη δική σας του-
λάχιστον Κυβέρνηση, κυρία Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ. Και
αυτό είναι κάτι το οποίο πρέπει να το κάνετε περισσότερο σαφές
και περισσότερο γνωστό στους Έλληνες πολίτες.

Η προσπάθειά µας να λάβουµε µια σαφή απάντηση για το αν
προτίθεσθε να συνεχίσετε το έργο, δυστυχώς µέσα από αυτή τη
συζήτηση, φαίνεται να αποβαίνει άκαρπη. Και αποβαίνει άκαρπη
γιατί όχι µεν σαφώς αλλά τουλάχιστον µέσα από διάφορα συ-
γκεχυµένα λόγια και µέσα από συγκεχυµένες τοποθετήσεις φαί-
νεται ξεκάθαρα ότι δεν είναι στην πρόθεσή σας να συνεχίσετε το
συγκεκριµένο έργο. Και µόνο το γεγονός ότι αν για ένα και πλέον
χρόνο περιµένουµε την οποιαδήποτε εξέλιξη στα κοινοτικά δι-
καστήρια, αν δεν κάνουµε κάποια έργα υποστήριξης στη σή-
ραγγα εκτροπής, το συγκεκριµένο έργο θα αποβεί άχρηστο, θα
αποβεί χωρίς καµµία αξία. Ουσιαστικά µας δείχνει ότι πρέπει να
ενεργήσουµε σήµερα, αν θέλουµε πραγµατικά να έχει µία αξία
διαχρονική η προσπάθεια που έχουµε κάνει µέχρι σήµερα.

∆εν µπαίνω στη λογική –σας είπα και στην πρωτοµιλία µου- να
πω ότι το µεγάλο µέρος του έργου ολοκληρώθηκε, ότι τα πολλά
χρήµατα δαπανήθηκαν και µένουν λίγα ακόµα. Και επιπλέον,
αυτή η επαναλαµβανόµενη θέση ότι θα δούµε και θα ξαναδούµε
και θα ξαναδούµε µέσα από µελέτες τι πρέπει να κάνουµε µε τη
διαχείριση νερού, κάποια στιγµή πρέπει να σταµατήσει. ∆εν
υπάρχουν άλλα περιθώρια, δεν υπάρχουν άλλες µελέτες. Οι µε-
λέτες γίνονται τριάντα χρόνια. Πότε πρέπει να περιµένει η ελλη-
νική κοινωνία και το ελληνικό κράτος έργα πνοής, έργα
στρατηγικής σηµασίας, αξίας πραγµατικής να προχωρήσουν και
να ολοκληρωθούν;

Έχω την εντύπωση ότι µέσα από αυτές τις πρακτικές στην
πραγµατικότητα αυξάνουµε αυτήν την κακή άποψη που έχουν οι
Έλληνες πολίτες για τους πολιτικούς και κάποια στιγµή πρέπει να
σταµατήσει. Η Κυβέρνηση και η κοινοβουλευτική διαδικασία πρέ-
πει να γίνει περισσότερο πρακτική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να κλείσω, όµως, γιατί ουσιαστικά έχω ολοκληρώσει σε ό,τι
αφορά το χρόνο που µου διατίθεται και ευχαριστώ την κυρία
Πρόεδρο που µου το θυµίζει, θα σας έλεγα ότι η αγωνία των κα-
τοίκων της Θεσσαλίας, η αγωνία των αγροτών της Θεσσαλίας
για το τι θα γίνει σύντοµα νοµίζω ότι πρέπει να είναι η µεγαλύ-
τερη, η δυνατότερη φωνή στα αυτιά σας προκειµένου να πάρετε
µια θέση διαφορετική από αυτήν που έχετε κρατήσει µέχρι σή-
µερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Συνεχίζουµε τις δευτερολογίες µε το κ. Χρήστο Ζώη.
Έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κυρία Υπουργέ, λυπάµαι που θα το πω αλλά

αναδεικνύεσθε σε τραγικό πρόσωπο για την Κυβέρνηση και για
το κόµµα σας. Και το λέω αυτό διότι σας δώσαµε την ευκαιρία
µετά τις πρωτολογίες µας να τοποθετηθείτε µε σαφήνεια και να
διαβεβαιώσετε την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι το έργο θα γίνει.
Σας ζητήσαµε να πείτε αυτή τη φράση. Τίποτε άλλο. ∆εν ακού-
σαµε όµως ούτε αυτήν την ελάχιστη φράση και ας λέγατε και
όλα τα άλλα που είπατε. Στα έξι λεπτά που µας χαρίσατε από τα
είκοσι που εδικαιούσασταν δεν µας κάνατε τη χάρη να πείτε
αυτήν την απλή φράση. Ένα έλλειµµα το οποίο αντελήφθη ο Κοι-
νοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος και προσπάθησε να µπαλώσει
τα αµπάλωτα. Σας υποκατέστησε ο Κοινοβουλευτικός σας Εκ-
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πρόσωπος σήµερα διαβεβαιώνοντας, ως µη όφειλε, γιατί δεν
είναι αυτή η δουλειά του, ότι το έργο θα ολοκληρωθεί. Όµως,
εµείς περιµένουµε να ακούσουµε από εσάς τι θα κάνετε για να
ολοκληρωθεί. Γιατί ξέρουµε τι κάνετε για να µην ολοκληρωθεί.

Κρατήσαµε τους τόνους χαµηλούς γιατί λέγαµε ότι χρειάζεται
δεύτερη ευκαιρία αυτή η συζήτηση. Και πιστεύαµε ότι θα πείτε
κάτι καινούργιο από όσα λέτε στις συνεντεύξεις σας. Γιατί, κυρία
Υπουργέ, δεν έχετε το θάρρος να πείτε σε αυτή την Αίθουσα
αυτά που οµολογείτε στις κατ’ ιδίαν συζητήσεις σας, αυτά που
οµολογούν οι συνεργάτες σας, αυτά που λέτε εσείς στις συνε-
ντεύξεις σας;

Στην εφηµερίδα «ΚΟΣΜΟΣ ΤΟΥ ΕΠΕΝ∆ΥΤΗ», Σάββατο-Κυ-
ριακή 6 ∆εκεµβρίου 2009: «Ο Αχελλώος δεν είναι λύση για τη
Θεσσαλία». ∆εν είδα καµµία διάψευσή σας. Περίµενα ότι θα πείτε
κάτι διαφορετικό σήµερα εδώ. Ποια είναι η λύση για τη Θεσσα-
λία, αν δεν είναι ένα έργο στο οποίο διαχρονικά και διακοµµα-
τικά έχουµε συµφωνήσει και έχουµε επενδύσει 650.000.000 ευρώ
και χρειάζονται άλλα 100.000.000.000 για να ολοκληρωθεί και για
να παραδοθεί; Ποια είναι άραγε η λύση για το πρόβληµα της
Θεσσαλίας; Τι ξέρετε εσείς που δεν ξέρουν τα τεχνικά επιµελη-
τήρια, τα γεωτεχνικά επιµελητήρια, ο επιστηµονικός κόσµος της
Θεσσαλίας; Τι ξέρετε εσείς; Πέστε µας.

Είχατε είκοσι λεπτά να µας πείτε και δεν µας είπατε τίποτα.
Αφού δεν µπορούµε εµείς να σας πείσουµε ότι χρειάζεται αυτό
το έργο για τη Θεσσαλία, πείστε µας εσείς έστω στη δευτερο-
λογία σας ότι δεν χρειάζεται. Πέστε όµως κάτι. Μη µας υποτι-
µάτε, µη µας προσβάλλετε περίπου κάνοντάς µας τη χάρη να
µιλήσετε έξι λεπτά γι’ αυτό το τεράστιο θέµα, λιγότερα λεπτά
από το συναρµόδιο Υφυπουργό του συναρµόδιου Υπουργείου,
λιγότερα λεπτά από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο που ξεπέ-
ρασε το χρόνο του κατά πέντε λεπτά.

∆εν έχετε να µας πείτε τίποτα; Εγώ είµαι πεπεισµένος, κυρία
Υπουργέ –και δεν θα σπαταλήσω ούτε ένα δευτερόλεπτο στο
εξής για να σας πείσω γι’ αυτό το έργο- ότι είστε εχθρός του
έργου. Είστε εχθρός του έργου! Μ’ αυτή τη σηµαία θα πάµε στη
Θεσσαλία και θα µιλήσουµε µε τον κόσµο.

Από εδώ και µπρος έχετε κάθε δικαίωµα εσείς να µου λέτε
προσωπικά ότι δηµαγωγώ και εγώ έχω κάθε δικαίωµα και υπο-
χρέωση πλέον, έναντι των συµπατριωτών µου και των συµπολι-
τών µου, να σας λέω ότι είστε εχθρός του έργου, εχθρός της
Θεσσαλίας, εχθρός της προοπτικής της, εχθρός της ανάπτυξης,
εχθρός και του αγροτικού κόσµου που περιµένει απ’ αυτό το
έργο σωτηρία και διέξοδο. Πείτε µου εσείς στη δευτερολογία
σας αυτά που δεν είπατε στην πρωτολογία σας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Σπυ-
ρίδων Ταλιαδούρος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το θέµα είναι κυρίως πολιτικό. Η Κυβέρνηση

οφείλει να δεσµευθεί ότι θα αναλάβει τις ευθύνες της για να πα-
ρακαµφθούν πρώτα απ’ όλα τα εµπόδια, όπως έπραξαν σε αντί-
στοιχες περιπτώσεις οι κυβερνήσεις της Γαλλίας και της
Ολλανδίας για την κατασκευή δυο αυτοκινητοδρόµων υποστη-
ρίζοντας την ύψιστη εθνική σηµασία των έργων.

Το έργο της µεταφοράς των νερών του άνω ρου του Αχελώου
στη Θεσσαλία είναι ένα έργο ύψιστης εθνικής σηµασίας. Οφεί-
λετε να διασφαλίσετε την ενιαία νοµική υποστήριξη του έργου.
Οφείλετε να προχωρήσετε στην άµεση ολοκλήρωση των µελε-
τών προσαρµογής των σχεδίων διαχείρισης στην Κοινοτική Οδη-
γία και τούτο γιατί από τη δική µας Κυβέρνηση έχει ήδη γίνει όλη
η σχετική προεργασία για τη διαχείριση των υδάτινων πόρων
µέσω των διαχειριστικών σχεδίων ανά υδατικό διαµέρισµα, που
ολοκληρώθηκαν το 2008 από το Υπουργείο Ανάπτυξης.

Ερωτήθηκε άραγε η περιφέρεια Θεσσαλίας τι λέει για το δια-
χειριστικό σχέδιο της Θεσσαλίας; ∆εν µπορεί να συνεχίζεται
άλλο η διγλωσσία και οι ανέξοδες υποσχέσεις που υποσκάπτουν
την προοπτική συνέχισης ενός έργου περιβαλλοντικού και ταυ-
τόχρονα αρδευτικού, υδρευτικού και ενεργειακού, µε πολλαπλά
οφέλη για την ελληνική οικονοµία και ελληνική κοινωνία.

Απαίτηση της ελληνικής κοινωνίας είναι η ολοκλήρωση του

έργου. Είναι απαίτηση των αγροτών, απαίτηση του χειµαζόµενου
αγροτικού κόσµου και βεβαίως του υδροφόρου ορίζοντα.

Η µείωση των βροχοπτώσεων από τη µια πλευρά και οι έντο-
νες βροχοπτώσεις από την άλλη απειλούν µε ερηµοποίηση το
θεσσαλικό κάµπο. Επιφέρουν καταστροφές σε καλλιέργειες και
σε άλλες οικονοµικές δραστηριότητες. Βέβαια είδαµε πρόσφατα
και στη λιµνοθάλασσα του Μεσολογγίου, στις 30 ∆εκεµβρίου, να
υπάρχει υπερχείλιση, καταστροφή των αλιέων και καταστροφή
της παραγωγής. Αν είχε υπάρξει ο ταµιευτήρας στη Συκιά, αυτή
η καταστροφή θα απεφεύγετο.

Το νερό που θέλουµε να µεταφερθεί αύριο στη Θεσσαλία είναι
νερό που χάνεται στη θάλασσα και είναι κρίµα σ’ αυτή την πε-
ρίοδο να χάνεται νερό. ∆εν έχουµε την πολυτέλεια αυτή ούτε το
δικαίωµα να αδιαφορήσουµε ούτε για µια σταγόνα νερού, σή-
µερα που παραπέµπεται η εφαρµογή µεθόδων τεχνητού εµπλου-
τισµού, όταν η χώρα αντιµετωπίζει θέµα βιωσιµότητας του
αγροτικού κόσµου. Επίσης δεν έχουµε δικαίωµα να πετάξουµε
τα 400.000.000 ευρώ που στοίχισε µέχρι σήµερα το 86% των
έργων ούτε να επιβάλουµε στους Έλληνες πολίτες να πληρώ-
σουν άλλα 50.000.000 ευρώ για τη µη υλοποίηση αυτών των
έργων που έχουν προχωρήσει.

Κλείνω, λέγοντας ότι η Κυβέρνηση οφείλει να αναλάβει τις ευ-
θύνες της προωθώντας την ολοκλήρωση των έργων.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ πολύ.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Μάξιµο Χαρακόπουλο.
Κύριε Χαρακόπουλε, έχετε το λόγο.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στόχος της επερώτησης των

συναδέλφων Βουλευτών της Θεσσαλίας ήταν να διασαφηνιστούν
οι θέσεις και οι προθέσεις της Κυβέρνησης. ∆υστυχώς, από τη
µέχρι τώρα συζήτηση δεν γίναµε σοφότεροι. Μπορεί µε τις ολι-
γόλεπτες τοποθετήσεις η κυρία Υπουργός και ο κύριος Υφυ-
πουργός να µην έδωσαν αφορµές για σχόλια διγλωσσίας στην
Κυβέρνηση, όπως αυτά που βλέπουµε τις τελευταίες εβδοµάδες.

Η διγλωσσία πολλές φορές θα έλεγα ότι είναι επώδυνη για τη
χώρα, διότι δηµιουργεί προβλήµατα στην οικονοµία µε τις δια-
φωνίες που παρατηρούνται στο οικονοµικό επιτελείο της Κυ-
βέρνησης.

Ας ευχηθούµε και ας ελπίσουµε η παρέµβαση του Κοινοβου-
λευτικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσή και σ’ αυτή την
περίπτωση, όπως έγινε και στην εισοδηµατική πολιτική της Κυ-
βέρνησης, να δώσει «γραµµή» και σ’ αυτό το ζήτηµα.

Τι µας απήντησε σήµερα, κυρία Πρόεδρε, η κυρία Υπουργός;
Είπε ότι ο κάµπος θα έχει νερό και αυτό είναι πολιτική δέσµευση.
Πώς όµως, κυρία Υπουργέ, θα έχει νερό ο κάµπος αν δεν υπάρ-
χει γενναία χρηµατοδότηση του έργου της εκτροπής και κυρίως
αν δεν υπάρχει ξεκάθαρη, σαφέστατη βούληση για την ολοκλή-
ρωση του έργου της εκτροπής του Αχελώου;

Η κυρία Υπουργός έδωσε τη δική της διέξοδο στο πρόβληµα
µε την παραίνεση προς τους αγρότες µας, τους καλλιεργητές, να
διαχειριστούν ορθολογικότερα τα αποθέµατα του νερού που
έχουµε στη Θεσσαλία. Εγώ θα ήθελα να καλέσω την κυρία
Υπουργό να επισκεφθεί το θεσσαλικό κάµπο, για να δει ότι οι
αγρότες µας χρησιµοποιούν για την άρδευση των καλλιεργειών
τους προηγµένες, σύγχρονες µορφές άρδευσης, σύγχρονες
µορφές καλλιέργειας. Εποµένως το υδατικό πρόβληµα της Θεσ-
σαλίας δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί µόνο µε ορθολογικότερη
διαχείριση των αποθεµάτων που έχουµε ήδη σε νερό. Η µερική
εκτροπή του Αχελώου θα δώσει ουσιαστικά λύση στο πρόβληµα.

Κυρία Υπουργέ, αν η εκτροπή του Αχελώου είναι το βασικό
έργο για την αντιµετώπιση του προβλήµατος της λειψυδρίας στο
θεσσαλικό κάµπο εντούτοις υπάρχουν και περιοχές στη Θεσσα-
λία που δεν θα επιλύσουν το πρόβληµά τους µε την υλοποίηση
της µερικής εκτροπής. Στην πατρίδα µου, στη Λάρισα, τέτοιες
περιοχές είναι οι επαρχίες Ελασσόνας και Φαρσάλων. Σ’ αυτές
τις περιοχές είχαµε παράλληλα έργα για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος της λειψυδρίας, τα οποία είχαν ενταχθεί σε άλλα
προγράµµατα, όπως στο πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
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ΤΖΗΣ». Η ολοκλήρωση του φράγµατος στο Αγιονέρι, στην επαρ-
χία Ελασσόνος,…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Στο Αγιονέρι…

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ήρθατε, κύριε Υπουργέ, πρό-
σφατα στην Ελλασόνα, αλλά δεν είπατε κουβέντα για το Αγιο-
νέρι. Ξέρετε ότι το Αγιονέρι εντάχθηκε στο πρόγραµµα
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και θα χρηµατοδοτείτο µε
13.000.000. ∆εν ακούµε τίποτα γι’ αυτό. Ξέρετε ακόµη ότι και
στην επαρχία Φαρσάλων είχε ενταχθεί η χρηµατοδότηση της µε-
λέτης του µεγάλου φράγµατος στη Σκοπιά, που θα αντιµετωπί-
σει και το πρόβληµα ύδρευσης της επαρχίας Φαρσάλων, επίσης
στο Πρόγραµµα «Αλέξανδρος Μπαλτατζής». Με έκπληξη πλη-
ροφορούµαστε ότι η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Μπατζελή δεν αναγνωρίζει την υπογραφή, δεν
αναγνωρίζει τις αποφάσεις της προηγούµενης πολιτικής ηγεσίας
του Υπουργείου και θα ξεκινήσει από µηδενική βάση. Αυτή η λο-
γική του «ράβε-ξήλωνε», που είναι παθογένεια της ελληνικής πο-
λιτικής ζωής, πρέπει κάποτε να σταµατήσει. Οι κυβερνήσεις είναι
για να χτίζουν και όχι για να γκρεµίζουν!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Κλείνω λέγοντας ότι το έργο της εκτροπής του άνω ρου του
Αχελώου, της µερικής εκτροπής, -να το τονίζουµε κάθε φορά-
είναι έργο πρωτίστως περιβαλλοντικό, έργο πολύ σηµαντικό για
την κεντρική Ελλάδα, έργο ενεργειακό, έργο αναπτυξιακό, πολ-
λαπλής συµβολής, και πρέπει να προχωρήσει, πρέπει να ολο-
κληρωθεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χαρακόπουλο.

Ο Μάγνης Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανάσιος
Νάκος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα συµφωνήσω µε τη διαπίστωση του συναδέλφου κ. Ζώη ότι,

κυρία Υπουργέ, είστε εχθρός του έργου. ∆εν πήρατε θέση. Και
δεν µας λέτε το γιατί είστε εχθρός του έργου. Οι τραγικές επι-
πτώσεις, τις οποίες σας αναφέραµε, σας αφήνουν ασυγκίνητη;

Η θέση σας είναι ότι στη Θεσσαλία υπάρχει απλώς ένα πρό-
βληµα νερού. Αν δεν κάνω λάθος, διαβάζοντας το βιογραφικό
σας, είστε φυσικός, άρα γνωρίζετε τη διαφορά πιέσεων που
υπάρχει στο υπέδαφος, γνωρίζετε ότι ο κίνδυνος της υφαλµύ-
ρωσης των υδάτων είναι ορατός. Και πρέπει να γνωρίζετε επί-
σης ότι αυτό είναι ένα φαινόµενο που δεν έχει προειδοποίηση.
Συσσωρεύεται, συσσωρεύεται και κάποια στιγµή γίνεται η ζηµιά.
Και αν γίνει η ζηµιά, αυτή είναι µη αναστρέψιµη. Αυτόν τον κίν-
δυνο σας επισηµαίνουµε. ∆εν είναι θέµα κατανοµής υδάτων µε-
ταξύ δύο περιοχών όπου λέτε «να δούµε πώς θα τα βολέψουµε
τα πράγµατα».

Σας είπα, προηγουµένως, ότι γίνεται τεράστια µάχη αν θα αρ-
δευτεί η περιοχή από τις γεωτρήσεις ή θα υδρευτεί το πολεοδο-
µικό συγκρότηµα του Βόλου. Η λίµνη Κάρλα θέλει πάρα πολύ
καιρό να γεµίσει, διότι δεν υπάρχει νερό.

Ζητήσατε πίστωση χρόνου και είπατε ότι τι περιµέναµε τριάντα
χρόνια, ας περιµένουµε τριάντα ένα για να ολοκληρωθούν οι µε-
λέτες. ∆εν είναι έτσι όµως, κυρία Υπουργέ, διότι οι µελέτες αυτές
έχουν γίνει και έχουν γίνει από το Υπουργείο Ανάπτυξης. Από
παλιά σ’ αυτήν την Αίθουσα συζητούσαµε για τα υδατικά διαµε-
ρίσµατα της χώρας. Τα µισά µε παλιές κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
ανήκαν στο Υπουργείο Γεωργίας και τα άλλα µισά στο Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης. Με την οδηγία –αν δεν κάνω λάθος- 60/2000 δό-
θηκε η τελευταία προθεσµία που είχε η Κυβέρνηση και έκανε το
νόµο-πλαίσιο, τον 3199/2003 κι αυτός έδωσε γενικές κατευθύν-
σεις ικανοποιώντας την οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Όλη η νοµοθετική δουλειά έγινε µετά, κυρία Υπουργέ. Εκδό-
θηκαν όλα τα απαραίτητα προεδρικά διατάγµατα και εκδόθηκαν
και όλες οι κοινές υπουργικές αποφάσεις που χρειαζόντουσαν.
∆ηλαδή, έγινε όλη αυτή η προεργασία. Εσείς δεν έχετε παρά να
πάρετε τις µελέτες από το Υπουργείο Ανάπτυξης και να εφαρ-
µόσετε τις πολιτικές.

Αλήθεια, αυτές οι µελέτες τι λένε; Λένε ότι µπορεί να βρεθεί µε
µαγικό τρόπο άλλο νερό, ούτως ώστε το ισοζύγιο στο υδατικό
διαµέρισµα της Θεσσαλίας να αναπληρωθεί ή είναι απαραίτητη
η µεταφορά νερού από άλλο υδατικό διαµέρισµα; Μήπως ο άνω
ρους του Αχελώου δίνει εκ του πλεονάσµατος αυτήν την ποσό-
τητα, ούτως ώστε το ισοζύγιο να ισοσταθµιστεί και µε αυτόν τον
τρόπο να έχουµε διαχείριση του νερού, αξιοποίηση και αποτροπή
των κινδύνων που σας προανέφερα;

Είχα ως Τοµεάρχης Ανάπτυξης παλιά κάνει –στην Καλαµπάκα
µάλιστα το κάναµε, αντιπολίτευση ήµασταν τότε, υπό την προε-
δρία του τότε Πρόεδρου µας Κώστα Καραµανλή- µία µεγάλη
ηµερίδα γιατί έπρεπε να δούµε τη διαχείριση του υδατικού δυ-
ναµικού σε όλη τη χώρα. Το αναδείξαµε σε πρώτης σπουδαιό-
τητας θέµα. Ξέρετε ποιο ήταν το θέµα; Νερό υπάρχει, πολιτικές
δεν υπάρχουν. ∆ηλαδή, η διαχείριση του νερού µπορεί να γίνει
και να είναι επαρκές το νερό, αλλά για να γίνει αυτό πρέπει να
σταθούµε µακριά από µικροπολιτικές σκοπιµότητες και –φοβού-
µαι, στη δική σας τη περίπτωση- από ιδεοληψίες στις οποίες σας
έχουν παρασύρει κάποιοι, οι οποίοι δήθεν ενδιαφέρονται για το
περιβάλλον.

Το τι θα γίνει µεθαύριο µε έρηµο το σιτοβολώνα της Ελλάδος
τη Θεσσαλία, αυτούς δεν τους ενδιαφέρει, εσάς όµως, κυρία
Υπουργέ, έπρεπε να σας ενδιαφέρει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Νάκο.
Τώρα ο Tρίκκης και Σταγών κ. Νίκος Λέγκας έχει το λόγο για

µία σύντοµη δευτερολογία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έγινε µητροπολίτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ευλογείτε, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σαφές ότι τα µεγάλα έργα, όπως αυτό της µερικής, της

µικρής, όπως θέλετε πείτε το, εκτροπής του Αχελώου χαράσσο-
νται από στρατηγικές υπεύθυνων κυβερνήσεων.

Βεβαίως και χρειάζονται µελέτες. Ωστόσο όµως –και αυτή είναι
η αλήθεια- οι µελέτες δεν αναδεικνύουν τα έργα. Πρωτίστως
χρειάζεται πολιτική βούληση την οποία τουλάχιστον σήµερα δεν
τη βλέπουµε από την κυρία Υπουργό. Αντίστοιχη, δηλαδή, πολι-
τική βούληση που είδαµε να εκφράζεται στα µεγάλα ολυµπιακά
έργα, στο µετρό, στην Εγνατία. Το να κρυβόµαστε πίσω από δια-
δικαστικά προβλήµατα δηλώνει υπαναχώρηση, δηλώνει άλλες
προθέσεις.

Και µη µας λέτε, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του
ΠΑΣΟΚ, ότι ξαφνικά σήµερα ανακαλύψατε ένα νέο λεξιλόγιο. Μία
υπεύθυνη Κυβέρνηση και µία υπεύθυνη Υπουργός που θέλει το
έργο, βγαίνει µπροστά. Και εδώ η Υπουργός Περιβάλλοντος όχι
µόνο δεν βγαίνει µπροστά, όχι µόνο αποφεύγει να κάνει µία απλή
δήλωση υπέρ του έργου, αλλά βάζει το έργο σε µία πρωτοφανή
λογική.

Ακυρώνει και µάλιστα, για πρώτη φορά µια στρατηγική ανα-
πτυξιακή επιλογή, αυτή της µερικής εκτροπής του Αχελώου, τη
χαρακτηρίζει ψευτοδίληµµα και δηµαγωγική και το χειρότερο,
την αντικαθιστά µε το γενικόλογο, θεωρητικό, αλλά και αυτο-
νόητο ερώτηµα «νερό ή όχι νερό;», λες και υπάρχει συνάδελφος
σε αυτήν την Αίθουσα, ο οποίος δε θέλει την επιλογή του νερού.

Με τέτοια διλήµµατα και συνθήµατα, κυρία Υπουργέ, µεγάλα
έργα δεν ολοκληρώνονται. Και αυτό είναι τραγικό, όταν ο βαθµός
ολοκλήρωσης αυτού του έργου έχει φτάσει στο 80%.

Κυρία Υπουργέ, εδώ που βρισκόµαστε, ακόµα και αν δεν εί-
χαµε σκεφτεί την εκτροπή -αυτήν τη µικρή εκτροπή- θα έπρεπε
να την είχαµε εφεύρει. Γι’ αυτό και είναι µονόδροµος η ολοκλή-
ρωση του έργου, όπως είναι µονόδροµος η επίλυση των προ-
βληµάτων της Μεσοχώρας και το σταµάτηµα της αδιαλλαξίας
της ∆ΕΗ. Είναι µονόδροµος -και εκεί κρίνεται η πολιτική σας βού-
ληση- η ουσιαστική, η άµεση χρηµατοδότηση για την ολοκλή-
ρωση του έργου. ∆ιαφορετικά, ακόµη και στην περίπτωση που
έγιναν λάθη στο σχεδιασµό, κατά το παρελθόν κινδυνεύουµε σή-
µερα να κάνουµε ένα ακόµη: να αφήσουµε στις επόµενες γενιές
γυµνά νταµάρια για να µας θυµίζουν είτε την περιβαλλοντική µας
αδιαφορία είτε έναν αδιέξοδο και επιλεκτικό ακτιβισµό που
άφησε ηµιτελή έργα σε τραυµατισµένα βουνά, τραύµατα που
είναι πολύ δύσκολο να επουλωθούν.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λέγκα.
Κλείνουµε τον κατάλογο των επερωτώντων Βουλευτών κατά

την δευτερολογία τους µε τον κ. Νικόλαο Καντερέ, ο οποίος έχει
µεγάλο τίτλο, Βουλευτής Αττικής και Μεσογαίας και Μεγαρίδος.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τώρα µε τις µονοεδρικές θα κο-
πούν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, ακριβώς δια-
πράττω έναν υπαινιγµό διαρκείας, γιατί θα χάσει η µάνα το παιδί
και το παιδί τη µάνα. Όµως, δε µου επιτρέπεται, λόγω της θέ-
σεώς µου, να επεκτείνω τους χαρακτηρισµούς.

Ο κ. Καντερές έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Ξεχάσατε, όµως και τη Μητρόπολη Γλυφάδας που είναι µέρος

της ανατολικής Αττικής. ∆εν το γνωρίζατε.
Περιλαµβάνει, κύριε Υφυπουργέ, τη Βάρη, τη Βουλιαγµένη, τη

Βάρκιζα κ.λπ..
Στην ουσία τώρα, κυρία Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, είστε

φυσικοί. Είµαι και εγώ φυσικός, αλλά και µετεωρολόγος. Η κα-
ταγωγή µου είναι από τη Θεσσαλία, αλλά αυτό που µε υποχρέ-
ωσε στην ψυχή µου να συνυπογράψω δεν ήταν για αντιπολιτευτικούς
λόγους στην επερώτηση, αλλά επειδή πιστεύω ακράδαντα ότι
αυτό το έργο πρέπει να συνεχιστεί.

Άλλωστε, δεν είναι διαχρονικά και προς τιµήν εµάς των πολι-
τικών ένα έργο που για είκοσι χρόνια τώρα ακόµη βρίσκεται σε
φάση µη τελειότητας.

Κυρία Υπουργέ, αφήστε να τελειώσει το έργο. Είναι κρίµα και
για τα χρήµατα αυτά τα οποία έχουν ξοδευτεί και είναι πάρα
πολλά και δεν έχουµε και δικαιολογία να απευθύνουµε προς τους
πολίτες και εν πάση περιπτώσει, οι περιβαλλοντικές µελέτες πα-
ράλληλα ας συνεχιστούν. Ας τελειώσει, όµως, το έργο. Είναι επι-
ταγή όλων µας και δεν πρέπει να συνδέσετε τα ονόµατά σας µε
το να σταµατήσει αυτό το µεγάλο έργο.

Η εκτροπή, λοιπόν, του 18% της ρέουσας ποσότητας στις
εκβολές του Αχελώου -θυµίζω ότι είναι περισσεύµατα της Αιτω-
λοακαρνανίας και χύνονται στη θάλασσα- εξασφαλίζει επάρκεια
νερών. Παράλληλα, δηµιουργεί όρους και προϋποθέσεις ανα-
στροφής της φθίνουσας πορείας σε µια σειρά από παραγωγι-
κούς κλάδους του αγροτοβιοµηχανικού τοµέα, τροφοδοτώντας
τη συνολική ανάπτυξη της περιοχής. Ταυτόχρονα, θα λύσει σο-
βαρά ζητήµατα ύδρευσης στις αστικές περιοχές. Και ας µην ξε-
χνάµε ότι µε την κατασκευή των υδροληπτικών εργοστασίων που
είναι φιλικά προς το περιβάλλον εξασφαλίζουµε ηλεκτρική ενέρ-
γεια 440MW σε µια εποχή που αφ’ ενός δεν υπάρχει επάρκεια
και αφ’ ετέρου, η ενέργεια από υδρογονάνθρακες είναι υπο-
λειµµατική.

Πιστεύω ότι µε τη δηµιουργία ενός φορέα διαχείρισης, κυρία
Υπουργέ, µπορεί να επιλυθεί αυτό το πρόβληµα. Μεταξύ των συ-
γκεκριµένων περιοχών µπορεί να υπάρξει ένας φορέας, ούτως
ώστε να γίνεται η κατάλληλη διαχείριση των νερών.

Σας καλούµε, λοιπόν, να ξεκαθαρίσετε τις προθέσεις της Κυ-
βέρνησης ως προς το πώς σκοπεύετε να προχωρήσετε. Μην παί-
ζετε µε την αγωνία των Θεσσαλών και προπάντων, µην παίζετε µε
το περιβάλλον.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Καντερέ.

Θα ήθελα να παρακαλέσω εκ µέρους της Κυβερνήσεως τον
Υφυπουργό κ. Ιωάννη Μαγκριώτη, να λάβει πρώτος το λόγο για
να δευτερολογήσει.

Ορίστε, κύριε Μαγκριώτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Είναι µια αντιστροφή, όπως αντιλαµβάνεστε,
για να υπάρχει πλουραλισµός. ∆εν φταίω εγώ, ο κύριος Πρόε-
δρος.

Αγαπητοί συνάδελφοι, άκουσα τον κ. Σιούφα µε πολλή προ-
σοχή στην παρέµβασή του, όπου χαρακτήρισε την επίκαιρη επε-
ρώτησή σας ως προσπάθεια διευκρίνησης των θεµάτων. Έφυγε
όµως ο κ. Σιούφας -θα είχε κάποια δουλειά, είµαι βέβαιος- και η

παρρησία του, θα έλεγα, οι χαµηλοί του τόνοι, η σοφία του έλει-
ψαν από τα έδρανα της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆ιότι αν ήταν επί-
καιρη επερώτηση διευκρινήσεων, δεν θα χαρακτηρίζατε την
κυρία Υπουργό εχθρό του έργου. Το τονίζω αυτό, γιατί αποκα-
λύπτει και τη σκοπιµότητα της παρέµβασής σας.

Έκλεισα την πρωτοµιλία µου, τονίζοντας πως µαζί πρέπει να
προσπαθήσουµε. Η Κυβέρνηση έχει στρατηγική και σας καλεί σε
συστράτευση, όχι µόνο για τη Θεσσαλία, αλλά γενικότερα για να
βγει από το αδιέξοδο η χώρα. ∆υστυχώς, νοµίζω ότι βρήκατε ένα
προνοµιακό πεδίο για να ασκήσετε την έντονη και καθολική σας
αντιπολίτευση, όπως αποφασίσατε στην πρώτη διαγραµµατειακή
σας σύσκεψη και συνάντηση, από ό,τι ακούσαµε στα Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης.

Ταυτόχρονα, όµως, θα είδατε -και πιστεύω ότι θα εµβαθύνατε
και είµαι βέβαιος ότι παρακολουθείτε και τη στάση των πολιτών,
γιατί είστε Βουλευτές µαχόµενοι, κοντά στους πολίτες- την εκτί-
µηση και την αξιολόγηση που έχουν στο πρόσωπο του Πρωθυ-
πουργού, του Γιώργου Παπανδρέου, στο κυβερνητικό έργο, τις
επιλογές και τη στρατηγική και πάνω απ’ όλα στο συναινετικό
του πνεύµα. Αυτό, λοιπόν, κρατήστε το γιατί διαφορετικά, όποιες
προσπάθειες ανασύνταξης των δυνάµεών σας και αν κάνετε ή, αν
θέλετε, διεύρυνσής σας, θα αποτύχουν, γιατί θα είναι έξω από τη
συνείδηση της κοινωνίας και των πολιτών, έξω από τις πραγµα-
τικές τους ανάγκες.

Είπε, λοιπόν, ο κ. Σιούφας ότι το 2006 τα δύο Υπουργεία ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε και Ανάπτυξης τότε έδωσαν λύση. Σήµερα, όµως, αποδει-
κνύεται ότι η προσπάθεια που έγινε και που, όπως είπα,
υπερψηφίστηκε απ’ όλες σχεδόν τις πτέρυγες της Βουλής τότε,
δεν έδινε σίγουρη και σταθερή λύση. Γι’ αυτό είµαστε σήµερα
εδώ, γι’ αυτό κάνετε και την επερώτηση. Τα αυτονόητα πρέπει
να τα κατανοούµε και να τα αποδεχόµαστε, γιατί διαφορετικά µι-
λάµε σε διαφορετικά πεδία, διαφορετικές γλώσσες, στέλνουµε
λανθασµένα µηνύµατα και προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, στο Ευ-
ρωπαϊκό ∆ικαστήριο, στο Συµβούλιο της Επικρατείας, στην ελ-
ληνική κοινωνία.

Το µήνυµα πρέπει να είναι ένα και ενιαίο, ότι δεν πρέπει να επι-
τραπεί να ερηµοποιηθεί η Θεσσαλία, δεν πρέπει να υπάρξει έλ-
λειψη υδάτινων πόρων στη Θεσσαλία. Αυτό πρέπει να είναι το
µήνυµα το κοινό όλων µας και να το υπηρετήσουµε µε συντε-
ταγµένα, συνετά βήµατα σ’ ένα κράτος δικαίου, στο πλαίσια της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Καλή η βούληση, καλός ο βολονταρισµός,
χρειάζεται όµως και σχέδιο µιας συντεταγµένης πολιτείας. Αυτό
το αγνοείτε σήµερα, αγνοείτε ότι χρειάζεται.

Θα είµαι πολύ πιο συγκεκριµένος. Εµείς –το τόνισα και πάλι
στην πρωτοµιλία µου- εργαζόµαστε για να βρούµε λύσεις και διέ-
ξοδο. Είχε πει και ο κ. Ρέππας απ’ αυτό το Βήµα, απαντώντας
στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκυλλάκου, ότι το Υπουργείο Υπο-
δοµών είναι σε απόλυτη ετοιµότητα, µε διασφαλισµένους τους
πόρους, για να προχωρήσει στην ολοκλήρωση του φράγµατος
της Συκιάς και στην ολοκλήρωση της επένδυσης της σήραγγας.
Μάλιστα, στην παρέµβασή του είπε ότι αυτά είναι και περιβαλ-
λοντολογικά έργα στήριξης των υποδοµών και δεν είναι αναγκαία
και ικανή προϋπόθεση της εκτροπής η κατασκευή και ολοκλή-
ρωση αυτών των έργων. Αυτό το τόνισε, το τονίζουµε και δεν
υπάρχει καµµία διαφορετική παρέµβαση από κανένα Υπουργείο
στο Συµβούλιο της Επικρατείας.

Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα και τη γνωρίζετε
καλά. Μην την αλλοιώνετε, µην τη διαστρέφετε, γιατί µε την πο-
λιτική σας και τα µηνύµατα που στέλνετε, παγιδεύετε το έργο.
Αυτό που θέλετε στο τέλος δεν θα το πετύχετε, δεν θα το πετύ-
χουµε. Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα, γιατί στέλ-
νετε λάθος µήνυµα και στη συντεταγµένη πολιτεία, στο
Συµβούλιο της Επικρατείας, αλλά και στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστή-
ριο. Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα και λυπάµαι που
την αγνοείτε.

Εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα είχαµε την ευκαιρία να συζητή-
σουµε δύο επίκαιρες ερωτήσεις. Και απάντησα εγώ εκ µέρους
του Υπουργείου Υποδοµών, γιατί σε µας απευθυνόταν.

Η µια ήταν για την αντιδικία µέσα στη Θεσσαλία –για να δείτε
τις αντιφάσεις µε τις οποίες ζείτε- ανάµεσα στον Τύρναβο και
τη Λάρισα. Μάλιστα, ο αγαπητός κ. Σκυλλάκος µου είχε κάνει την
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επίκαιρη ερώτηση. Τα επιχειρήµατα που χρησιµοποιήθηκαν για
την άρνηση από την πλευρά του ∆ήµου Τυρνάβου να επιτρέψει
γεωτρήσεις για να υδροδοτηθεί η Λάρισα που είναι απολύτως
αναγκαίες, ήταν τα ίδια επιχειρήµατα που χρησιµοποιούν και
αυτοί που παρεµβαίνουν προς το Συµβούλιο της Επικρατείας,
για να σταµατήσουν τα έργα και να µην ολοκληρωθούν.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν τα λέτε καλά. Τα επιχειρήµατα
για τον υδροφόρο ορίζοντα…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Σας παρακαλώ!

Για το ίδιο απάντησα προχθές και εδώ στη Βουλή, όταν πήγα
στην Κάρλα µετά τις πληµµύρες. Θυµίζω ότι τρία χρόνια µετά
υπήρξε απόλυτη αδράνεια στα έργα της Κάρλας για την επανα-
σύστασή της.

Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα στα δικά σας χρό-
νια. Για το σύνολο του έργου, τα 140.000.000 ευρώ επενδύθη-
καν και σχεδιάστηκαν στα χρόνια των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.
Υπήρξαν τρία χρόνια αδράνειας και πριν από δύο χρόνια ο κ.
Σουφλιάς επανεκκίνησε την προσπάθεια για την επανάκτηση της
Κάρλας και την κατασκευή των αντιπληµµυρικών έργων που δυ-
στυχώς δεν έχουν ολοκληρωθεί, γι’ αυτό έχουµε συνεχώς πληµ-
µύρες στην περιοχή της Κάρλας, αλλά και τα άλλα περιβαλλοντικά
έργα που είναι αναγκαία στην περιοχή.

Εκεί, λοιπόν, βρήκα µία σύγκρουση –και πρέπει να το ξέρετε
αυτό- ανάµεσα στους κατοίκους της παρακάρλιας ζώνης και
στους κατοίκους του Βόλου γύρω από την υδροδότηση του
Βόλου. Ακριβώς το ίδιο πρόβληµα και η ίδια αντίφαση!

Έ, λοιπόν, εµείς είµαστε αποφασισµένοι να δώσουµε λύσεις!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Μα δεν υπάρχει πρόβληµα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Αν δεν τα γνωρίζετε, λυπάµαι πολύ. Είστε από
τα Τρίκαλα και δεν οφείλετε να γνωρίζετε τα προβλήµατα της
Μαγνησίας.

Εµείς, λοιπόν, είµαστε εδώ για να δώσουµε λύσεις! Και θα τις
δώσουµε, αγαπητοί συνάδελφοι τις λύσεις. ∆εν θα δώσουµε
απλώς δηµαγωγικές διακηρύξεις.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί σταµάτησαν τα έργα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Έχουµε, λοιπόν, µία ολοκληρωµένη πολιτική
διαχείρισης των υδάτινων πόρων. Έχουµε ολοκληρωµένη πολι-
τική σ’ όλη τη χώρα και, βεβαίως, πρωτίστως στη Θεσσαλία.

Έργα υδροδότησης και άρδευσης στη Χαλκιδική, όπου ήδη
είναι υφάλµυρα εδώ και χρόνια τα νερά και δεν έχει γίνει τίποτα
στα πέντε χρόνια που πέρασαν!

Έργα αντίστοιχα στην Κρήτη –και το γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά- έργα αντίστοιχα στη Ρόδο, πέντε χρόνια καρκινοβατεί το
φράγµα στο Γαδουρά. Πέντε χρόνια καρκινοβατεί! Χάνονται
πόροι από το Ταµείο Συνοχής! Τίποτα δεν κάνατε, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, στα κυβερνητικά σας χρόνια.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Για τον Αχελώο µιλάµε, κύριε Πρόε-
δρε!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων):Έργα στην Κέρκυρα, έργα στην κεντρική Μα-
κεδονία, παντού! Είναι προτεραιότητά µας η διατήρηση και η
ορθολογική διαχείριση των υδάτινων πόρων, γιατί ξέρουµε τα ελ-
λείµµατα και τις δυνατότητες της χώρας.

Ρώτησε ο κ. Κεφαλογιάννης «είστε υπέρ του έργου ή όχι;».
Αυτό το δίληµµα το έχετε µόνο εσείς, γιατί εµείς έχουµε απα-
ντήσει ήδη και δουλεύουµε για να δώσουµε διέξοδο στο πρό-
βληµα. Γι’ αυτό, λοιπόν, όπως είπα προηγουµένως, το Υπουργείο
Υποδοµών που έχει την ευθύνη αυτών των έργων είναι σε από-
λυτη ετοιµότητα. Ζητάµε γι’ αυτό και σήµερα από το Συµβούλιο
της Επικρατείας τάχιστα να βγάλει τις τελικές του αποφάσεις,
για να γνωρίζουµε τα δεδοµένα πάνω στα οποία θα αναζητή-
σουµε λύση και διέξοδο. Και αυτή είναι η δέσµευσή µας, δηλαδή
λύση και διέξοδο και όχι λόγια και υψηλές κορώνες χωρίς αντί-
κρισµα!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ: Το έργο θα ολοκληρωθεί τελικά;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Σ’ αυτό σας ζητάµε να συστρατευθείτε και
όχι στην εύκολη στιγµιαία δηµαγωγία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ολοκληρώνοντας, θα απευθυνθώ στον αγαπητό συνάδελφο κ.
Χαρακόπουλο που µίλησε για το φράγµα στο Αγιονέρι. Βεβαίως
το επισκέφθηκα και πριν από ένα, ενάµιση χρόνο ως πολιτικός
εκπρόσωπος για τα δηµόσια έργα και πρόσφατα φυσικά επισκέ-
φθηκα την Ελασσόνα σαν Υφυπουργός Υποδοµών.

Και τι διαπιστώσαµε, αγαπητέ συνάδελφε; Απόλυτη εγκατά-
λειψη του φράγµατος στο Αγιονέρι, στην Ελασσόνα! Πέντε χρό-
νια, απόλυτη εγκατάλειψη από την κυβέρνησή σας! Καταρρέει
το έργο και πάνε στράφι τα χρήµατα που επένδυσε ο ελληνικός
λαός και οι προσµονές της περιοχής!

Και λέτε ότι το εντάξατε στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» µετά από πέντε χρόνια απραξίας. Μα, στο Πρό-
γραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» εντάξατε επί πέντε τα
έργα! Πέντε φορές τα τάξατε τα τελευταία εικοσιτετράωρα πριν
από τις εκλογές!

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι θα κάνετε, κύριε Υπουργέ,
για το έργο;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα!
Πέντε φορές!

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι θα κάνετε; Σε ποιο πρό-
γραµµα θα το εντάξετε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Προτεραιότητά µας, λοιπόν, είναι το φράγµα
Αγιονερίου, όπως και προτεραιότητα µας είναι ο άξονας Κοζά-
νης-Ελασσόνας-Λάρισας, τον οποίο είχατε τάξει! Είχατε πει και
προεκλογικά ότι είστε έτοιµοι για δηµοπράτηση και η αλήθεια
απέδειξε ότι η πρώτη µελέτη θα ολοκληρωθεί το Φλεβάρη του
2011.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Υφυπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα της πολιτικής που
ασκήσατε και των αποτελεσµάτων σας, συναδέλφισσες και συ-
νάδελφοι. Είµαστε εδώ για να δώσουµε λύσεις και θα τις δώ-
σουµε. Συστράτευση ζητούµε και όχι δηµαγωγία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ηµαγωγία είναι όταν δεν µι-

λάµε συγκεκριµένα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαγκριώτη.
Και παρακαλώ την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής κ. Τίνα Μπιρµπίλη να έχει το λόγο για δευτε-
ρολογία και για ολίγο, παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Γιατί να µιλήσει λίγο…κύριε Πρόεδρε; (δεν
ακούστηκε)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα µιλήσω όσο θέλω, κύριε
Ζώη!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επικαλείστε ότι σταµατώ το έργο.
Γι’ αυτό και σας είπα και την προηγούµενη φορά ότι δηµαγω-
γείτε. ∆ιότι είναι, τουλάχιστον, αστείο να πιστεύετε ότι εγώ
µπορώ να σταµατήσω ένα έργο, όταν αυτήν τη στιγµή βρίσκεται
µπροστά σε αίτηση αναστολής στο Συµβούλιο της Επικρατείας
και σε προδικαστικό αίτηµα στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Και θα
ακολουθήσω µόνο για µισό λεπτό το δικό σας επιχείρηµα.

Και, ειλικρινά, εγώ θέλω να βοηθήσω, γιατί συµµερίζοµαι –απο-
λύτως συµµερίζοµαι- την αγωνία που εκφράζετε και µεταφέρετε,
την αγωνία των κατοίκων και των αγροτών της Λάρισας.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Της Θεσσαλίας, κυρία Υπουργέ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Συγγνώµη, της Θεσσαλίας.
Και θα σας πω, πραγµατικά, µία απλή αλήθεια, µία αλήθεια που

δεν θέλετε να την καταλάβετε. Μιλάτε για εκτροπή. Όµως, ακόµα
κι αν ολοκληρωθούν τα έργα στη µερική εκτροπή του Αχελώου
–απ’ όσο νοµίζετε- ακόµα δηλαδή κι αν πληρώσει κι άλλα χρή-
µατα ο ελληνικός λαός -γιατί είναι ένα από τα λίγα αναπτυξιακά
έργα που δεν χρηµατοδοτεί η Ευρωπαϊκή Ένωση και αυτό είναι
κάτι που θα έπρεπε να µας απασχολεί, δηλαδή το γιατί δεν τα
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χρηµατοδοτεί- τότε θα βρεθούµε ενώπιον του Ευρωπαϊκού ∆ι-
καστηρίου. Και ακόµα κι αν έχουν ολοκληρωθεί τα έργα, αυτό
δεν θα δώσει ποτέ έγκριση να λειτουργήσουν τα έργα.

Και η διασφάλιση της λειτουργίας των έργων, της εκτροπής ή
της µερικής εκτροπής του Αχελώου, µπορεί µόνο να διασφαλι-
στεί, µπορεί µόνο να γίνει, αν έχουν ολοκληρωθεί οι διαχειριστι-
κές µελέτες, αυτές που εµείς λέµε ότι σ’ ένα χρόνο θα τις έχουµε
ολοκληρώσει.

Και όπως σας είπα στην πρωτολογία µου -της οποίας το πε-
ριεχόµενο απαξιώσατε να δείτε- ξεκινάµε ήδη µέσα στον Ιανου-
άριο µε προκήρυξη των τριών διαχειριστικών µελετών που
χρειάζονται και για τις τρεις λεκάνες απορροής και για τα τρία
τµήµατα. Και αναφέρθηκα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Πότε θα το ολοκληρώσετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριοι συνάδελφοι, µη

διακόπτετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Και αναφέρθηκα στην Αι-
τωλοακαρνανία, στη Θεσσαλία και τη Στερεά Ελλάδα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και µε τις νέες καλλιέργειες µέσα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κοιτάξτε. Όσον αφορά τις
νέες καλλιέργειες, θα ήθελα να πω ότι αν θέλετε να διασφαλί-
σουµε ότι η Θεσσαλία θα έχει µέλλον -που εµείς θέλουµε να έχει
µέλλον- προφανώς πρέπει να σκεφθούµε πάρα πολύ σοβαρά να
συµπεριλάβουµε µέσα και τις νέες καλλιέργειες. Βεβαίως, πρέ-
πει να το σκεφθούµε πάρα πολύ σοβαρά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ιατάγµατα θα γίνουν; Θα διατά-
ξετε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Προφανώς όχι. Αυτό δεν
είναι αποτελεσµατικό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην κάνετε διάλογο,
κύριε Ροντούλη!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε!
Αυτά είναι πρωτοφανή πράγµατα!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Άρα, λοιπόν, αυτό που εγώ
θα ήθελα να πω -και θα ήθελα απλά να παρακολουθήσετε αυτόΝ
το συλλογισµό- είναι ότι ακόµα κι αν υπάρξει δυνατότητα εκτρο-
πής -που είναι πολύ πιθανό να υπάρξει- και να βρεθεί από τη δια-
χειριστική µελέτη ότι πρέπει να γίνει, γιατί µόνο µία µελέτη
µπορεί να πει τι ακριβώς πρέπει να γίνει στη Θεσσαλία…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: …θα αποφασίσει δηλαδή η διαχειριστική
µελέτη.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Υπάρχει µελέτη σκοπιµότητας…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αυτό το επιχείρηµα πρέπει
να το έχουµε για να είµαστε σαφείς όσον αφορά στο τι βγάζουν
οι διαχειριστικές µελέτες µε βάση την ευρωπαϊκή οδηγία, ώστε
να µπορέσει κάποτε να λειτουργήσει το έργο, ακόµα κι εάν έχει
ολοκληρωθεί µπροστά στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Μπιρµπίλη.

Το λόγο έχει ο κ. Κεφαλογιάννης για µια σύντοµη δευτερολο-
γία.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κυρία Υπουργέ, µε την τοποθέτησή σας
δηµιουργείται µείζον θέµα όταν έρχεστε και λέτε ότι µία διαχει-
ριστική µελέτη θα αποφασίσει εάν θα γίνει εκτροπή ή όχι. ∆είτε
το λίγο, κυρία Υπουργέ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να µας πείτε και για τις νέες καλ-
λιέργειες!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Λέγκα, κύριε Ρο-
ντούλη, διακόπτετε!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα υποχρεώσετε το Θεσσαλό να
καλλιεργήσει αυτό που θέλετε εσείς, κυρία Υπουργέ; ∆εν έχουν
γίνει ξανά αυτά τα πράγµατα!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Όχι, βέβαια, κύριε Ρο-
ντούλη!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας
παρακαλώ!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτό είπε πριν από λίγο, κύριε Πρό-
εδρε, η κυρία Υπουργός! Και εκεί είναι η αντίθεσή µας, στα σχέ-
δια! Θέλετε να προδιαγράψετε ότι τα σχέδια διαχείρισης θα
βγάλουν ότι η Θεσσαλία δεν έχει πρόβληµα νερού µε νέες καλ-
λιέργειες. Αυτό θέλετε να κάνετε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας
παρακαλώ πολύ! ∆εν έχετε το λόγο. Και αν θέλετε, διευκολύνετέ
µας να κρατήσουµε µία σειρά στη συζήτησή µας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε,
αλλά αυτό είναι ζήτηµα ζωής για τη Θεσσαλία, κάτι που δεν κα-
ταλαβαίνει η κυρία Υπουργός, γιατί έχει ιδεοληψίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Κεφαλογιάννης
έχει το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆ευτερολογία, κύριε Πρό-
εδρε, γιατί προτίθεµαι να εξαντλήσω και την τριτολογία µου, πι-
στεύοντας ότι έστω στην τριτολογία της η κυρία Υπουργός και ο
κύριος Υφυπουργός θα δώσουν σαφείς απαντήσεις.

Κύριοι της Κυβέρνησης, εσείς εγκαταλείπετε το έργο του Αχε-
λώου. Αυτό βγαίνει ως συµπέρασµα από τις τοποθετήσεις σας
µέχρι τώρα. Εσάς, δυστυχώς, σας εγκατέλειψε το κόµµα σας. Ο
Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος, ο οποίος προσπάθησε να
σας βοηθήσει µε την τοποθέτησή του, µετά και από την έκκληση
τη δική µας απογοητεύτηκε και αποχώρησε και δεν είναι εδώ να
σας στηρίξει.

Τα πράγµατα είναι σαφή: ∆ιακρίνουµε µια διάσταση απόψεων
µεταξύ των δύο Υπουργείων. Το µεν Υπουργείο του κ. Ρέππα και
του κ. Μαγκριώτη µας λέει ότι το έργο θα προχωρήσει ταυτό-
χρονα µε τις διαχειριστικές µελέτες. Αυτό κατάλαβα εγώ για τον
κ. Μαγκριώτη και από τις δηλώσεις του κ. Ρέππα και από την κ.
Μπιρµπίλη κατάλαβα -µας το είπε µε σαφήνεια τώρα στη δευτε-
ρολογία της- ότι πρώτα θα γίνουν οι διαχειριστικές µελέτες και
µετά θα γίνει το έργο.

Πολύ σωστά λένε οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης: Αν, δη-
λαδή, οι διαχειριστικές σας µελέτες δείξουν ότι µε νέες καλ-
λιέργειες δεν χρειάζεται να γίνει το έργο, θα αφήσετε σκαµµένα
τα βουνά, διαλυµένο το περιβάλλον ή θα κάνετε αυτό που σας
προτείνουν κάποιες άλλες πτέρυγες της Αντιπολίτευσης, δη-
λαδή, να αρχίζετε να αποκαθιστάτε τις πληγές των βουνών, για
να δηµιουργήσουµε θέσεις εργασίας; Αυτό οφείλετε να το ξε-
καθαρίσετε τώρα! Τη θέση όλων των κοµµάτων την άκουσα από
τους εισηγητές τους.

Και χαίροµαι, γιατί µετά απ’ αυτήν την παρέµβαση ο έξυπνος
και έµπειρος κοινοβουλευτικός κ. Παπουτσής, ο οποίος παρα-
κολουθούσε µέσα από το γραφείο του Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου του ΠΑΣΟΚ, αφού είχε πάρει πρώτα όλα του τα
έγγραφα, ήρθε, για να σας βοηθήσει άλλη µια φορά.

Κύριε Παπουτσή, εγώ σας έκανα µια έκκληση και ευχαριστώ
που ανταποκριθήκατε. Όµως, φοβάµαι ότι δεν σας ακούει ούτε
ο Υφυπουργός ούτε η αρµόδια Υπουργός. Έχετε πλούσια εµπει-
ρία. Έχετε χειριστεί δύσκολα θέµατα και ως Επίτροπος της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Βοηθείστε την Κυβέρνηση. Βοηθείστε τους
παριστάµενους Υπουργούς, γιατί εκατό µέρες µετά την ανάληψη
των καθηκόντων της η νέα Κυβέρνηση είναι εκτεθειµένη όχι µόνο
στο λαό της Θεσσαλίας, αλλά και σε όλη την Ελλάδα, ιδιαίτερα
στα θέµατα διαχείρισης υδάτινων πόρων περιβάλλοντος και ανα-
πτυξιακών έργων.

Τέσσερα έως πέντε χρόνια µε ρεαλισµό χρειάζονται, για να
ολοκληρωθούν τα έργα. Ο κ. Μαγκριώτης πολύ σωστά είπε ότι τα
χρήµατα που έβγαλε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας -το αρ-
µόδιο τότε Υπουργείο ΠΕΧΩ∆Ε και το αρµόδιο Υπουργείο Εθνι-
κής Οικονοµίας- είναι στη διάθεση της ολοκλήρωσης του έργου.
Προχωρήστε την ολοκλήρωση του έργου, διότι υπάρχουν ήδη
δεκατέσσερα προδικαστικά ερωτήµατα στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Αν νοµίζετε ότι στέλνοντας δικηγόρους του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος να ναρκοθετήσουν την ολοκλήρωση του
έργου, παρά τα όσα προσπαθεί να κάνει το Υπουργείο Υποδο-
µών και Ανάπτυξης µε τον κ. Ρέππα και τους δικούς του δικηγό-
ρους, δεν µπορείτε να κρυφτείτε πίσω από αυτές τις
µεθοδεύσεις και εκτίθεστε ανεπανόρθωτα.
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Εγώ πραγµατικά, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αναρωτιέµαι
αν ο κύριος Πρωθυπουργός είναι ενήµερος αυτών των θέσεων
και γιατί δεν παρεµβαίνει. Ωραία είναι τα υπουργικά συµβούλια
µε ανοικτές τις κάµερες, ωραίο είναι πολλές φορές –βλέπω και
τον προεδρεύοντα της Βουλής σήµερα- να είναι και ο Αρχιεπί-
σκοπος εκεί και να γίνονται οι συζητήσεις, ωραίο είναι να κάθο-
νται όλοι οι Υπουργοί, χωρίς να µπορεί να πάρει κανείς το λόγο
και να γραφτεί στα πρακτικά του Υπουργικού Συµβουλίου ότι
κάτι, βρε αδελφέ, συζητήθηκε, ωραία είναι τα επικοινωνιακά τερ-
τίπια, αλλά κάποια στιγµή πρέπει να δούµε αν ο Πρωθυπουργός
κατανοεί ότι εδώ υπάρχει ένα µεγάλο θέµα. Και προφανώς, για
να έχει επιλέξει την κ. Μπιρµπίλη, µε πλούσια γνώση και βιογρα-
φικό, για το Υπουργείο Περιβάλλοντος, σηµαίνει ότι συµφωνεί.

Άρα ή µας κορόιδευε ο κύριος Πρωθυπουργός προεκλογικά
στη Θεσσαλία µε τις θέσεις του ή αυτά που έλεγε είχαν διπλή
ανάγνωση. ∆ιπλά βιβλία, λοιπόν, και διπλά ταµεία, αφού το ένα
Υπουργείο δίνει λεφτά και το άλλο λέει ότι δεν θα τα χρησιµο-
ποιήσει και στο θέµα του Αχελώου. Αυτό σας εκθέτει ανεπανόρ-
θωτα!

Εγώ θα ήθελα στην τριτολογία σας, κυρία Υπουργέ του Περι-
βάλλοντος και κύριε Υφυπουργέ του Υπουργείου Ανάπτυξης, να
µας πείτε µε σαφήνεια και ξεκάθαρο τρόπο: είναι ή δεν είναι ο
Αχελώος λύση για τη Θεσσαλία; Είναι πολύ απλό το ερώτηµα.

Εµείς όλοι λέµε ναι. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα άκουσα ότι λέει
ναι. Άκουσα το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό να λέει ναι, βλέπω
τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι µόνο τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο χειροκρότησαν, οι οποίοι και αυτοί λένε ναι και θέ-
λουν να υπογράψουν. Βλέπω και τον αγαπητό µου συνάδελφο
το Βασίλη Κεγκέρογλου, ο οποίος και αυτός για τη διαχείριση
των υδάτινων πόρων θα έλεγε ναι, για την Κρήτη. Λοιπόν, πείτε
µας µε σαφήνεια, είναι ή δεν είναι ο Αχελώος η λύση.

Κοιτάξτε, η πολιτική περιγράφεται από δύο παραµέτρους. Η
µία παράµετρος είναι να δοθούν τα χρήµατα, χρήµατα που δια-
τίθενται από την Κυβέρνηση και η δεύτερη παράµετρος είναι η
βούληση ολοκλήρωσης του έργου. Εσείς θα το δηλώσετε µε σα-
φήνεια, ναι ή όχι; Είστε ή δεν είστε υπέρ του έργου; Είστε ή δεν
είστε υπέρ –η λέξη είναι σαφής- της εκτροπής του Αχελώου; Της
µερικής εκτροπής του άνω ρου, αλλά εκτροπής. Η λέξη κλειδί
είναι η λέξη εκτροπή του Αχελώου. Θα κάνετε αυτήν τη δηµόσια
δήλωση στη Βουλή σήµερα, ναι ή όχι;

Αυτό θέλουµε να ξέρουµε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. ∆υ-
στυχώς, όµως, εσείς που αντλείτε την καταγωγή σας από τη Θεσ-
σαλία θα βρεθείτε σε πολύ δύσκολη θέση και µε τη δικιά σας τη
συνηγορία και τη βοήθεια πιέστε την Κυβέρνηση να ακολουθήσει
αυτό που ακολουθούν διαχρονικά όλες οι κυβερνήσεις και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, πριν ακόµα ονοµασθούν Νέα
∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ και µε άλλες ονοµασίες πριν τη δικτατο-
ρία.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κεφαλογιάννη.

Νοµίζω ότι η ανάγκη του διαλόγου δι’ ολίγον εξυπηρετείται κα-
λύτερα εάν δώσω τώρα το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΠΑΣΟΚ στον κ. Παπουτσή.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου να κάνω δύο σχόλια. Πρώτα απ’ όλα όσον

αφορά τις αναφορές των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας
στο παρελθόν, στα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν και στη
σηµερινή αγωνία της Κυβέρνησης. Πρώτα απ’ όλα η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου έχει ισχυρή
πολιτική βούληση για την οικονοµική ανάπτυξη της χώρας, συν-
δυασµένη µε την πολιτική περιβάλλοντος.

Είµαστε µία σύγχρονη Κυβέρνηση, η οποία ενδιαφέρεται για
σύγχρονες πολιτικές. Για πολιτικές, όπως για παράδειγµα η ολο-
κληρωµένη διαχείριση των υδάτινων πόρων της χώρας.

Σε αυτήν ακριβώς την κατεύθυνση η πολιτική δέσµευση του
Πρωθυπουργού είναι δεδοµένη. Και δεν αντιλαµβάνοµαι αυτήν
τη συνεχή επίκληση των δηλώσεων του κυρίου Υπουργού και του
κυρίου Υφυπουργού ή των άλλων συναρµοδίων Υπουργών, δεν

αντιλαµβάνοµαι την προσπάθεια µε την οποία επιχειρείτε συ-
στηµατικά να δηµιουργήσετε διαφορετικές προσεγγίσεις.

Εµάς µας ενδιαφέρει η ανάπτυξη της Θεσσαλίας, η ανάπτυξη
της χώρας, µας ενδιαφέρει ένα ενεργειακό ισοζύγιο της χώρας,
µας ενδιαφέρει να προχωρήσουν τα έργα, διασφαλίζοντας το πε-
ριβάλλον. Και η Κυβέρνηση και η αρµόδια Υπουργός είναι υπο-
χρεωµένη, γιατί η υπόθεση βρίσκεται ενώπιον των δικαστηρίων
και ενώπιον προδικαστικής µελέτης στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο,
να αντιµετωπίζει µε εξαιρετική µετριοπάθεια, όπως και το πράτ-
τει, αυτήν την υπόθεση.

Θέλω, όµως, να είµαι σαφής προς τους συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας, επικαλούµενος τη δική µου εµπειρία στα ευ-
ρωπαϊκά θεσµικά όργανα. Αυτό το έργο είναι από τις περιπτώ-
σεις όπου εκρίθη µία πολύ σοβαρή περίπτωση της ευρωπαϊκής
νοµολογίας, εάν και κατά πόσο, δηλαδή, µία οδηγία, η οποία
εγκρίνεται από το Συµβούλιο Υπουργών στην τελική της, στη δεύ-
τερη ανάγνωση και στη συνέχεια ενσωµατώνεται στις εθνικές
νοµοθεσίες των κρατών-µελών, αν µπορεί να επηρεάζει έργα τα
οποία βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη.

Εδώ, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή διά των αποφάσεών της δηµι-
ούργησε κοινοτικό κεκτηµένο και αυτό το κοινοτικό κεκτηµένο
το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, είτε το θέλουν είτε δεν το θέλουν ορι-
σµένοι, είναι υποχρεωµένο να το δεχθεί. Ότι, δηλαδή, για έργα
των οποίων οι προπαρασκευαστικές επίσηµες πράξεις έχουν
προηγηθεί πριν από την έγκριση της οδηγίας αυτής, δεν καλύ-
πτονται από τις οδηγίες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ακριβώς µε την ίδια αυτή επιχειρηµατολογία δύο φορές οι

προσφυγές των αρµοδίων και εκείνων που ήταν εναντίον της
προώθησης του έργου απερρίφθησαν από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, ετέθησαν στο αρχείο και τελειώσανε.

Στη συνέχεια, όµως, έχουµε µια άλλη εµπλοκή, µια εµπλοκή
νοµικού περιεχοµένου η οποία απασχολεί το νοµικό κόσµο της
χώρας, το δικό µας νοµικό κόσµο.

Εδώ υπάρχει ένα θέµα, γι’ αυτό και τα προδικαστικά αιτήµατα
τα οποία έχουν τεθεί στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Γιατί; Για το
λόγο ότι το Συµβούλιο Επικρατείας επιµένει να θεωρεί ότι έχει
την πλήρη εξουσία στο εσωτερικό της χώρας και για θέµατα πε-
ριβάλλοντος ακόµη και για εκείνα τα οποία αφορούν την κοινο-
τική νοµοθεσία.

Έχει, λοιπόν, αυτήν την απάντηση, έχει αυτά τα ερωτήµατα και
τα έθεσε στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο και η Υπουργός, η κ. Μπιρ-
µπίλη και η Κυβέρνηση. Και είναι υποχρεωµένοι να σεβαστούν
αυτήν την ευαισθησία του νοµικού κόσµου της χώρας και του
Συµβουλίου της Επικρατείας προκειµένου να αναµένουν την απά-
ντηση. Γι’ αυτό είναι και µετριοπαθής ο λόγος της Κυβέρνησης.

Έχουµε όµως και νέα προσέγγιση µε βάση τη νέα οδηγία, η
οποία αφορά τη διαχείριση των υδάτινων πόρων, που αφορά
τους οργανισµούς για την οργάνωση του σχεδιασµού των υδά-
τινων πόρων, όπου εδώ υπήρχε η καθυστέρηση από την πλευρά
της Κυβέρνησης, δεν προχώρησαν αυτοί οι σχεδιασµοί και ως εκ
τούτου επικαλούνται κάποιοι αυτήν την καθυστέρηση προκειµέ-
νου να έχουµε νέα εµπλοκή και νέα καθυστέρηση στο έργο.

Είµαι βέβαιος ότι όσον αφορά την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
όποιο ευρωπαϊκό όργανο –εξάλλου οι αρµόδιοι επίτροποι ήδη
έχουν απαντήσει σε ερωτήσεις του συναδέλφου κ. Παπαδη-
µούλη, όπως και σε πρόσφατη ερώτηση την οποία έκανε ο συ-
νάδελφος κ. Τρεµόπουλος, ο Ευρωβουλευτής των Οικολόγων
Πρασίνων- οι απαντήσεις είναι σαφείς, είναι ίδιες ακριβώς: Για
όλα εκείνα τα έργα των οποίων οι προπαρασκευαστικές επίσηµες
πράξεις έχουν προηγηθεί της έκδοσης των οδηγιών, δεν καλύ-
πτονται από τις οδηγίες.

Τέλος, επειδή θέσατε, κύριοι συνάδελφοι και ένα άλλο ερώ-
τηµα και εγκαλείτε την κυρία Υπουργό, τον κύριο Υφυπουργό συ-
νεχώς, γιατί δεν το χρηµατοδοτεί η Ευρωπαϊκή Ένωση…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Όχι, ποτέ δεν τέθηκε αυτό το
θέµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε πολύ. Η ελληνική Κυ-
βέρνηση είναι αυτή η οποία το απέσυρε από τα προγράµµατα
χρηµατοδοτήσεως της Ευρωπαϊκής Ένωσης για ένα και µόνο
λόγο: Για να µην αλλάξει ο ρόλος και ο στόχος του έργου, γιατί
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ακριβώς αν άλλαζε ο στόχος του έργου, τότε θα έπρεπε να κα-
λυφθεί από τις οδηγίες οι οποίες ήταν µεταγενέστερες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Συµφωνούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ως εκ τούτου, λοιπόν, µακριά από το

ΠΑΣΟΚ, µακριά από το Γιώργο Παπανδρέου, µακριά από την Κυ-
βέρνησή του η προσπάθεια την οποία κάνετε συστηµατικά να
ταυτίσετε το ΠΑΣΟΚ µε εκείνους οι οποίοι ενδιαφέρονται για την
ερήµωση της Θεσσαλίας και για το σταµάτηµα του έργου.

Εµείς παραµένουµε σταθεροί σε µια τεράστια προσπάθεια, µια
προσπάθεια η οποία είναι αναπτυξιακή, είναι σύγχρονη, αυτή η
προσπάθεια η οποία αφορά την «πράσινη» ανάπτυξη, δηλαδή την
προστασία του περιβάλλοντος και σε κάθε περίπτωση τα βήµατά
µας θέλουµε να είναι σταθερά. Γι’ αυτό παρακαλώ αποδεχτείτε
τη µετριοπάθεια της κυρίας Υπουργού και την προσοχή µε την
οποία χειρίζεται το λόγο της όσον αφορά τις δεσµεύσεις της για
το συγκεκριµένο έργο.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπουτσή, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.

Επιτρέψτε µου να σηµειώσω ότι η παρέµβασή του κρίνεται
πολύ θετική κυρίως όσον αφορά την ενηµέρωση που έτυχε το
Σώµα. Η συζήτηση εµπλουτίστηκε από τα ευρωπαϊκά πράγµατα
τα οποία εξέθεσε εµπεριστατωµένα ο κ. Παπουτσής. Νοµίζω ότι
ήταν ένας εµπλουτισµός της συζήτησης.

Παρακαλώ, από την Κυβέρνηση θέλει να τριτολογήσει η κυρία
Υπουργός ή ο κύριος Υφυπουργός;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ, έχετε το λόγο να τριτολογήσετε δι’ ολίγον.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι πολίτες εµπιστεύονται το ΠΑΣΟΚ και
το Γιώργο Παπανδρέου και το ξέρετε και πάρα πολύ καλά και µε
την προσχηµατική πολιτική που ασκείτε δεν πρόκειται να δηµι-
ουργήσετε ρήγµατα σε αυτήν τη σχέση εµπιστοσύνης και έτσι
θα προχωρήσουµε.

Οι πολίτες γνωρίζουν και τις προθέσεις µας, γνωρίζουν και την
προσπάθεια που κάνουµε, µάλιστα σε υπέρτατο βαθµό και ένα
µεγάλο µέρος των δικών σας ψηφοφόρων και των τελευταίων
εκλογών. Το γνωρίζετε και αυτό πάρα πολύ καλά.

Θα ήθελα ακόµη να πω ότι οι επερχόµενες δηµοτικές και πε-
ριφερειακές εκλογές, µετά τη µεγάλη ανατροπή και τη µεγάλη
µεταρρύθµιση στο διοικητικό και αναπτυξιακό µοντέλο της
χώρας, τον επόµενο Νοέµβρη θα είναι η επιβεβαίωση αυτής της
πολιτικής και η υποστήριξη των προοδευτικών και ριζοσπαστι-
κών δυνάµεων σε όλη τη χώρα.

Και η Θεσσαλία µόνο να κερδίσει έχει από αυτή τη µεγάλη θε-
σµική τοµή και αλλαγή, γιατί πλέον οι δικές της δυνάµεις θα ορ-
γανώνουν την ανάπτυξη και την κοινωνική της ευηµερία.

Αυτές είναι επιλογές του Γιώργου Παπανδρέου και της Κυ-
βέρνησης του, της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, του
ΠΑΣΟΚ. Αυτό θα επιβεβαιωθεί και στις εκλογές του Νοέµβρη.
Αυτό σας ενοχλεί και προσπαθείτε µε διάφορα επιχειρήµατα ο
καθένας να αλλοιώσετε την πραγµατικότητα και την αλήθεια.

Είπε ο κ. Κεφαλογιάννης: «Εγκαταλείπετε το έργο του Αχε-
λώου». Κάνετε δίκη προθέσεων. Είναι δική σας εκτίµηση, κύριε
Κεφαλογιάννη. ∆εν έχει καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα.
Πόσο περισσότερο κατηγορηµατικοί πρέπει να είµαστε για να
αποκαλύψουµε τη δυσπιστία σας και τον αρνητισµό σας; Πόσο
περισσότερο σαφείς πρέπει να είµαστε, από αυτό που είµαστε;
Κάνετε δίκη προθέσεων. ∆ικά σας συµπεράσµατα είναι.

Τίποτα διαφορετικό δεν είπε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρό-
σωπος, η κ. Μπιρπίλη και εγώ, όπως και ο Πρωθυπουργός στην
προεκλογική συγκέντρωση της Λάρισας, ο κ. Ρέππας απαντώ-
ντας στην επίκαιρη ερώτηση.

Απλώς, εµείς διαχειριζόµαστε µε σοβαρότητα και υπευθυνό-
τητα ένα µείζον θέµα για να βρούµε λύση και διέξοδο. Εσείς
αγνοείτε το πρόβληµα προσχηµατικά και σκόπιµα, γιατί δεν πι-
στεύω ότι δεν το αναγνωρίζετε και δεν το καταλαβαίνετε. Το

αγνοείτε και απλώς δηµαγωγείτε. Αυτή είναι η αλήθεια και η
πραγµατικότητα. Και µε αυτή σας τη στάση παγιδεύετε την προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης για να δώσει λύση και διέξοδο.

Τι πιο χαρακτηριστικό από αυτό που είπα και στην προηγού-
µενη παρέµβαση µου, ότι από την πλευρά της Κυβέρνησης δεν
υπήρξε καµµία παρέµβαση προς το Συµβούλιο της Επικρατείας
για να σταµατήσει το έργο στη Συκιά και στην επένδυση της σή-
ραγγας;

Τι πιο σαφές και κατηγορηµατικό πρέπει να πούµε για να απο-
καλύψουµε τη δυσπιστία σας και τον αρνητισµό σας;

Εσείς, συνεχώς, επικαλείστε ανύπαρκτα επιχειρήµατα. Παρα-
ποιείτε την αλήθεια και φτιάχνετε τη δική σας αλήθεια. Και νοµί-
ζετε ότι θα σας πιστέψει ο κόσµος. Με τη δική σας, όµως,
πολιτική και τη βούληση που καταδεικνύετε, µπορεί να δηµιουρ-
γήσατε βλάβη στην προσπάθεια µας.

Γι’ αυτό σας παρακαλούµε να σταµατήσετε αυτήν την προ-
σπάθεια και να συστρατευθείτε µε την προσπάθεια της Κυβέρ-
νησης, αν θέλετε διέξοδο στο πρόβληµα.

Το ΥΠΕΧΩ∆Ε, είπε ο κ. Κεφαλογιάννης, µε την κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας διασφάλισε τα χρήµατα. Πείτε µας, πού τα
έχετε βάλει, πού τα έχετε διασφαλίσει –σε κανένα πουγκί, πού
τα έχετε αυτά τα χρήµατα;- για να πάµε να τα βρούµε. Μόνο ελ-
λείµµατα και χρέη αφήσατε πίσω. Και το ξέρετε πάρα πολύ καλά!
Και πέτσινες δηµοπρατήσεις!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα
βρείτε…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Τα έργα αυτά έχουν προβλεφθεί από το
Υπουργείο Υποδοµών µετά τις εκλογές, στον προϋπολογισµό του
2010 και του 2011. Στον προϋπολογισµό του 2009, που ήταν
δικός σας, δεν υπάρχει ούτε 1 ευρώ για τα έργα αυτά, κύριε Κε-
φαλογιάννη. Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα. Και το
ξέρετε πάρα πολύ καλά.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, γιατί νοµίζω ότι είναι τόσο κα-
θαρά και σαφή τα πράγµατα, ένα έχω να πω:

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αν δεν κάνετε παρε-
κβάσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Τελειώνω.

Ένα έχω να πω: Η διαχείριση των υδάτινων πόρων στη χώρα
µας είναι πολύ σηµαντική γενικότερα λόγω των κλιµατικών αλ-
λαγών, λόγω των ελλειµµάτων, αλλά και ειδικότερα λόγω των µε-
γάλων αναγκών που έχει η χώρα µας. Ανέπτυξα προηγούµενα
µια σειρά από πρωτοβουλίες και σχέδια που έχουµε σε κρίσιµες
ζώνες της χώρας που ήδη τα προβλήµατα είναι υπαρκτά και µε-
γάλα.

Σε αυτή, λοιπόν, την προσπάθεια για τη βιώσιµη ανάπτυξη της
περιφέρειας, η Θεσσαλία θα είναι πρωταγωνιστής. Και η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ και του Γιώργου Παπανδρέου διασφαλίζει µε
την πολιτική της, µε υπευθυνότητα και σοβαρότητα, αυτήν την
προοπτική της Θεσσαλίας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαγκριώτη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ
το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα εξαντλήσετε τα δι-
καιώµατα σας διά µιας τριλέπτου ή διλέπτου τριτολογίας.

Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, γιατί

είθισται, η κοινοβουλευτική τάξη επιβάλλει, να κλείνει τη συζή-
τηση η Κυβέρνηση και όχι η Αντιπολίτευση. ∆εν θα ήθελα, λοιπόν,
να ανατραπεί αυτή η διαδικασία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτή η παρατήρησή
σας εκτιµάται ιδιαιτέρως.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλω να τριτολογήσω για
να δώσω το δικαίωµα στην παριστάµενη Υπουργό Περιβάλλο-
ντος να κλείσει η ίδια αυτήν τη συζήτηση και να έχει τον τελευ-
ταίο λόγο.

Μας ρώτησε ο κ. Μαγκριώτης πού είναι τα λεφτά. Τα λεφτά,
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λοιπόν, κύριε συνάδελφε, κύριε Υφυπουργέ των Υποδοµών φαί-
νονται όταν η σήραγγα της Συκιάς ξεκίνησε το Μάιο του 2005
και δεκαεπτάµισι χιλιόµετρα έχουν ολοκληρωθεί. Ξεκίνησε και η
επένδυση της σήραγγας. Αυτό δεν σας φτάνει; Μήπως πρέπει
να πάτε να επισκεφθείτε και τα έργα της υπόλοιπης Θεσσαλίας
για να έχετε µια γνώση από πρώτο χέρι πού πήγαν τα λεφτά της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Γιατί από τα 700.000.000 τα οποία έχουν
δοθεί για την εκτροπή του Αχελώου παραπάνω από τα 2/3 είναι
από χρήµατα που δόθηκαν από κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εγώ, λοιπόν, αυτό που θέλω να πω κλείνοντας, κύριε Πρόε-
δρε, είναι ότι θα ευχόµουν όταν ήµουν και εγώ Υπουργός στη
θέση της κ. Μπιρµπίλη και του κ. Μαγκριώτη να είχα έναν Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο όπως τον κ. Παπουτσή ο οποίος έκανε
πολύ µεγάλη προσπάθεια σήµερα όχι µόνο να σας καλύψει αλλά
και να σας βοηθήσει. Και αυτά που είπε ο κ. Παπουτσής που πολύ
σωστά σηµείωσε ο Προεδρεύων της Αίθουσας ότι είναι σηµα-
ντικά, θα έπρεπε να τα πείτε εσείς. Αυτό που είναι γεγονός είναι
το εξής απλό πράγµα: Σήµερα στη Θεσσαλία για τον Αχελώο δεν
πέφτει ούτε σκαπετιά. Εάν, λοιπόν, εσείς υποδαυλίζετε όλες τις
διαδικασίες για να παρθούν αρνητικές αποφάσεις στο Συµβούλιο
της Επικρατείας είναι δικό σας το πρόβληµα. Εµείς αυτό που ζη-
τάµε απλά είναι το εξής: Να προχωρήσουν τα έργα αφού είναι
διασφαλισµένα τα κονδύλια. Να συνεχίζεται το έργο και να µη
σπεύδουν οι νοµικοί σύµβουλοι του Υπουργείου Περιβάλλοντος
στο Συµβούλιο της Επικρατείας να κάνουν ό,τι µπορούν κόντρα
σ’ αυτά που κάνει το Υπουργείο Υποδοµών για να σταµατήσει το
έργο. Είναι τόσο απλό. Και περιµέναµε από την παρισταµένη
Υπουργό να πει µε σαφήνεια κάτι για το έργο. «Προχωρούµε το
έργο», αυτό πρέπει να πει η Κυβέρνηση, αυτό είναι το αίτηµα της
επερώτησης σήµερα και µε αυτό πρέπει να καταλήξουµε για να
φύγουν οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ που αντλούν την καταγωγή
τους από τη Θεσσαλία αισιόδοξοι ότι µπορούν εκατό µέρες µετά
την ανάληψη της διακυβέρνησης από το ΠΑΣΟΚ να κυκλοφο-
ρούν στη Θεσσαλία. Έχετε τέτοια προβλήµατα στην Ελλάδα σή-
µερα στην ύπαιθρο. Ρωτήστε τον αγαπητό µου φίλο το Βασίλη
τον Κεγκέρογλου τι δυσκολίες έχουν, οι συνάδελφοί µου της
Κρήτης µε 65% ΠΑΣΟΚ να κυκλοφορήσουν λόγω των αγροτικών

προϊόντων και των επιδοτήσεων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κλείστε, κύριε Κεφα-

λογιάννη.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτό είναι, κύριε Πρόεδρε,

το ζητούµενο σήµερα, αυτήν την απάντηση περιµένουµε από την
κυρία Υπουργό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κεφαλογιάννη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση της υπ’ αριθµόν 8/7/8.12.2009 επίκαιρης επερώτησης
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τους Υπουργούς Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση των έργων
εκτροπής του Αχελώου.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνε-
δριάσεων της Τετάρτης 9 ∆εκεµβρίου 2009, της Πέµπτης 10 ∆ε-
κεµβρίου 2009, της Παρασκευής 11 ∆εκεµβρίου 2009, της
∆ευτέρας 14 ∆εκεµβρίου 2009 και της Τρίτης 15 ∆εκεµβρίου
2009 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Τετάρτης 9 ∆εκεµβρίου 2009, της Πέ-
µπτης 10 ∆εκεµβρίου 2009, της Παρασκευής 11 ∆εκεµβρίου
2009, της ∆ευτέρας 14 ∆εκεµβρίου 2009 και της Τρίτης 15 ∆ε-
κεµβρίου 2009 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.12’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 12 Ιανουαρίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργα-
σία: µονή συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις», σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


